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Met veel genoegen is gevolg gegeven aan het verzoek van 
het bestuur om een historische commissie te vormen. 
Eén van onze belangrijkste doelstellingen is het verleden 
en heden samen te brengen en dat te projecteren op de 
toekomst. Met de commissie konden wij tegemoet komen 
aan de vraag van het bestuur dit jubileumboek tot stand te 
brengen, mede op advies van de voormalig president van 
de NGF, Rolf Olland. 

Voordat wij hieraan konden beginnen hebben wij ons 
eerst door een rijstebrijberg van oude archieven gewerkt. 
Door de brand van ons clubhuis indertijd, was er van 
het zo secuur opgebouwde archief nog weinig over. Wij 
hebben met vereende kracht waardevolle documenten 
en beeldmateriaal (meer dan 10.000 foto’s) uitgezocht en 
vervolgens op moderne wijze opgeslagen, zodat ook de 
volgende generaties er gemakkelijk uit zullen kunnen 
putten. Het bood de gelegenheid ons goed in te lezen. 
Dit jaar wordt in het teken van ons 25- jarig jubileum 
feestgevierd, speciale wedstrijden gespeeld en dit jubi-
leumboek uitgegeven. 

Het boek beschrijft het ontstaan van de club en hoe ons 
clubleven zich, vanaf het prille begin tot en met nu heeft 
ontwikkeld. Het gaat o.a. over leden, ontwikkelingen, we-
tenswaardigheden, gebeurtenissen, en wedstrijden. 
Het samenstellen en beschrijven hoe, waarom en wat er 
in 25 jaar gepasseerd is, heeft de commissie beleefd als een 
bron van inspiratie. Met veel plezier, toewijding en kennis 
is er gewerkt. 

Het is de geschiedenis van ons Almeerderhouters, die wij 
met zijn allen gemaakt hebben. Bewust hebben we veel 
plaats ingeruimd voor beeldmateriaal. Wij hopen oprecht 
dat iedereen een gevoel van herkenning zal beleven. 
Dat al bladerend en lezend mooie herinneringen terug-
komen, sommige uit vervlogen tijden. 

Terugkijken naar het verleden is alleen van waarde wan-
neer we de geschiedenis projecteren op de toekomst van 
onze club. Een algemene verjonging is voor de komende 
vijfentwintig jaar essentieel. Wij hebben ons indertijd 
grote financiële offers getroost om ons als besloten club 
en verenigingsbaan te kunnen ontwikkelen. In die con-
structie heeft Almeerderhout zich uitstekend ontwikkeld 
en is door de leden altijd zeer gewaardeerd. Juist die feiten 
vormen bij een verstandig beleid, een garantie voor een 
goede toekomst. 

De samenwerking met leden die ons assisteerden, de 
sponsorcommissie en Practicum is steeds uitstekend ge-
weest, waarvoor nogmaals bij deze onze hartelijke dank. 

Wij wensen iedereen veel plezier met 
‘25 jaar Almeerderhout’.

De historische commissie, bestaande uit:
Eric Citroen, Joop van Donselaar, Ad Leidner
Carlijn Resink, Mieke Velsink, Lies Verdonkschot 
                             

Almere, 13 juni 2011

Ten Geleide
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werd op initiatief van Almeerderhout in Hattem gespeeld. 
Het jaar daarop waren wij bij hen te gast. Tot op de dag 
van vandaag is deze traditie voortgezet.
Er wordt ook een wederzijds introductie greenfeetarief 

gehanteerd. Het is verbazingwekkend om te zien wat een 
prachtige volwassen baan er in deze 25 jaar midden in 
de polder is ontstaan. 
Jullie hebben je mentor qua omvang zwaar overvleugeld 
maar wij zullen altijd warme gevoelens houden voor 
“ons kind” en wensen het bestuur en de leden veel succes 
voor de toekomst met vooral heel veel golfplezier. 

Let’s drive for another 25!

Candy Leeuwis-de Vries
voorzitter Hattemse Golf & Country Club

Wij Hattemers beschouwen 
de GC Almeerderhout een 
beetje als ons “kind”. Tenslot-
te heeft de Hattemse Golf 
en Country Club in 2010 
haar 80-jarig bestaan gevierd 
en bestaat GC Almeerder-
hout in 2011 25 jaar.
 
In 1983 kreeg het toenma-

lige bestuur van de golfclub Almeerderhout van de NGF 
regioconsul Willem van Ballegoijen de Jong (toevallig lid 
van de Hattemse) het advies om vooral geen directeur 
of manager aan te trekken om de golfclub te helpen 
opstarten.  Men kreeg de toezegging dat de NGF de nieuw 
op te richten golfclub Almeerderhout steeds actief zou 
blijven steunen. 

Dit advies werd opgevolgd en na drie jaar werd in  mei 
1987 de Hattemse Golf &Country door de NGF als men-
tor benoemd. Dit was vooral bedoeld als ondersteuning 
op het terrein waar Almeerderhout nog over weinig erva-
ring beschikte, namelijk de golfsport en alles wat daar mee 
te maken had. Uit dit mentorschap is een hechte relatie 
ontstaan. 

Elk jaar strijden de besturen om de “Botter”, ooit aange-
boden door een lid van Almeerderhout en op het ogen-
blik weer in ons bezit! Ook de dames van de “Dames-
middag” hebben een goede band. De allereerste wedstrijd 

Hechte relatie 
tussen moeder en dochter

“Uit dit mentorschap 
        is een hechte relatie ontstaan.”
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Wie had vijfentwintig jaar geleden durven dromen 
dat golfclub Almeerderhout een volwassen golfbaan met 
27 holes zou worden met een bloeiend verenigingsleven. 
Deze retorische vraag kunt u alleen stellen aan de 
initiatief oprichter, ons erelid Eric Citroen en de leden van 
het eerste uur die destijds de krachten bundelden en 
de basis legden voor onze vereniging. Durven dromen! 

Onze dank gaat uit naar deze pioniers met een visie 
die heeft geleid tot het oprichten van onze vereniging. 
Wij danken natuurlijk ook onze “ moeder” golfclub de 
Hattemse Golf & Country Club voor de goede begelei-
ding. Onze band is onverminderd sterk, wat blijkt uit 
de jaarlijkse activiteiten tussen commissies en besturen. 

De rijkdom van vijfentwintig jaar geschiedenis bestaat 
niet alleen uit de factor tijd. De verhalen over gespeelde 
wedstrijden, de ervaringen, de herinnering aan die ene 
sublieme ronde, het met elkaar gedeelde lief en leed maakt 
onze golfclub tot wat hij nu is. Een warme, sportieve, ge-
zellige vereniging waar alle leeftijdsgroepen zich geborgen 
en thuis voelen. 

Ik ben bijzonder blij dat de leden van historische commis-
sie, Eric, Joop, Mieke, Lies, Ad en Carlijn de geschiedenis 
van onze vereniging hebben vastgelegd. 

Ongetwijfeld zult u dit boek met plezier lezen, zoals de 
historische commissie met even veel plezier (en hard 
werken) dit boek voor u heeft samengesteld. 

Namens het bestuur dank ik de historische commissie 
voor hun belangrijke bijdrage aan de vastlegging van de 
historie van golfclub Almeerderhout. 

Na het omslaan van de laatste pagina is het woord en 
initiatief aan u en ons. 

Laten we samen geschiedenis schrijven voor de volgende 
vijfentwintig jaar. Daar verheug ik mij op.

Martin Klinkert
Voorzitter

Een parel in het Hollandse landschap 
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Tokio is een golfclub met verlichting, zodat ook ’s nachts 
gespeeld kan worden. Japanners in Europa golften vooral 
veel in het weekeinde, omdat er destijds geen ontvangst 
mogelijk was van Japanse tv-zenders.

In Chicago neemt een goede zakenvriend Eric mee naar 
de golfclub waarvan hij lid is, en praat hem bij over rela-
tiegolf. Hij is er daarna van 
overtuigd dat Almere de eerste 
stad in de Noordoostelijke 
Randstad moet zijn met een 
volwaardige 18-holes golfclub. 
Dit zal de aantrekkingskracht 
voor buitenlandse bedrijven 
geweldig verbeteren. 
Bovendien meent hij dat een 
Almeerse golfclub aan de 
stijgende vraag naar golf in de 
regio kan voldoen.

Almere is in die tijd een stad in opbouw en hoewel dan 
sprake is van nauwelijks 20.000 inwoners, zijn alle inspan-
ningen erop gericht eens de vierde stad van ons land te 
worden. Het was de bedoeling dat de werkgelegenheid 
gelijke tred zou houden met de groei om zo de uitgaande 
pendel richting Amsterdam te beperken. 
Nieuwe Europese regelgeving maakte het aantrekkelijk 
voor bedrijven uit Amerika en Japan om voor een hoofd-
vestiging rond Amsterdam te kiezen en de ondernemers 
in Almere vroegen zich samen met het gemeentebestuur 
af hoe zij het klimaat in Almere zo aantrekkelijk mogelijk 
konden maken om deze nieuwe bedrijven binnen zijn 
grenzen te krijgen.

Hoewel Eric zelf nog nooit had gegolft, had hij tijdens 
zijn vele reizen gemerkt dat de golfsport ook voor het 
bedrijfsleven van belang is. Vooral in Japan explodeerde 
op dat moment de populariteit van golf. Drivingranges, 
drie hoog en verlicht, werden zelfs ‘s nachts gebruikt. Bij 

“We moeten gaan golfen.”
Dit zegt Eric Citroen begin 1983. Als bestuurslid van de Vereniging Bedrijfskring Almere 

(VBA) voert hij regelmatig overleg met het gemeentebestuur. Aan tafel zitten dan namens de 

gemeente Almere, Han Lammers, landdrost, en voorzitter van de adviesraad (voorloper van 

de gemeenteraad), Peter de Jonge, wethouder financiën, Dick Bos, wethouder economische 

zaken en namens de ondernemers, Eric, Ed Riel en Gerard Zegers. Eric is zich op dat moment 

niet bewust hoe legendarisch zijn uitspraak na ruim 25 jaar blijkt te zijn.

Nieuwjaarsreceptie Vereniging Bedrijfskring Almere

Japanse drivingrange

Landdrost Han Lammers
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Na een korte discussie vraagt Lam-
mers of Eric daar tijdens de vol-
gende vergadering dieper op in wil 
gaan. Binnen veertien dagen volgt 
een uitnodiging van de landdrost 
voor een persoonlijk gesprek met als 
onderwerp: golf. 

Lammers heeft eind jaren zeventig 
de Rijksdienst voor de IJsselmeer-
polders (RIJP) informeel toestem-
ming gegeven bij Lelystad een golf-
baan aan te leggen. Maar als de 
gemeenteraad van Lelystad daar de 
lucht van krijgt, eist zij dat onmid-
dellijk alle werkzaamheden gestaakt 
worden en dat het terrein in oor-
spronkelijke staat wordt terugge-
bracht. ‘Te elitair en een duur en nut-
teloos speeltje voor een klein groepje 
rijke lui.’ Gedurende het gesprek 
weet Eric de landdrost toch van 
zijn ideeën te overtuigen. Die stelt 

krijgen zal de Gemeente Almere 
financieel garant moeten staan. 
Alleen de interesse van de VBA en 
het overige Almeerse bedrijfsleven 
is dan onvoldoende. ‘Voordat we aan 
een golfproject kunnen gaan den-
ken zal het noodzakelijk zijn dat er 
een breed en duidelijk aantoonbaar 
draagvlak komt, vooral ook van 
individuele golfers,’ zo besluit Lam-
mers zijn advies. 

Door zijn buitenlandse relaties is 
Eric enthousiast geworden. Hij is 
ervan overtuigd dat golf in Almere 
een win-winsituatie gaat opleveren. 
Ook zijn medebestuurders van de 
VBA weet hij te overtuigen dat een 
golfbaan de economische ontwik-
keling van de stad Almere geweldig 
kan helpen. Hij is er zeker van dat, 
met de juiste aanpak, zo’n baan 
gerealiseerd kan worden, ook zonder 

op zijn beurt echter dat, hij alleen 
wanneer er een overtuigend initia-
tief komt van het bedrijfsleven, dat 
zal kunnen steunen. Beiden zijn het 
erover eens dat een goed strategisch 
plan noodzakelijk is, dat met een 
zekere voorzichtigheid moet worden 
uitgevoerd. Al eerder heeft Eric bij 
de gemeente Almere onderzocht of 
subsidie of een lening mogelijk is. 
Dat is vrij onwaarschijnlijk. 

Dit wordt tijdens het gesprek ook 
door Lammers nogmaals bevestigd. 
Hij zegt verder dat een tweede golf-
baan in Flevoland nooit meer kan 
worden aangelegd door de RIJP, zo-
als dat het geval zal zijn in Zeewolde. 
Een golfclub in Almere zal circa 60 
ha. grond moeten pachten. 
De aanleg van het complex zal ge-
heel moeten worden gefinancierd. 
Om zo’n financiering ooit rond te 

Lunch op de golfbaan anno 1930 
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In die tijd verbaast Eric zich erover, dat ondernemers en 
medebewoners uit het Gooi, de Hollandse brug, noch de 
Stichtse brug overgaan. Sterker nog, wanneer hij bij één van 
zijn in Almere gevestigde bedrijven relaties uitnodigt, staan 
zij niet te trappelen de nieuwe stad te bezoeken. Ze lijken 
stiekem te denken: ‘Stuur eerst maar eens een stel lieslaar-
zen op.’ Ook is het hem opgevallen dat na zo’n bezoek en 

een korte rondleiding er een totaal andere houding van de 
bezoeker te bespeuren valt. Een zekere (verborgen) aversie 
heeft dan plaats gemaakt voor sympathie, ondersteund door 
opmerkingen als: ‘Hier hangt net zo’n bedrijvige sfeer als in 
Rotterdam tijdens de wederopbouw,’ of ‘Hier lijkt alles mo-
gelijk,’ Zijn droom wordt om in de toekomst met privé- en 
zakenrelaties in Almere te kunnen golfen.

overheidssteun. Het is gewoon een 
kwestie van ondernemen, meent hij.

Eric vraagt in 1983 de marketingaf-
deling van zijn bedrijf een markton-
derzoek uit te voeren naar de inte-
resse in golf in ‘t Gooi en omstreken. 
De uitkomst is positief. Een nieuwe 
golfclub en golfbaan moeten moge-
lijk zijn. Er zouden minimaal 1500 
geïnteresseerden zijn. Dat lijkt ook 
niet zo vreemd. De enige volwaar-
dige 18-holes club in het Gooi is dan 
de Hilversumsche Golf Club. Daar is 
een wachtlijst van acht jaar.

Stichtse brug over en je bent al in 
Almere, met een zee aan ruimte en 
mooie natuur.

Eric neemt 
contact op met 
de Nederlandse 
Golf Federatie 
(NGF) - Willem van Ballegoijen de 
Jong is regioconsul - en gaat pra-

Golf is in die tijd iets voor ‘the happy 
few’. Er zijn slechts zo’n 35 golfclubs 
en 30.000 golfers in heel Nederland. 
Als inwoner van Blaricum zijn hem 
onder meer van buren en vrienden 
tal van initiatieven bekend, voorna-
melijk op hockeyterreinen in ‘t Gooi. 

Tom de Booij heeft als golfprofes-
sional grote groepen hockeyers ent-
housiast gemaakt en geeft les op de 
hockeyvelden van onder andere Be 
Fair en Hilversum. Wanneer er door 
deze nieuwe groepen golfers activi-
teiten werden ondernomen om bui-
ten de hockeyvelden golfinitiatieven 
te starten, blijken die door gebrek 
aan ruimte steeds weer onhaalbaar. 

Dat levert de betrokkenen nogal wat 
frustraties op terwijl dat niet echt 
nodig is. Immers, een kwartiertje 
met de auto vanuit Blaricum de Golfles 1937

Onbekend maakt onbemind

Willem van Ballegoijen de Jong
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andere landbouwgewassen, maar ook een aantal volwas-
sen uitziende bosgebieden, die later aangeplant blijken te 
zijn in de zestiger jaren. Het gebied heet ‘Overvaart’.

Dan besluit hij weer met de NGF te gaan praten en vraagt 
hij Van Ballegoijen de Jong om te helpen. Wanneer hij 
weer met de RIJP spreekt over de ontwikkeling van de GC 
Zeewolde, zal ook deze trachten de RIJP te overtuigen van 
zijn eigen visie en uitspraak: ‘de interesse is zo groot, dat 
beide toekomstige verenigingen uitstekend naast elkaar 
kunnen bestaan.’ 

Op een zondag bezoekt Eric een kennis die aan de Haar-
lemmerhout woont. Op de weg terug bedenkt hij dat de 
nieuwe golfclub ‘GC Almeerderhout’ zal heten. Dit mede 
vanwege de bosgebieden die hij vanuit de verte heeft ge-
zien. Over vijftig jaar is het immers toch een bosbaan. 

ten over een initiatief voor een golfclub in Almere. Deze 
neemt met belangstelling kennis van het marktonderzoek. 
Hij bevestigt bovendien het voorgelegde onderzoeksre-
sultaat. Hoewel in Zeewolde een golfclub zal komen, het 
terrein is daarvoor door de RIJP zelfs al gereedgemaakt, 
is ook volgens de NGF de interesse zo groot dat beide 
verenigingen in de toekomst uitstekend naast elkaar kun-
nen bestaan. Hij ziet zelfs voordelen. Zeewolde zou ook 
interessant zijn voor bewoners van de noordwest Veluwe; 
Almere zal ongetwijfeld vanwege de gunstiger ligging in-
woners uit ‘t Gooi, de Vechtstreek en Amsterdam trekken. 

Vervolgens klopt Eric aan bij de RIJP. Hij heeft een eerste 
positief gesprek met directeur Jan van Kampen. 
Die vertelt dat de RIJP ooit zelf even gedacht heeft aan 
een Almeerse golfclub. Er zou zelfs al een idee zijn ge-
weest over de plaats waar die zou moeten komen. 
Door de golfaffaire Lelystad en de positieve ontwikkeling 
voor golf in Zeewolde, is de RIJP op dat moment echter 
van mening dat een golfclub in Almere voorlopig niet aan 
de orde is. De medewerking van de RIJP is echter uiterst 
belangrijk, want zij moet (via de gemeente) de te pachten 
grond uitgeven. Samen met Paul Boomsma, founder en 
eerste VBA-voorzitter volgt nog een bespreking met de 
RIJP. Boomsma onderstreept nogmaals de economische 
belangen voor het Almeerse bedrijfsleven en Eric geeft 
de RIJP de verzekering dat Almere Zeewolde niet zal 
beconcurreren. 
Duidelijk wordt waar in Almere de RIJP ooit een golfbaan 
wilde aanleggen. Bij de gemeente Almere gaat Eric dan op 
zoek naar meer gegevens. Hij krijgt niet alleen alle mede-
werking, maar ook een positiekaart mee. Enige dagen later 
rijdt hij naar het gebied toe en kijkt vanaf de Watersnip-
weg uit over het grondgebied waar nu de GC Almeerder-
hout ligt. Hij ziet wuivende roggevelden en 

Plankaart Overvaart met mogelijke golf locatie
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Nu hij zo ver is, legt Eric zijn plan 
voor aan vrienden, die eveneens 
werkzaam zijn in Almere. Hij vond 
dat hij hen vóór die tijd niet lastig 
kon vallen. Daarvoor hadden zij 
het als pioniers van het Almeerse 
bedrijfsleven veel te druk. Een aantal 
van hen is ook lid van de Rotary 
Club Almere en de ondernemers-
vereniging VBA. Zij zien vrij snel 
het belang voor Almere, waardoor 
het weinig moeite kost hen voor het 
plan te winnen. Een aantal zegt toe 
de uitdaging als bestuurslid van een 
op te richten golfclub samen met 
hem te willen aangaan. 

Ondanks al dat enthousiasme vindt 
een zekere selectie plaats, zodat de 
bestuursleden niet alleen vakbe-
kwaam zijn, maar daarbij ook elkaar 
aanvullen. Een viertal besluit dat er 
ook nog wel een golfclub bij kan , 
wanneer ze in staat zijn met succes 
bedrijfsprojecten in Almere van de 
grond te tillen, vooral wanneer dat 
de economische groei van Almere 
stimuleert. 

Zijn goede vriend (en ons clublid), 
notaris Siepco Trip passeert 9 de-

de zojuist opgerichte stichting het 
‘Project Almeerdeerhout’ zal gaan 
realiseren en verhuren aan een op te 
richten vereniging. Dit wordt de fei-
telijke golfclub Almeerderhout, aan 
wie de opstallen en baan in exploi-
tatie worden gegeven. 
Verder stellen zij vast, dat met spoed 
financiële voorwaarden moeten 
worden geschapen, want er is geen 
cent om te investeren. Het eerste 
doel is om de (toen) rode politiek in 
Almere te beïnvloeden. De politiek
zal de Stichting positief gezind moe-
ten zijn vanwege de toekomstige 
gronduitgifte via de RIJP en zal 
moeten meewerken aan de gemeen-
tegarantie. 

Als je in die tijd in het Almeerse het 
woord ‘golf ’ uitspreekt, dan kijken 
sociaaldemocraten naar je alsof ze 
water zien branden. Golf is toch 
exclusief voor een zeer welgestelde 
bevolkingsgroep bedoeld.

In het begin is er meer tegen- dan 
medewerking. Maar door er steeds 
weer over te praten in combinatie 
met het succes van de bedrijven 
waaraan de bestuursleden leiding 
geven, wordt het initiatief uiteinde-
lijk toch serieus genomen en wordt 
er in toenemende mate geluisterd. 
Het bestuur legt steeds weer het 
verband tussen economie en de 
golfsport. Het blijft tijdens allerlei 
bijeenkomsten de politiek beïnvloe-
den, zodat die er uiteindelijk toch 
steeds meer van overtuigd raakt dat 
het Almeerse bedrijfsleven absoluut 
wil golfen, vanuit economisch per-
spectief gezien. 

cember 1983 de oprichtingsstatuten 
van de stichting Almeerderhout. 
Ze gaan nu gezamenlijk als bestuur 
beginnen met het uitwerken van 
plannen die tot de aanleg van 
Almeerderhout moeten leiden. 

Het bestuur komt 11 januari 1984 
voor het eerst bijeen. De functies 
worden als volgt verdeeld: Eric Ci-
troen, voorzitter; Boudewijn Mole-
naar, vicevoorzitter; Aad Veltenaar, 
secretaris en Hans Hellingman, pen-
ningmeester. Het bestuur erkent dat 
economische motieven in het belang 
van Almere de belangrijkste reden is 
voor hun toekomstige inspanningen. 
Het eerste formele besluit is, dat 

Acte vaststelling statuten
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Naast de economische aspecten 
vergeet het bestuur ook niet, dat 
een volwaardige golfclub bijna 1000 
leden moeten hebben. 
Lammers vraagt immers om een 
breed draagvlak. Daar kan het 
Almeerse bedrijfsleven niet voor 
zorgen, evenals de weinig talrijke 
bewoners van een stad in opbouw. 
Om het gewenste brede draagvlak te 
kunnen realiseren beslist het bestuur 
dat het zich eerst tot de Gooise hoc-
keyvrienden gaat richten. Er komt 
een advertentie in Dagblad De Gooi 
en Eemlander. 

de RIJP de te pachten grond ter 
beschikking stellen. 

Het vertrouwen is groot. Bedrijfsle-
ven en politiek willen beide immers 
een voortvarende toekomst voor 
Almere. De notitie ‘Golf in Almere’ 
leidt tot een uitnodiging voor toe-
lichting. Het bestuur geeft tijdens 
een speciale gemeentelijke commis-
sievergadering uitgebreide toelich-
ting. Er wordt diep ingegaan op de 
golfsport in Almere. Dit mede in 
relatie tot de plaatselijke economie 
en... het milieu.

Na een goede strategi-
sche lobby en indrin-
gend overleg begint de 
gemeente toch echt te 
geloven dat de golfsport 
de bedrijvigheid van 
de stad kan helpen. De 
ondersteunende rol van 

de NGF en het milieu vriendelijke 
karakter van een golfbaan, spelen 
daarbij eveneens een belangrijke rol. 

Vanaf juni 1984, na twaalf maan-
den lobbyen, wordt golf eindelijk 
bespreekbaar in het stadhuis van 
Almere. De gemeente, noch de 
RIJP doen overigens enige conces-
sie wanneer weer naar subsidie of 
financieringsmogelijkheden wordt 
gevraagd. Dit met het argument dat 
goede ondernemers dan ook maar 
een golfproject moeten kunnen 
realiseren.

Het bestuur voelt zich desondanks 
gesterkt en gaat nu zijn strategie 
verder uitvoeren. Allereerst weet 

Belangstellenden kunnen zich als ge-
gadigde inschrijven door 25 gulden 
te storten op een speciaal daarvoor 
geopende postgirorekening en door 
de coupon uit de advertentie in te 
vullen en op te sturen naar een (be-
drijfs)postbus in Almere. 
Er komt een lawine aan enveloppen 
binnen. Om al die coupons snel en 
goed te verwerken moet de post-
kamer van Cikam volautomatische 
apparatuur inzetten om overuren te 
voorkomen. Binnen korte tijd staat 
er 27.825,00 gulden op de rekening; 
dat zijn dus 1113 gegadigden.

Gewapend met een afschrift van die 
speciale postgirorekening klopt Eric 
bij Lammers aan. Een mooier bewijs 
van breed draagvlak is niet denk-
baar. Met die wetenschap schrijft 
het stichtingsbestuur de uitgebreide 
notitie ‘Golf in Almere’, die aan de 
adviesraad, (voorloper gemeente-
raad) wordt aangeboden, samen met 
het afschrift van de verder opgelo-
pen postgirorekening. 

De discussie binnen de gemeente-
politiek breekt dan in alle hevigheid 
los. Precies wat de initiatiefnemers 
willen, omdat een positieve uitkomst 
de sleutel biedt tot de gewenste me-
dewerking. De gemeente moet via 

Advertentie De Gooi en Eemlander
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jaar lobbyen, argumenteren, presenteren, beïnvloeden op 
allerlei politieke en ambtelijke niveaus wordt het resultaat 
nu zelfs officieel bevestigd. Sterker nog, de gemeente 
Almere gaat zelfs helpen met de onderhandelingen met 

de RIJP, met als resultaat een formeel 
reserveringsaanbod voor het pachten van 
het grondgebied. 

In de bestuursvergadering van september 
is de conclusie dat het al niet meer gaat 
om of golfclub Almeerderhout wordt 
opgericht, maar om de vraag wanneer. 
Na die vergadering knallen 
de champagnekurken. 

het een bilaterale bijeenkomst te organiseren met alle 
betrokken partijen. Dit zijn vertegenwoordigers van de 
gemeente, de provincie, de RIJP, de NGF en de stichting 
GC Almeerderhout. 

Na enige tijd volgt een brief van b&w als antwoord op de 
notitie ‘Golf in Almere’. Hierin staat letterlijk: ‘Het rap-
port vormt een aanzet voor de beoefening van deze tak 
van sport in Almere. Het spreekt ons aan, evenals het 
enthousiasme waarvan u blijk geeft.’ In die brief wordt 
bevestigd dat de gemeente de RIJP vraagt om informatie 
over het gebied ‘Overvaart’. Dit is precies de plaats waar 
het bestuur graag het project wil realiseren, vanwege 
de bosgebieden. Het gaat dus om een gedeeltelijk bos/
landbouwgebied van circa 55 hectare, volgens de NGF 
voldoende oppervlakte voor de aanleg van een 18-holes 
baan, een par-3 baan en oefenfaciliteiten. Het bestuur 
haalt de contacten met de RIJP weer strakker aan. 
Er gloort licht aan het eind van de tunnel. Na anderhalf 

Brief met positieve reactie gemeente Almere Brief, waarin de Rijksdienst voor de IJsselmeerpolders 
haar medewerking toezegt
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Voor het besloten karakter van 
Almeerderhout moeten wel belang-
rijke concessies worden gedaan. De 
Stichting moet beloven dat zij geen 
aandelen of certificaten zal gaan 
uitgeven ter financiering van het 
project. 
Voor het bestuur is dit een behoor-
lijke streep door de rekening. Zoals 
zo veel andere golfinitiatieven elders 
in het land, had het ook voor de 
financiering gerekend op het uitge-
ven van aandelen of certificaten. 
Maar als goede ondernemers nemen 
de initiatiefnemers het risico. 
Nu een dergelijke financiering niet 
door kan gaan, moeten ze uiterst 
creatief te werk gaan en zal al hun 
kennis nodig zijn om extra gelden te 
genereren. Het project stevent af op 
een zeer krappe beginfinanciering. 
Wel worden de voorwaarden van 
het golfproject Almeerderhout 
steeds overzichtelijker. De relatie 
met de gemeente moet goed blijven. 
Dit in verband met het verstrekken 
van een gemeentegarantie, die iedere 
financier zal eisen. Anders stapt er 
geen enkele bank in het project.

Het gemeentebestuur vindt zelf-
werkzaamheid van het grootste 
belang. Zo wordt het bestuur zelfs 
gevraagd of het zelf greens of onder-
delen van de baan gaat aanleggen. 
Nogmaals, geen probleem, alles 
is uit te leggen en dat doen de be-
stuursleden geduldig en graag. 
Het bestuur wordt gehonoreerd voor 
de bestuurssamenstelling, intrinsieke 
kennis en alle energie, die het al in 
Almeerderhout heeft gestoken. 
Het bestuur van de NGF laat door 

middel van een brief aan b&w 
weten, dat het de bestuursinbreng 
in de voorbereidingskosten voor het 
project tot dan toe, op een waarde 
van 75.000 gulden begroot. 

Ondertussen geeft het gemeente-
bestuur de bevestiging dat een voor-
stel aan de gemeenteraad voor een 
gemeentegarantie wordt voorbereid.
Aan kennis van de golfsport en alles 
wat daarmee samenhangt, wordt 
door de NGF voorzien. Die heeft 
inmiddels behalve de regioconsul 
Van Ballegoijen de Jong, ook de heer 
Willem Verloop aangesteld als 
adviseur. Het bestuur bezoekt een 
aantal banen, zowel traditionele als 
nieuwe. 
Vooral van de pas geopende baan 
Broekpolder zijn de leden onder de 
indruk en zij beseffen terdege wat 
hen te wachten staat. Zij zien een 
enorme berg werk op zich af 
komen, meer dan zij in eerste in-
stantie dachten. 

De gemeente is nu positief, maar wil 
wel inspraak. Begin 1985 gaat de ge-
meente uit van een openbare golfbaan, 
inclusief fiets- en wandelpaden. Dit 
om de openbaarheid te benadrukken. 
‘Dan kunnen belangstellenden, niet-
golfers zo gezellig komen kijken’ is 
de mening. 

Door de contacten met de RIJP over 
golf wordt het gemeentebestuur ge-
sterkt in zijn mening over de open-
baarheid. De aanleg van de golfbaan 
Zeewolde is al eind 1983 gestart. Dat 
is toch ook een openbaar project, dat 
gratis door de RIJP wordt aangelegd! 

De gemeente Almere beseft zich nog 
niet voldoende dat de kosten van de 
aanleg van Zeewolde geheel voor re-
kening van de RIJP zijn, terwijl Al-
meerderhout een particulier initiatief 
is. 

Het stichtingsbestuur realiseert zich 
dat er nog een hoop massagewerk te 
doen is, maar met goede argumenten 
en veel geduld komt het na iedere be-
spreking een stap dichter bij het doel. 
De Stichting streeft immers niet zoals 
Zeewolde naar een openbare, maar 
naar een besloten golfclub en baan. 
Eerst praten de bestuursleden de 
wandel- en fietspaden weg. Daarna 
wordt de beslotenheid binnengehaald 
in plaats van openbaarheid.

Besloten 
of openbaar?

Ondersteunende brief NGF aan 
de gemeente Almere
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Om hun taak wat te verlichten 
overwegen zij om een manager aan 
te stellen. Zij leggen dat voor aan 
de NGF-adviseurs. Die raden dat 
af en bevestigen nogmaals dat zij 
hen actief zullen blijven steunen. 
De leercurve die het bestuur door-
maakt zal uiterst nuttig blijken voor 
de toekomst van zowel Stichting als 
Vereniging, menen zij. Uiteindelijk 
worden zij van het NGF-standpunt 
overtuigd. 

Inmiddels is het najaar 1985 gewor-
den en rollen de offertes van onder 
meer ontwikkelingsmaatschappijen, 
golfarchitecten, aannemers, architec-
tenbureaus en financiële instellingen 
binnen. Er komt een bedrijfsplan. 
Om te beginnen blijkt een financie-
ring van vier tot vijf miljoen gulden 
nodig te zijn. Bertus Bel treedt toe 
tot het bestuur voor fiscale aange-
legenheden. 

Zonder aandelen- of certificatenuit-
gifte, maar met een waarschijnlijke 
gemeentegarantie neemt het bestuur 
de volgende stap. Het gaat met een 
aantal banken praten. Golf in Ne-
derland is actueler aan het worden. 
Nieuwe projecten nemen toe, maar 
zijn niet altijd succesvol. 
Zelfs het hoofdbestuur van de Ra-
bobank buigt zich over de aanvraag 
van Almeerderhout, mede omdat op 
dat moment twee recent aangelegde 
golfbanen die men financiert, met 
financiële problemen kampen. 
Na het presenteren van het business-
plan met reële toekomstprojecties 
wordt het financieringsvraagstuk 
steeds positiever beoordeeld. 

Het bestuur vindt bovenstaande 
voordelen opwegen tegen de na-
delen van een aantal concessies. 
De gemeentegarantie kan alleen 
rondkomen op voorwaarde dat de 
gemeente niet de enige garantiever-
strekker is. Dat is geen enkel pro-
bleem. Een tweede partij, de Stich-
ting Waarborgfonds Sport, verleent 
vlot en probleemloos garantie op het 
te bouwen clubhuis. 
Indien verzekerd van beide garantie-
stellingen is de Rabobank uiteinde-
lijk bereid tot 100% financiering. 
De onderhandelingen met de over-
heid en de banken, die 12 maanden 
duurden waren vaak intensief en 
spannend, maar voor het bestuur 
tevredenstellend. Volgens de NGF, 
is dit gezien de complexiteit van het 
Project Almeerderhout, een gunstige 
termijn. 

Ondertussen besluit het bestuur de 
25 guldenleden ‘aspirant-leden’ te 
noemen en voor hen indoor golf-
lessen te organiseren in een aantal 
sporthallen in Almere. 

Dit is feitelijk het eerste contact met 
de toekomstige leden. Het bestuur 
sluit een overeenkomst met Donald 
Armour die met drie andere profes-
sionals de lessen in groepsverband 

De besprekingen met overheids-
instanties zoals het ministerie van 
Financiën, afdeling Domeinen, de 
gemeente Almere en de RIJP resulte-
ren in een gunstig financieel aanbod. 
Het bestuur gaat daar op in, zij het 
onder voorbehoud van de gemeente-
financiering. Het aanbod impliceert 
de erfpacht van 60 hectare grond, 
namelijk de kavels GZ 66 en 67 in 
het Overvaartgebied voor de duur 
van 50 jaar. De reeds aanwezige 
bebossing zal worden overgenomen 
voor de prijs van 2000 gulden per 
ha. De pacht zal pas ingaan wanneer 
de eerste spade de grond in gaat. 
Bovendien ontvangt Almeerderhout 
een korting van 50% op de pacht-
prijs in het eerste jaar. 

De korting wordt dan in de opvol-
gende vier jaar afgebouwd met 10% 
per jaar. Vooral de aanloopkosten 
in de eerste jaren worden daardoor 
aanzienlijk gunstiger. De gemeente 
heeft dus woord gehouden.

Brief, waarin de Gemeente toezegt mee te wer-
ken aan het verstrekken van gemeentegarantie 
ten behoeve van de financiering

Indoor golflessen in gymzaal O.S.G. Echnaton
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verenigingsbestuurders zorgvuldig gefilterd. De namen 
met antecedenten worden mede voorgelegd aan de NGF-
adviseurs. Die dringen er sterk op aan dat Eric overstapt 
en het voorzitterschap van de vereniging op zich neemt. 
Pas nadat Molenaar heeft toegezegd stichtingsvoorzitter te 
willen worden, laat hij zich overhalen. Vanwege de gewen-
ste goede communicatie zal hij ook lid blijven van het 
stichtingsbestuur. Vanaf juni 1986 zal hij met twee, dan 
nog onbekende, bestuursleden de vereniging gaan leiden. 

Ondertussen wordt samen met de Larense hockeyclub op 
het complex van de club een drivingrange ingericht en ge-
exploiteerd. Dit mede omdat er zo’n 600 leden van Laren 
in Blaricum of Laren wonen en zich hebben aangemeld 
als aspirant-lid van Almeerderhout.

van circa acht personen zal geven. De kosten bedragen 
150 gulden per persoon, voor acht lessen van een uur. Eén 
van de pro’s is David Burnside, die vanuit Schotland naar 
ons land emigreert. De andere pro’s zijn Sven Muts en 
Jonas Saxton. Donald regelt oefenstokken, matten, ballen 
en netten. 

Het bestuur buigt zich vervolgens over de voorbereiding 
om de vereniging op te richten. De statuten van de vereni-
ging worden ontvangen. Tal van details passeren de revue. 
Omdat geen van de bestuursleden wil overstappen naar 
het verenigingsbestuur worden diverse voordrachten voor 

Donald Armour (midden) met links Eric Citroen en rechts Andy Gray

Schatzoeken verboden
1987: Op de Larense Hockey Club 
loopt een onbekende Schot rond, met 
ijzeren sticks en veel te kleine hoc-
keyballen. Niet lang daarna kreeg ik 
een zwaar ingekorte Ram Tour ijzer 
7 van niemand minder dan David 
Burnside. 

Mijn interesse was gewekt en ik wilde 
sindsdien zo vaak mogelijk naar de 

golfbaan toe om met allemaal nieuwe 
vriendjes en vriendinnetjes te spe-
len. Zo erg was het dat er uitgebreide 
carpoolschema’s nodig waren om alle 
‘smurfen’ (aldus de heer Citroen) af en 
aan te slepen. Golfen was leuk, maar 
lang niet het enige dat je er kon doen: 
schatzoeken (ballen dus) is ook mooi. 
Diep, heel diep in de modder heb ik 
gegraven om alle Topflite, Maxfli en 

Titleist ballen te vinden om vervol-
gens thuis te komen: ‘Hi Wieb, hoe 
ging het?’ ‘Fantastisch, ik heb 12 ballen 
gevonden.’ Het heeft mijn ouders vele 
uren gekost om mij de etiquette van 
golf bij te brengen en de modder uit 
mijn kleren te wassen. ‘Schatzoeken’ 
was dus verboden. 
Lachend en dollend speelde ik veel 
rondjes met Philip Hosman op de 
kleine baan en al heel snel ook op de 
grote baan. Meerdere malen werden 
we door sympathieke dames aange-
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Daar blijkt veel animo voor te zijn. Nadat verschillende 
namen zijn gepasseerd en diverse besprekingen zijn 
gevoerd, heeft Eric afrondende gesprekken met Joop van 
Donselaar, (geïntroduceerd door Boudewijn) projectex-
pert Amro–Vastgoed, bovendien een ervaren golfer en 
Gert Jan Swart, registeraccountant bij Van Dien&Co (nu 
PWC en geïntroduceerd door Bertus). De gesprekken 
verlopen zeer positief; er ontstaat een natuurlijke click.
Bovendien lijken beide heren zeer bekwaam op hun ken-
nisgebieden en begrijpen zij dat de vereniging feitelijk 
een exploitatiebedrijf is, dat bedrijfsmatig moet worden 
bestuurd. Daar komt nog bij dat zij inzien dat bestuurslid 
zijn van een golfclub een bijzondere functie is, omdat het 
toen nog steeds een vrij elitaire sport was. 

De bouw van het project Almeerderhout is voor het 
stichtingsbestuur veel spannender dan de bouw van 
bijvoorbeeld een bedrijfsproject. De plannen voor de 
realisatie zijn inmiddels concreet geworden. De financie-
ringsofferte van de bank is compleet en de gemeente heeft 
regelmatig deelgenomen aan de besprekingen vanwege de 
gemeentegarantie. Het wachten is echter nog steeds op de 
officiële gemeentegarantie. Tot die tijd moet het bestuur 
alles onder voorbehoud daarvan beslissen. Dat is niet een-
voudig onderhandelen. Het bestuur is zeer tevreden met 
de diverse aanbevelingen van de NGF en laat die zwaar 
meewegen in de te maken keuzes. Na het bestuderen van 
tal van banen en clubhuizen worden de keuzes definitief. 
Het is ongewoon, dus inspirerend. 

De uitwerking onder voorbehoud ziet er als volgt uit: 
Joan Dudok van Heel, die voorheen een aantal mooie 
banen getekend heeft, ontwerpt de baan.
J.A. De Ridder BV Grondontwikkelingsmaatschappij 
zorgt voor de aanleg van de baan. 
Architect Gert van Veen ontwerpt het clubhuis en het 
greenkeepersgebouw. 
J. Moes BV, aannemersbedrijf, bouwt de opstallen. 
Ook om financiële redenen wordt besloten eerst het 
greenkeepersgebouw te laten bouwen. Dat kan dan een 
half jaar dienst doen als tijdelijk clubhuis. 
De invulling van het verenigingsbestuur blijft actueel. 

sproken dat ze het zo sneu vonden dat 
we helemaal van de herentees moesten 
afslaan. Maar dat was nou juist het 
leuke: grote, sterke mannen vanaf hun 
eigen tee proberen te verslaan.
Het allermooiste echter is dat ons en-
thousiasme altijd is gebleven en door 
zoveel mensen is gezien. Er zijn in 10 
jaar tijd zoveel enthousiaste ouders, 
professionals en leden geweest die tijd 
hebben gestoken in het jeugdbestuur, 
trainingen, competitie en wedstrijden. 
Van al die mensen gaat zoveel uit, dat 

er nu weer een heel grote groep jeugd 
lid is geworden, die zich met dezelfde 
geestdrift op golf stort als ik destijds 
gedaan heb. 

Terugkijkend op 10 jaar Almeerder-
hout denk ik aan heel veel plezier en 
sportieve inzet in interne wedstrijden 
en trainingen en vele wedstrijden in 
NGF-verband met als resultaat dat de 
jeugd van toen zich een plaats heeft 
verworven in de eerste herenteams 
van Almeerderhout.   Wibo Roest

De drie founders, v.l.n.r. Gert Jan Zwart, Joop van Donselaar en 
Eric Citroen
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13 Juni 1986 is het zo ver. Na jaren 
vergaderen, strategisch denken, 
intensief onderhandelen en voor-
bereiden, is het dus zo ver. Notaris 
Siepco Trip passeert de oprichtings-
statuten van de vereniging Golfclub 
Almeerderhout. 

Zonder het stichtingsbestuur dat 
al die jaren geweldig werk heeft 
verricht met een prachtig resultaat, 
dan ook maar iets tekort te willen 
doen, leeft bij het verenigingsdrie-
tal toch het gevoel dat nu de echte 
vereniging GC Almeerderhout is 
opgericht. Alle drie voelen zij dat het 
bijzonder is. Het is afwijkend van 
het bedrijfsleven, want het gaat om 
mensen, zo’n 850 nieuwe leden, die 
ze het naar de zin willen maken. 

Daarbij moeten zij de combinatie 
vinden van een sportclub met ener-
zijds sportieve prestaties en gezellig-
heid en anderzijds moet het (voor 
de leden ongemerkt) als een bedrijf 
professioneel worden geleid. 

het stichtingsbestuur om regelmatig
samen te vergaderen. Zo kunnen
ze gemakkelijk lopende zaken be-
spreken, voorstellen overnemen 
en het verenigingsbestuur efficiënt 
inwerken in zaken waar het gaat om 
activiteiten voor de leden. 

Op de agenda komt vanzelfsprekend 
ook de conceptovereenkomst met de 
Stichting aan de orde. Een pacht van 
675.000 gulden lijkt op het eerste 
gezicht haalbaar, mits onderbouwd 
en met een strategisch plan om extra 
fondsen te genereren, want met al-
leen contributies kan de Vereniging 
het financieel jaarlijks niet trekken. 
Maar dat was voorzien. 

Het verenigingsbestuur realiseert 
zich terdege dat de investeringen 
gedaan door de Stichting terecht-
komen in de exploitatie van de 
Vereniging. Zij zijn bereid een beleid 
te voeren dat in de beginjaren geen 
vetpot zal zijn. 

19 Juli houdt de vereniging GC 
Almeerderhout in De Witte Bergen 
in Laren, de eerste Algemene Leden-
vergadering. Drie leden zijn aanwe-
zig en benoemen zichzelf voorlopig 
tot het eerste bestuur met de volgen-
de taakverdeling: Eric Citroen voor-
zitter, Joop van Donselaar secretaris, 
Gert Jan Swart penningmeester. Hun 
eerste daad is het vaststellen van de 
statuten.

Zij buigen zich over de opzet, in-
richting en verenigingsorganisatie, 
tijdsplanning, financiën en leden-
beleid. Het is bijzonder omdat de 
vereniging GC Almeerderhout een 
club zal zijn met overwegend Gooise 
leden, gevestigd in Almere. 

Het verenigingsbestuur besluit dat, 
mede onder druk van de financiën, 
het medio 1987 operationeel wil zijn. 
Ze weten dus dat ze precies een jaar 
aan voorbereidingstijd tijd hebben 
en dat moet voldoende zijn. 
Zij gaan graag in op het voorstel van 

Oprichtingsstatuten van de Vereniging

Bevestiging van de verhuur van het golfcom-
plex door de Stichting aan de Vereniging
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Het verenigingsbestuur bedenkt 
dat diegenen die over het project 
moeten beslissen toch iets meer van 
golf moeten weten. 

uit wat golf inhoudt en wat er tijdens 
de clinic gaat gebeuren. 

Hoezeer het verenigingsbestuur zijn 
best ook doet, de raadsleden lijken 
te denken: ‘We zullen het wel mee-
maken.’ Na de demonstratie, clinic en 
de koffie bruist het op de weg terug 
naar Almere in alle vier de bussen van 
enthousiasme...

Het bestuur nodigt daarom b&w en 
alle betrokken commissieleden uit 
voor een golfdemonstratie en clinic op 
golfclub Spaarnwoude. 

Zij laten zich uiteindelijk overtuigen 
om daar een middag voor op te of-
feren. Met vier bussen wordt de reis 
aanvaard. Tijdens de busreis legt het 
bestuur, alsof het ervaren golfers zijn, 

nog roet in het eten gooien. Stichting en verenigingsbe-
stuurders verschaffen op uitnodiging nogmaals persoon-
lijk extra informatie tijdens een laatste vergadering van de 
gemeentecommissie Sportzaken. Het laatste advies van de 
commissie is van belang voor de uiteindelijke beslissing. 

Met veel belangstelling bezoekt het verenigingsbestuur 
een aantal bestaande verenigingen en kijkt daar in de 
keuken. Waar toepasbaar pikken ze de organisatorische 
krenten uit de pap, onder het motto beter goed gekopieerd 
dan zelf slecht bedacht. Zij koesteren de goede mede-
werking van de NGF en de warme ontvangst bij diverse 
traditionele clubs. 

De eerste opgave is het invullen van de verenigingsstruc-
tuur. Dat dient een logische en voor de leden transparante 
opzet zijn. Het bestuur moet besturen, maar de meeste 
verenigingsactiviteiten moeten plaatsvinden in en door 
de op te richten commissies. Je kunt je het tegenwoordig 
bijna niet voorstellen, maar het meeste wat vandaag op 
Almeerderhout normaal en automatisch gaat, wordt in die 
tijd bedacht en ingevoerd. 

Verder wordt er van alles tot stand gebracht zoals het 
schrijven van een bedrijfsplan, het maken van financiële 
prognoses, het uitwerken van diverse beheerfuncties, het 

Verder staat een diversiteit aan onderwerpen op de agen-
da, zoals bijvoorbeeld het regelmatig uitgeven en verstu-
ren van een Infobulletin naar de aspirant-leden, het eerste 
computersysteem met software voor de opbouw van een 
database, de volgorde van aanleg van het project. Eerst de 
drivingrange met oefenfaciliteiten, daarna de par-3 baan, 
vervolgens de eerste negen en de tweede negen holes.

Ook wordt besloten een bron te laten slaan met een capa-
citeit van 10.000 liter per uur. 
B&w van Almere laat weten dat het voorstel aan de ge-
meenteraad vrijwel afgerond is. Dus de formele garantie-
stelling komt weliswaar nabij, maar de gemeenteraad kan 

Het eerste Infobulletin werd 
nog gestencild

Bestelformulier clubdas 
en/of shawl

Busreisje Spaarnwoude
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aanstellen van medewerkers, het toekomstig onderhoud 
van baan en opstallen, het contracteren van ondernemers 
voor de horeca en golfshop. Alles wordt in kaart gebracht, 
om later vlot ingevoerd te kunnen worden, afhankelijk 
van het moment. De gemeenteraad van Almere gaat 10 
september officieel akkoord met het voorstel van b&w 
voor het verlenen van de essentiële gemeentegarantie. 
Bestuursleden van beide besturen feliciteren elkaar. 

De eerste klus is geklaard en dat betekent: 
•  de grond wordt gepacht in een mooi en rustig gelegen  
 gebied dat goed bereikbaar is 
•  onder gunstige financiële voorwaarden 
•  alle overheidsgaranties zijn rond 
 (hoewel we niets bezitten) 
•  de financiering van 4,5 miljoen is overeengekomen
•  bestuurlijk loopt alles zowel in de Stichting als in de   
 Vereniging naar wens 
•  er staan ca. 850 enthousiaste toekomstige golfers klaar  
 om zich in de golfsport te bekwamen. 

Officieel gaat in september 1986 de eerste spade voor de 
aanleg van de baan de grond in. De kosten van aanleg 
zijn onverwacht iets hoger 
door de lastig te verwer-
ken ondergrond. Iedere 
financiële tegenvaller is 
onwelkom. 
Om zo zeker mogelijk te 
zijn, stelt het stichtings-
bestuur Ingenieurs-
bureau Maier aan als 
adviseur grondwerken. 
Het verenigingsbestuur 
realiseert zich terdege dat 
tegenvallers voor de stich-
ting de pachtprijs direct 
beïnvloeden. In november 
is de par-3 baan gereed en al ingezaaid. Door de gunstige 
winter verloopt de aanleg van het complex voortvarend. 
Het verenigingsbestuur besteedt vanzelfsprekend 
aandacht aan het benaderen van de aspirant-leden.
Aan het eind van 1986 ontvangen alle gegadigden, die

Raadsbesluit, waarin de gemeen-
tegarantie wordt verleend
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eens een coupon hebben ingestuurd, 
een complete informatiemap met de 
uitnodiging om lid te worden. 

De vereniging Golfclub Almeerder-
hout meldt zich aan bij de NGF, met 
een verzoek voor het lidmaatschap.

Naast de vergaderingen samen met 
de Stichting heeft het bestuur ook 
verenigingsvergaderingen met z’n 
drieën. Die blijken zeer effectief. 
Zo mogelijk wekelijks twee uur ver-
gaderen, daarna met een goed glas 
wijn de lange(re) termijn bespreken. 
Over de financiële status is regelma-
tig overleg met het stichtingsbestuur. 
De Stichting heeft niet veel finan-
ciële ruimte gekregen. Stichting en 
Vereniging weten waar ze aan toe 
zijn, dus: geen uitgifte van aandelen 
of certificaten, de laagst mogelijke 
contributie en korting voor leden uit 
Almere. Dat alles maakt de exploi-
tatie voor de Vereniging er niet 
gemakkelijker op. De Vereniging zal 
zelf hoe dan ook fondsen moeten 
creëren om tot een verantwoorde 

vooruit te betalen. Op die manier 
wordt een commercieel financieel 
fundament gecreëerd waarbij de 
nadruk ligt op de bedrijfsactivitei-
ten die geëxploiteerd worden ten 
behoeve van de leden. 

exploitatie te kunnen komen. 
Met enige creativiteit bedenkt het 
bestuur dat ze wel entreegeld kun-
nen heffen en ze beslissen dat dan 
ook maar meteen in te voeren. 
Voor het eerste jaar wordt dat op 
300 gulden per lid vastgesteld. Dat 
is niet hoog, maar zij willen de moed 
van de nieuwe leden die de stap met 
Almeerderhout maken, belonen. 
Nu het entreegeld officieel is inge-
voerd, zal dat steeds een deel van het 
financiële beleid gaan vormen, naar 
mate de baan volgroeider en mooier 
wordt. Naast de contributiebijdrage 
van de leden, zal het bedrag van 
het entreegeld regelmatig worden 
verhoogd. Verder meent het bestuur 
dat de contributie voor het eerste 
jaar bescheiden moet zijn. Het wil 
enerzijds rekening houden met het 
feit dat het complex slechts gedeel-
telijk te bespelen is, het overige deel 
is immers nog in aanleg. Anderzijds 
wordt de pacht voor de horeca- en 
golfshopondernemers zeer stevig.

Bovendien beslist het bestuur uiterst 
actief sponsors te gaan werven. De 
traditionele clubs vinden dat in die 
tijd ‘not done’. Zij willen geen com-
merciële uitingen in de baan of in 
het clubhuis, dat is niet chique. Som-
mige clubs kennen wel sponsors, 
maar dat zijn meer sympathisanten 
die een bijdrage van 1000 gulden per 
jaar voor een hole betalen. Daarvan 
kan dan op zijn tijd een leuk feestje 
worden gehouden. Maar het bestuur 
moet overleven en bepaalt dat een 
hole op Almeerderhout 7000 gulden 
dient op te brengen met een contract 
voor drie jaar, dus 21.000 gulden 

Informatiemap met uitnodiging 
lid te worden

De eerste sponsor van Almeerder-
hout

Foto uit het archief van het 
Nederlands Sport Museum
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Zomer
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zo’n 700 nooit golf hebben gespeeld, 
maar veel daarvan wel hockeyen, is 
de grote vraag hoe zo efficiënt mo-
gelijk van hockeyers golfers gemaakt 
kunnen worden. De eerste clubma-
nager met een dienstverband van zes 
maanden, is daarom Henk Bouman. 
Henk, dan net gepensioneerd, is 
voormalig Zilverenmedaillewinnaar 
met het Nederlands hockeyelftal 
op de Olympischespelen van Hel-
sinki. Na zijn hockeytijd bekleedde 
hij in zijn vrije tijd tal van functies 
bij Golfclub de Pan. Henk blijkt de 
juiste oplossing te zijn en helpt de 
Vereniging duidelijk op de goede 
weg. Op het secretariaat is Eugénie 
Campagne dan al werkzaam. Drie 
pro’s worden gecontracteerd.

Het voorlopige driemansbestuur 
functioneert als een geolied team. 
De rollen zijn naar buiten toe dui-
delijk: Eric praat, Joop schrijft en 
Gert Jan rekent. Het drietal brengt 
de complete bestuursorganisatie met 
commissies in kaart en plannen de 
namen zoveel mogelijk in om de 

uitbreiding van het bestuur in de 
tweede helft van het jaar te kunnen 
effectueren. In juli wordt het green-
keepersgebouw opgeleverd. Met be-
hulp van terrasmeubilair, aange-
schaft voor de toekomstige clubhuis-
terrassen, wordt het ingericht als 
voorlopige clubruimte. D. Houtkamp 
BV is de eerste horecaondernemer. 
In het voorlopige onderkomen zorgt 
hij voor een bar met tapinstallatie en 
verdere voorzieningen. 

Hans de Boer, eigenaar van London 
Golf Center BV, opent de golfshop. 
De Vereniging schaft de eerste bal-
lenautomaat aan.

In de eerste helft van 1987 kan Al-
meerderhout circa 750 leden in het 
ledenregister inschrijven en wordt 
de personele organisatie ingevuld. 
Casper Paulussen is de eerste mede-
werker en greenkeeper. 
Omdat van de ongeveer 850 leden 
die het bestuur wil aannemen er 

Archieffoto uit het Nederlands Sport Museum

Eugénie Campagne

Hans de Boer

Dick en Nokita Houtkamp tijdens 
de Las Vegas avond 

Casper Paulussen
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1 Augustus 1987 is de grote dag. 
De ingebruikname van het complex 
Almeerderhout met de opening van 
de par-3 baan. De belangstelling is 
overweldigend. Overal langs 
de wegen in de omgeving staan 
auto’s geparkeerd, want het par-
keerterrein voor 250 auto’s blijkt 
niet toereikend. 

Belangstellenden drommen vol 
verwachting samen in en bij het 
voorlopige clubhuis. Sommigen 

bieden zelfs bloemen aan of foto’s 
van de voortgang van de aanleg van 

de baan en de bouw. Eric vraagt het 
woord en heet circa 600 aspirant-
leden van harte welkom. 
Hij introduceert het dagelijks bestuur, 
de manager en de staf en informeert 
de aanwezigen over wat het komende 
jaar kan worden verwacht. De pro’s 
geven een spectaculaire golfshow op 

De drie pro’s van het eerste uur, v.l.n.r. David, Gary en Rian

Opening Par-3 baan

Drie professionals staan klaar om les te geven. De leden 
kunnen naar hartenlust oefenen op de ingerichte driving-
range, gebruikmaken van alle oefen faciliteiten en spelen 
op de par-3 baan, voor zover ze over een handicap of 
GVB beschikken. 

De vraag naar lessen is gigantisch. Het bestuur wordt 
daardoor zelfs gedwongen de leden één keer per week op 
zaterdagochtend in de gelegenheid te stellen bij de drie 
pro’s persoonlijk lessen te komen boeken in de voorlopige 
clubruimte. 

Er moeten zelfs volgnummertjes worden uitgegeven. 
Langer dan één week vooruit boeken kan niet worden 
toegestaan! Dit was niet te voorzien.

Omdat David Burnside al op de gemeenschappelijke 
drivingrange in Laren les had gegeven, wordt hij als 
headpro beschouwd, Gary Davidson en de nieuwe pro 
Rian Tolmeyer zijn echter niet minder geliefd. 

Nadat de Vereniging in het begin met een drieledig be-
stuur gefunctioneerd heeft, komt de voorbereiding tot het 
completeren tot zeven bestuursleden aan de orde, evenals 
de te vormen commissies.
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Eric Citroen, voorzitter 
direct verantwoordelijk voor: 
algemene gang van zaken, sponso-
ring, aanstelling horeca, golfshop, 
pro’s, redactiecommissie (Infobulle-
tin, later clubblad), medewerkers,
contracten, P.R., contacten stichting,
contacten gemeente.

Joop van Donselaar, secretaris 
direct verantwoordelijk voor: 
secretariaat, opstallen, bestuurscor-
respondentie, ledenadministratie, 
jaar- en ledenboekje, contacten men-
torclub, verenigingsstatuten, huis-
houdelijk reglement, ontheffingen,
NGF-contacten.

beheer en onderhoud, middelen-
beheer.

voorzitter handicap- en 
regelcommissie 
direct verantwoordelijk voor:
handicaporganisatie- en registratie,
etiquette, regelkennis, afnemen van 
GVB-examens.

clubhuiscommissie 
direct verantwoordelijk voor:
clubhuisreglementen, overleg met 
horecaondernemer, evenementen,
organisatie rond gastheerschap.

Medewerkers

Gert Jan Swart, penningmeester 
direct verantwoordelijk voor: 
financieel beleid, contributies, 
begroting, verzekeringen, contacten 
accountant, financiële medewerkers,
automatisering.

voorzitter wedstrijdcommissie 
direct verantwoordelijk voor:
wedstrijden, golfsportbeleid, compe-
titie, jeugdbeleid, wedstrijdboekje.

voorzitter baancommissie 
direct verantwoordelijk voor:
baan, greenkeepers, baanmaterieel,

de drivingrange. ’s Middags wordt 
het complex voor het eerst in gebruik 
genomen wanneer Eric met zijn afslag 
op de 1e hole van de par-3 baan de 
allereerste bal op Almeerderhout slaat. 
Het is tevens de afslag van de eerste 
officiële golfwedstrijd, een vierbal die 

bestaat uit lid Brian Carrick en de 
pro’s Donald Armour, David Burnside 

en Gary Davidson. Winnaar is David 
Burnside met 32 slagen.

Deelnemers aan de allereerste golfwedstrijd, v.l.n.r. David, Brian, Gary en Donald

De organisatie ziet er dan als volgt uit:
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Henk Bouman,  gewapend met 
megafoon en fiets, heeft de wed-
strijdleiding en geeft voorlichting 
en commentaar. 
Almeerderhout vibreert van 
enthousiasme. De club is nu 
onderweg! Golfshow op de drivingrange

Prijsuitreiking Damesochtend, eerste prijsuit-
reiking ooit op Almeerderhout

Eerste clubdas en eerste logo

Vanaf 1 augustus wordt het complex 
officieel gehuurd van de stichting. 
De eerste clubwedstrijden worden 
door de dames op dinsdagochtend 
onder leiding van Phieneke van 
Donselaar-Dijxhoorn gehouden. In 
het begin staat vooral het sociale 
karakter centraal. De commissie 
zal spoedig deel uitmaken van de 
wedstrijdcommissie. Inmiddels as-
sisteert Henk Bouman het bestuur 
met allerlei hand- en spandiensten. 
Hij ontwerpt zelfs de eerste clubdas 
voor Almeerderhout.De reclameaf-
deling van de eerste sponsor Cikam 
BV ontwerpt het eerste clublogo.

14 Oktober 1987 wordt de eerste 
Algemene Ledenvergadering van 
Almeerderhout in theater de Metro-

club tot onze 
mentorclub is 
benoemd. John 
Tiessens, voor-
zitter van onze 
mentorclub, komt 
op kennisma-
kingsbezoek. 

pole gehouden. Aanwezig zijn 195 
leden. De vergadering bevestigt on-
der daverend applaus de benoeming 
van het uit drie leden bestaande 
bestuur officieel. De NGF deelt mee 
dat de Hattemse Golf en Country-
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De herenochtend komt tot stand 
onder leiding van Wim Baljet. 
De heren pakken het zeer serieus 
aan met een eigen begroting, die 
vanzelfsprekend één keer per jaar 
moet worden besproken en vast-
gesteld.  Evenals de damesochtend 
valt ook de woensdagherenoch-
tend onder de wedstrijd-
commissie. Ondertussen gaat 
de bouw van de baan en opstallen gestaag door; het stich-
tingsbestuur blijft zeer betrokken bij zijn kind. Tijdens 
de laatste maanden van het jaar worden Eise Borgers, 
Carolien van den Bosch, Maarten van Ede en Ed Huisman 
gevraagd toe te treden tot het bestuur. 
De drie founders zijn verheugd in groter verband met 
toegevoegde bestuurlijke kennis te kunnen besturen. 
Er ontstaat er een vriendschappelijk, zeer op resultaat 
gericht bestuursteam, dat klinkt als een klok. 

De naam Hattemse valt voor het eerst 
in 1983. Dan is er een eerste contact 
tussen Willem van Ballegoijen de 
Jong, regioconsul van de NGF (cogo) 
en Eric. 

Hij vertelt, dat hij lid is van de Hat-
temse Golf en Country Club. Een ver-
eniging opgericht in 1930. Bakermat 
van goede spelers en vooral ook goede 
bestuurs- en commissieleden van de 
NGF. Iedere nieuwe golfvereniging 
in Nederland krijgt (in die jaren) een 
mentorclub toegewezen. De mentor-
club begeleidt de nieuwe vereniging in 
vrijwel alle opzichten met de nadruk 
op de inrichting van sport en spel. 
Het eerste officiële contact tussen

Eric en Joop ontvangen rond half zes 
John Thiessens in een koud green-
keepersgebouw, op dat moment ons 
voorlopige clubhuis.  Na de eerste 
kennismaking verloopt het gesprek 
geanimeerd. Onze gast vraagt van al-
les over het ontstaan en de ontwikke-
ling van Almeerderhout. Daarna komt 
ons organisatieschema op tafel en 
wordt de wedstrijdcommissie onder 
de loep genomen. John Thiessens legt 
uit dat het lidmaatschap van de NGF 
via de B- en A-status gaat. Mocht een 
en ander nog niet in orde zijn, dan 
wordt het lidmaatschap uitgesteld. 
Nadat er nog een paar onderwerpen 
aan de orde zijn geweest, is het tijd om 
afscheid te nemen. 

moeder en dochter dateert van no-
vember 1987. Het is een sombere, mis-
troostige vrijdagmiddag. Tot overmaat 
van ramp hangt er sneeuw in de lucht. 
Het weekeinde is aangebroken. Zoals 
te doen gebruikelijk besteden de drie 
founders dan hun tijd aan de club. 
Gert Jan Swart wacht Colin Fairley op, 
die ons voor het eerst vanuit Schot-
land bezoekt.

Almeerderhout en haar Hattemse moeder

Clubhuis Hattemse G&CC

Wim Baljet sr

Het eerste bestuur
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renochtend. Phieneke van Donselaar start met 4 dames 
de damescommissie. Remco Gaastra start samen met 
Adriaan Nicolai de jeugdcommissie op. 
In september 1988 neemt Carlijn Resink-van der Lugt het 
voorzitterschap van Remco over. Suzanne Visser wordt 
verantwoordelijk voor de contacten met de NGF m.b.t. 
de competitie en NGF-wedstrijden. De eerste wedstrijd 
op Almeerderhout wordt op zaterdag en zondag 21 en 22 
november 1987  gehouden. 

De nieuwe bestuursleden werken hard aan het com-
pleteren van hun commissies met uiterst gemotiveerde 
commissieleden. Doordat via de lidmaatschapsaanmel-
dingsformulieren bekend is wat de beroepsmatige kennis-
gebieden zijn van de leden, wordt de keuze voor poten-
tiële kandidaten vergemakkelijkt.

De commissies moeten de ruggengraat zijn van de vereni-
ging. Zoals eerder gesteld: het bestuur bestuurt en con-
troleert weliswaar, maar de commissies zijn de werkelijke 
bruisende activiteitskernen. Daar worden alle uitvoerende 
activiteiten ondergebracht. Zo wordt Eise vanuit het 
bestuur voorzitter van de wedstrijdcommissie.  Brian Car-
rick wordt voorzitter van de matchmakers waaronder de 
handicaps, regels, wedstrijden en evenementen vallen. 
Coen Moorrees voert de herencommissie aan. Daaronder 
vallen de senioren, de woensdagavond en de competitie 
teams. Hij wordt in februari 1988 vervangen door Piet 
Eemsing. Voorlopig krijgen de senioren geen aparte senio-

Om zich heenkijkend vraagt hij of 
Almeerderhout het clubhuis nog gaat 
opknappen. Hij kijkt nog eens zor-
gelijk naar de plastic terrasmeubelen 
en uitgeklapte parasols. Je ziet hem 
zich afvragen, hoe het mogelijk is dat 
deze nieuwe golfclub waarvan zijn 
Hattemse nog wel mentorclub is, geen 
behoorlijk clubhuis heeft, maar hij is 
te veel gentleman om zoiets hardop te 
zeggen. Vervolgens staat hij op, kijkt 
naar buiten en ziet een witte muur 
van neerdwarrelende sneeuw. (Onder 
normale omstandigheden zou hij in 
de verte de contouren van het in aan-
bouw zijnde clubhuis hebben gezien.) 

Mistroostig zegt hij de terugreis naar 
Hattem nog maar even uit te stel-
len. Wanneer na verloop van tijd de 
sneeuwval minder wordt , staat hij op 

1988 bij de NGF werd voorgedragen 
voor het verkrijgen van de B-status. 
Vanzelfsprekend gaf het bestuur van 
de Hattemse acte de présence tijdens 
de officiële opening in september 
1988. Bart Jan Constandse overhan-
digt dan namens alle NGF verenigin-
gen een schitterende prijzenkast.

Almeerderhout kan een blijk van haar 
dankbaarheid tonen wanneer in 1990 
de IJssel buiten haar oevers treedt. 
Daardoor staat de baan in Hattem 
deels onder water. De dochter biedt 

om te vertrekken. Als hij buiten staat, 
blijkt het zicht een stuk beter en kijkt 
hij om zich heen. ‘Wat zie ik daar in 
de verte?’, zegt hij opeens. ‘Dat is het 
in aanbouw zijnde clubhuis’ is het ant-
woord. De bestuursleden gaan terug 
naar binnen en laten hem vervolgens 
de tekeningen zien. 
Opgelucht stapt hij daarna in zijn 
auto en rijdt, ondanks de besneeuwde 
wegen, terug naar Hattem.

Het jaar daarop geeft hij de voorzit-
tershamer aan Bart Jan Constandse 
over. Met hem en zijn bestuursleden 
heeft Almeerderhout regelmatig 
contact gehad. Altijd hadden zij een 
luisterend oor en stonden zij klaar met 
waardevolle adviezen. Zij waren dus-
danig onder de indruk van de organi-
satorische opzet van Almeerderhout 
dat de jonge vereniging al in april 

Clubhuis in aanbouw

Prijzentafel bij wildwedstrijd



40

Een wildwedstrijd met op 2 dagen een prijsuitreiking.
Het inschrijfgeld van de wedstrijden wordt in een 
wedstrijdpot gestort, daaruit worden prijzen, muziek, 
maaltijden, onkosten en portikosten gefinancierd. 

Later komt er uit diezelfde pot een piano en een 
pianokruk. In december wordt ons nieuwe clubhuis opge-
leverd en door de Stichting aan de Vereniging overgedra-
gen. Joop, bijgestaan door Tim Prins, maakt overuren en 
assisteert Carolien en Houtkamp met alle voorbereidin-
gen voor de ingebruikname. Uit strategische overwegin-
gen noemen wij het clubhuis voorlopig ’t Kolfhuys.
De nieuwjaarsreceptie van 3 januari 1988 brengt meer 
dan 500 leden op de been. Burgemeester Cees de Cloe 
opent het clubhuis officieel en overhandigt de sleutel
 
aan Eric. Hij noemt de realisatie van het project Almeer-
derhout een sierraad voor de stad Almere. 
Hij verwacht dat één en ander een bijdrage zal leveren 

Almeerderhout op als mentorclub 
voor de Flevolandse en de Goyer. 
Met de ervaring van de Hattemse in 
gedachten, heeft het 
bestuur met veel plezier de opgedane 
kennis weer kunnen doorgeven.  

Een betere moeder had de dochter 
zich niet kunnen wensen.

ik bij betrokken was, maar nu moet 
ik er, misschien wat vroeg, vandoor. 
Morgen moet ik fit naar mijn huisarts 
om voor de laatste keer mijn rijbewijs 
te verlengen.’ Eric zegt verwonderd: 
‘de laatste keer?’ Hij antwoordt met: 
‘Ja, ik ben nu 93 dus de volgende keer, 
als ik dat haal, ben ik 98 en dan denk 
ik niet dat ik nog veel zal rijden.’ Eric 
was met stomheid geslagen, want 
ouder dan 80 zou je hem niet gege-
ven hebben. In september van 2010 
overleed hij op 97-jarige leeftijd. Heeft 
hij gelukkig toch nog vier jaar van zijn 
rijbewijs kunnen genieten.

Vanaf 1989 vinden jaarlijks nog steeds 
diverse uitwisselingen plaats tussen 
beide verenigingen. Bijvoorbeeld de 
strijd tussen beide besturen om de 
botter VGA1 en de jaarlijkse dames-
uitwisseling. In de loop der tijd treedt 

de leden van de Hattemse aan om 
gedurende die tijd zonder greenfree te 
betalen, te komen spelen. 

27 Maart 1993 opent voormalig voor-
zitter van de Hattemse, Rolf Olland, en 
op dat moment president van de NGF 
de vernieuwde 27-holes baan. Toch 
weer een Hattems tintje. Zoals dat 
ook weer aanwezig is bij de opening 
van het nieuwe clubhuis in 2006. Dan 
bevinden Rolf Olland en Willem van 
Ballegoijen de Jong zich vanzelfspre-
kend onder de speciale genodigden. 
Rolf Olland adviseert Almeerderhout 
dan om dit jubileumboek tot stand te 
brengen. 
Het gesprek van Eric met Willem van 
Ballegooijen de Jong aan het eind van 
het diner verloop als volgt: ‘Eric, nog-
maals van harte, jullie zijn één van de 
allermooiste projecten geworden waar 

Logo Hattemse

De voorzitter van de matchmakers reikt de prijs van de wildwedstrijd uit 
aan Carolien van den Bosch
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aan de groei van het Almeerse be-
drijfsleven en hoopt dat we spoedig 
buitenlandse vestigingen in Almere 
mogen begroeten. Hij wenst de 
Vereniging alle succes toe. De jonge 
club neemt met pijn in het hart 
afscheid van Henk Bouman, die de 
vereniging zo voortreffelijk hielp het 
golfbewustzijn te ontwikkelen en 

zonodig een zeer rechte rug toonde.
De NGF benoemt Ed Huisman tot 
NGF-gecommitteerde. Dit betekent 
dat Almeerderhout in eigen beheer 
theorieexamens voor het GVB kan 
afnemen. Voor de leden is dat de 
eerste belangrijke stap naar het 
GVB. Ed en de heren Hans Von 
Devivere en Hans Hovers zijn uiterst 
actief om de leden etiquette en golf-
regels uit te leggen. 

Klassikale regelmiddagen en -avon-
den zijn aan de orde van de dag. 
Wekelijks worden regelexamens 

in groepen afgenomen. Captains 
of industrie buigen zich met rode 
konen transpirerend over de meer-
keuze vragen. En dan komt het lange 
wachten… ‘Het zal me toch niet 
gebeuren dat ik zak?’ Maar Ed ken-
nende gebeurt dat wel degelijk met 
de opbeurende woorden: ‘Er toch 
wat meer tijd aan besteden, volgende
week beter!’ 

In een recordtempo van iets meer 
dan een half jaar zijn maar liefst 700 
leden geslaagd voor het theorieexa-
men en klaar om het GVB te halen. 

De eerste regelcommissie, v.l.n.r. Ed Huisman, Hans Von Devivere, Mike van Heijningen, Hans 
Hovers en Siebrand Kummer

Heilige grond

Colin Fairley, een 
kennis van pro 
David, besluit
naar Nederland te 
emigreren om op Almeerderhout 
te komen werken als hoofdgreen-
keeper. Al eerder was Colin op 
bezoek geweest. 

Toen hij tijdens dat bezoek voor het 
eerst op de par-3 baan bij een van 
de singels kwam, knielde hij als een 
volleerde paus op beide handen en 
knieën, hij leek de grond te kussen, 
maar in plaats daarvan rook hij er 
intens en goedkeurend aan. Toen 
nam hij een kluitje klei en proefde 
hij er wat van. Hij constateerde: 
‘good stuff ’. 
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Voor een optimale communicatie heeft het verenigingsbe-
stuur de leden regelmatig door middel van infobulletins 
geïnformeerd. Daarvan zijn er in één jaar tien uitgegeven. 
Daar stopt het bestuur mee, want een eigen blad in kleur 
komt er aan. De redactiecommissie is dan al enige tijd

geïnstalleerd en zorgt voor de eerste uitgave van het club-
blad. Voorzitter Roy Stavorinus is de bedenker van de 
naam: ‘Uit Het Goede Hout’. Zijn reclamebureau levert 
het ontwerp van de omslag. 
Met een bezetting van elf leden is de matchmakerscom-
missie de grootste commissie o.l.v. Adriaan Nicolaï, vice-
voorzitter is Jan Hein Resink. De heren publiceren 
de eerste wedstrijdkalender. Er zijn 78 wedstrijden: 
23 qualifying- en 55 gezelligheidswedstrijden. 

De eerste grote wedstrijden die zij organiseren, zijn de 
openingswedstrijden van zaterdag 19 en zondag 20 maart 
1988. In die twee dagen kunnen zo veel mogelijk leden 
deelnemen. Het is de eerste grote wedstrijd op de 18-holes 
baan en betekent tevens de opening van het seizoen. 
Het is bovendien de eerste shotgunwedstrijd op Almeer-
derhout. Ondanks werkelijk barre weersomstandigheden 
tijdens beide dagen is iedereen die heeft ingeschreven 
aanwezig. De ochtendronde en de middagronde vielen 
letterlijk in het water. Er werd een vochtigheidsgraad van 
75% gemeten en er stond een harde wind, die de wedstrijd 
verre van aantrekkelijk maakte. 

Ook de volgende dag bleef de regen met bakken uit de 
hemel komen. Zij die de middagronde moesten spelen, 

Waar gebeurd 
op Almeerderhout
Een buitenlandse heer ‘van Verre’ kocht in onze golfshop 
een volledige set clubs, een tas, een golfkar, prachtige witte 
golfschoenen (met spikes) en dan was er zowaar die dag 
nog 1 golfmatje over, dus dat werd pijlsnel aan zijn prachtige 
golfkar gehangen! Genoemde heer begaf zich naar Henk 
Bouman en gaf hem zijn kaartje. Helaas was het Aziatische 
schrift voor ons westerlingen niet te ontcijferen. 
Hij vroeg:  ‘Yes, can I play now please on course, 
 I bought many clubs.’
Hr. B.:  ‘Are you a clubmember?’ 
Hr. v. Verre:  ‘Oh no, but I have many clubs as you see 
 and I’ am member of many clubs.’ 
Hr. B.:  ‘From which club are you a member?’ 
Hr. v. V.:  ‘I am member of many clubs all over the world,  
 Spaarnwoude, Hilversum, Taiwan, Tokio and a   
 lot of other clubs, oh yes!’
Hr. B.:  ‘Do you have a handicap?’ 
Hr. v. V.:  ‘Oh no, but I have played many many golf,   
 many clubs, you give permission to go on your   
 beautiful course now, please, yes, bought many   
 things, nice, you see, nice cap, nice shoes, with   
 spikes, I am ready to play now! Yes!’ 
Hr. B.:  ‘But you have to ask the professional for 
 permission.’
Hr. v. V.:  ‘But why, I buy nice clubs, shoes and how do   
 you call it: Matje?’ 
Hr. B.:  ‘WeIl, I don’t know Sir, 1 am so sorry, this is 
 for clubmembers only.’ 
Hr. v. V.:  ‘You are not sorry, I am sorry, oh yes, I go now!’

Hij ging zitten, trok zijn nieuwe golfschoenen (met spikes) 
uit, deed zijn normale schoenen aan, trok het net aange-
schafte matje weer recht aan zijn nieuwe 
golfkar en ging toen ietwat beteuterd weg. 
Het laatste wat wij nog van hem hoorden, 
was: ‘Oh yes, played many clubs and 
bought many clubs, oh yes.’ 
        Rim Oosterbaan

Vouwen en verzenden clubblad
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formaat van 40x40 cm en aan de tas of trolley gehangen. 
Bij de bal gekomen plaatst de speler de bal daarop en 
slaat. Wanneer matjes niet goed met een tee in de grond 
worden vastgeprikt, vliegen ze de bal achterna, of sterker 
nog, ze vliegen verder dan de bal. Dit levert nogal wat ko-
mische taferelen op. Golftechnisch gezien is het natuurlijk 
onverdedigbaar. David vertelt dit verhaal in een pub toen 
hij weer eens op bezoek in Schotland was. Zijn toehoor-
ders lagen dubbel van het lachen. ‘Those crazy Dutch’. 

Achteraf was het een ludiek idee. Iedereen was uiterst 
coöperatief. Het was dus lang leve de matjes. Maar dat 
duurde niet lang.

hadden meer geluk. Het werd droog en de zon probeerde 
voorzichtig de spelers op te warmen. Voor de shop was 
het een geluk bij een ongeluk! Er werd veel regenkleding, 
hoedjes en paraplus verkocht. 

De baan ontwikkelt zich naar wens. Om het op diverse 
plaatsen nog dunne gras te ontzien, spelen we van plastic 
matjes! Het bestuur heeft moeten kiezen of het spelen op 
de 18-holes baan moest uitstellen, dan wel iets anders ver-
zinnen. Uitstellen wilde het de leden niet aandoen. Op de 
ernaast gelegen par-3 baan spelend hadden ze al zo lang 
verlekkerd naar de ‘echte’ 18-holes baan gekeken waar ze 
niet op mochten, en waaraan ze zich uiterst gediscipli-
neerd hielden. 

Dus loste het bestuur 
het anders op, namelijk 
door in de baan het 
plaatsen op en het spe-
len van plastic matjes 
verplicht te stellen. Dit 
zijn groene matjes die 
in winkels voor huis-
houdelijke artikelen 
worden verkocht. Het 
zal niemand verwon-
deren dat bij dergelijke 
winkels in Laren en 
omgeving binnen de 
kortste tijd geen matje 
meer te koop was! De matjes worden geknipt tot een 

De clubbladen

Barre weersomstandigheden 
tijdens openingswedstrijd

Eerste scorekaart 18-holes baan
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19 April van dat jaar wordt in de 
Metropole de eerste ALV gehouden 
sinds de ingebruik name van het 
complex. Aanwezig zijn 165 stemge-
rechtigde leden. Eric stelt de nieuwe 
bestuursleden één voor één voor. Zij 
worden onder luid applaus verwel-

komd en benoemd. Het zijn: Eise 
Borgers, voorzitter wedstrijdcom-
missie, voorheen voorzitter van de 
Nederlandse Squash Bond, nationaal 
kampioen en lid van de 144-club, 
Maarten van Ede, voorzitter baan-
commissie, voorheen bestuurslid 
Larense Mixed Hockey Club en 
verantwoordelijk voor complex 
beheer, alsmede Ed Huisman, voor-
zitter handicap- & regelcommissie, 
voorheen lid van de handicap- & 
regelcommissie van GC Olympus. 
In de vergadering wordt vastgesteld 
dat de verenigingsorganisatie met 
20 commissies, en bemenst met 109 
commissieleden uitstekend functio-
neert. 

Het eerste Huishoudelijk Reglement 
wordt vastgesteld.

De ad-hoccommissie aannamebeleid 
o.l.v. Cornelis Groenewegen advi-
seert onder meer om bij het aanne-
men van nieuwe leden familieleden 
voorrang te verlenen. Dit voorstel 
wordt met applaus aangenomen. Het 
streven is immers een vereniging te 
worden waar families zich thuis voe-
len en spelen en van wie de kinderen 
straks seniorleden worden. 

Het bestuur krijgt de handen nog-
maals op elkaar wanneer wordt 
verteld dat het resultaat om de spon-
soring actief ter hand te nemen, 
een groot succes blijkt te zijn. In 
korte tijd is het gelukt om sponsors 
te vinden voor alle holes van zowel 
de grote als kleine baan. De belang-
stelling is zo groot dat het bestuur 
zelfs heeft moeten verzinnen om de 
drivingrange, de oefenfaciliteiten, 
banken en andere objecten te laten 

Een belangrijke bestuursmededeling 
is dat de NGF aan Almeerderhout 
de NGF-B status verleent. Weliswaar 
onder opschortende voorwaarden, 
maar toch is het een bewijs dat de 
organisatie goed in elkaar zit. Om 
een tekort in het komende vereni-

gingsjaar te voorkomen wordt de 
leden een contributieverhoging 
voorgesteld. De leden kunnen kiezen 
tussen een verhoging van 100 of 200 
gulden. Met grote meerderheid valt 
de keuze op het laatstgenoemde be-
drag. Dit overigens tot verbazing van 
het bestuur. Geen van de bestuursle-
den heeft ooit ervaren dat leden van 
een vereniging voor een duurdere 
optie kiezen. Daarmee wordt dus de 
eerste officiële jaarlijkse contributie 
bepaald op 1.180 gulden. 

GC Almeerderhout telt nu 1.048 
leden en 59 jeugdleden. 
De Vereniging heeft een wachtlijst 
van meer dan 400 aspirant-leden. 

Het eerste bestuur, v.l.n.r. Maarten, Joop, Eric, Eise, Ed en Gert Jan

Toekenning B-status door de NGF
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de heren Brian 
Carrick. 
De eerste 
donderdag-
avond-gezellig-
heidswedstrijd 
over negen 
holes wordt 
gespeeld. 
Inschrijven 
hoeft niet, ‘just 

come and play’ is het devies. De eerste donderdag kent 
108 deelnemers. Bijna iedere deelnemer blijft eten. 
Vanaf de tweede donderdag wordt een kleine bijdrage 
gevraagd voor entertainment. 
Regelmatig zal er vanaf dat moment livemuziek zijn 
tijdens de maaltijd en daarna. Met een onderbreking van 
een paar jaar, mede veroorzaakt door de lange files op 
de A27 richting Almere.

sponsoren. De vergadering geeft het bestuur daarvoor 
mandaat. De sponsorpot loopt daarna op tot meer dan 
300.000 gulden per jaar, of wel 250 ledencontributies. 
Later dat voorjaar is de 18-holesbaan voor het eerst qua-
lifying. De matjes kunnen weg. Plaatsen is nog verplicht. 
Intussen staan honderden Almeerderhouters te trappelen 
om het GVB af te leggen. 

Dit gebeurt op banen in de 
regio. De handicapcommissie 
maakt overuren, maar niets is 
ze te veel. En dat terwijl de be-
ginnerscommissie via de par-3 
baan door gaat met leden klaar 
te stomen voor eerst baanper-
missie en vervolgens het GVB. 
In betrekkelijk korte tijd zijn 
er bijna 300 leden met GVB, 
de laagste NGF-handicap 
30, of lager. 

Op wedstrijden wordt ruim ingeschreven, gemiddeld 180 
deelnemers! Voor het eerst worden de clubkampioen-
schappen matchplay gespeeld. 
De eerste winnaar bij de dames is Lillian Heronimo en bij 

Algemene Leden Vergadering in de Metropole in Almere

Matchplay knockout kampioenschap 28 mei 1988, v.l.n.r. Eric, Brian, 
Frans, Lilian, Eise en Irene

Cartoon Yvonne Hoogland
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Toen het fileprobleem was opgelost 
met het verbreden van de Stichtse 
Brug werd de animo weer wat groter, 
maar het duurde toch wel even 
voordat de donderdagavonden weer 
in oude glorie waren hersteld tot de 
clubavonden bij uitstek, met veel 
deelnemers en veel gezelligheid. 
Het eerste jeugdplan wordt door de 
jeugdcommissie onder voorzitter-
schap van Carlijn Resink-van der 

als voorzitter van de matchmakers-
commissie is Jan Hein Resink. 

De opbouw van de Vereniging is 
aan het begin van juli 1988 als volgt: 
1048 leden en 59 jeugdleden, 
totaal 1107 leden waarvan 445 
dames/meisjes, en 662 heren/
jongens. Op de wachtlijst staan 
377 aspirant-leden. 

Lugt gepresenteerd. Wij worden 59 
jeugdleden rijker, 45 jeugdige gega-
digden staan te trappelen om in te 
stromen. Dit plan omvat ondermeer 
technische lessen op zes achtereen-
volgende zondagen door de professi-
onals, David Burnside, Gary David-
son en Rian Tolmeyer. 
De theorie wordt door de regelcom-
missie verzorgd onder leiding van 
Mike van Heijningen.

Tijdens de Professional Day Cup op 
9 oktober wordt een cheque van  
f 2000,- door de pro’s overhandigd 
aan de voorzitter ter ondersteuning 
van het jeugdplan.

Het bestuur besluit om marshals 
aan te stellen met een uitgebrei-
dere bevoegdheid. Wij noemen dat 
onze ‘supervisors’. Adriaan Nicolaï 
wordt Coördinator Supervisors en 
gaat graag een dienstverband met 
de Vereniging aan. Zijn opvolger 

Prijsuitreiking Professional Day Cup en overhandiging van de cheque ten behoeve van het jeugdplan

Adriaan Nicolaï
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Begin september wordt alles in gereedheid gebracht 
voor de officiële opening van Almeerderhout. 

Al in februari heeft het bestuur gemeend dat de ontwik-
kelingen dusdanig gunstig zijn, dat het voorziet dat 
Almeerderhout aan het eind van de zomer officieel kan 
worden geopend. Eén van de belangrijkste besluiten is 
dan, het realiseren van een (ad-hoc) openingscommissie, 
want die zal tijdens de festiviteiten het centrale zenuw-
stelsel zijn.

Na een goed gesprek zegt Eduard ter Meulen spontaan 
‘ja’ op de vraag of hij het voorzitterschap wil bekleden.
Zoals verwacht, gaat hij voortvarend te werk. In maart is 
al een gedeelte van de personele invulling van de com-
missie rond. Wanneer de commissie daarna compleet 
is, bestaat zij uit: Eduard ter Meulen, voorzitter, Louise 
Knottenbelt-van de Schalk, Heleen Ligtenstein-Dijx-
hoorn, Jan Maurits Drijfhout van Hooff, Hein Eras, Ruud 
van Lieshout en Dolf Royaards.

In die tijd is het erg ambitieus om ook maar te denken 
dat ZKH Prins Claus de opening zou willen verrichten. 
Toch is het bestuur zo ambitieus. De secretaris van het 
kabinet van de Prins is een bekende van Eise, waardoor 
we te weten komen aan welke eisen we moeten voldoen 
om een kans te maken. 

Nora Pont Diemer-Kool hijst de NGF-vlag

10 September 1988
Het weekeinde van de officiële opening
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te klein is. Daarom wordt een reusachtige tent op het 
voorplein van het clubhuis geplaatst met een overdek-te 
doorgang.  

De openingscommissie heeft tegen die tijd de handen vol. 
Mede op verzoek van de staf van het koninklijk huis ver-
schijnt er voor de zaterdag een compleet dagprogramma 
gespecificeerd van minuut tot minuut. Daags te voren 
wordt Almeerderhout bezocht door veiligheidsofficieren 
die uitgebreid poolshoogte komen nemen. Wie wellicht 
denkt dat een dergelijk openingsweekeind even uit de 
losse pols wordt geregeld, heeft het faliekant mis. Het is 
een onderneming waar rond die datum een behoorlijke 
spanning op staat!

Vrijdag 9 september wordt de pro-am over 18-holes 
gespeeld. Almeerderhout ontvangt zijn sponsors met hun 
gasten en de 16 toppro’s van Nederland. De pro’s worden 
per flight ingedeeld, ieder met een sponsor en zijn twee 

Ongetwijfeld zal het kabinet van de Prins ook contact 
opnemen met de NGF en advies vragen. Ook nu weer 
worden de ambities beloond. Na een aantal maanden 
krijgt Almeerderhout het groene licht. Prins Claus zal 
de officiële opening verrichten! Het bestuur heeft de 
openingscommissie gevraagd enerzijds een knallend feest 
voor de leden te organiseren en anderzijds om Almeer-
derhout aan golfspelend Nederland te presenteren als 
bruisend, ambitieus en professioneel georganiseerd. 

In goed overleg tussen bestuur en openingscommissie 
wordt in mei besloten tot een lang openingsweekeinde. 
Het programma is dan al in grote lijnen bekend. De dag 
zelf van de formele opening, doet namelijk geen recht 
aan alle aandacht voor de leden. Het is tenslotte de baan 
van de leden. Daarom worden het dus twee openingsda-
gen; één formele en één informele met ‘Het grote leden-
feest’.  Wanneer de openingscommissie de begrote kosten 
op een rij heeft staan, zijn die dusdanig hoog dat de 
verenigingskas dat moeilijk kan dragen. Geen nood. 

Op vrijdag 9 augustus organiseren we er gewoon een pro-
am bij. Dit tot zeer groot genoegen van de sponsors, die 
meteen spontaan inschrijven. Het worden dus drie dagen. 
Vrijdag de pro-am, met circa 250 aanwezigen, zaterdag de 
officiële opening met circa 400 aanwezigen, zondag het 
grote feest met meer dan 600 aanwezigen. 
Inmiddels is duidelijk dat voor de omvangrijke gezel-
schappen die ontvangen moeten worden, ons clubhuis 

Marshalls tijdens de pro-am

Deelnemers aan de pro-am
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gasten. Ook de bestuursleden 
spelen mee. De baan ligt er bij als 
een plaatje. De baancommissie, 
maar vooral Colin en zijn mannen 
krijgen alle eer van hun werk.

Het zonnetje straalt. De lunch is zeer 
geanimeerd. De pro-am verloopt uit-
stekend. International referee Toto 
Strumphler amuseert zich opperbest. 
De wedstrijd is spannend, de pro’s 
geven elkaar niet veel toe. 

Na een aangeklede borrel volgt de 
prijsuitreiking. In zijn dankwoord 
zegt winnaar Jonas Saxton woorde-
lijk: ‘Al mijn vragen werden hier al 
beantwoord voor ik zelfs maar de 
gelegenheid kreeg ze te stellen; alles 
was tot in de puntjes geregeld, uw 
pro-am is perfect georganiseerd.’ 
De pro’s zijn enthousiast over de 
nog jonge baan. Onze sponsors met 
hun gasten hebben dé golfdag van 
het jaar beleefd, zoals ze zelf zeggen. 
Ondersteund door zelfs schriftelijke 
dankbetuigingen, dringen zij aan op 
een herhaling. 

Zaterdag 10 september is de grote 
dag van de officiële opening. Net zo-
als vrijdag is het weer een stralende 
dag. Almeerderhout is in afwachting 
van ZKH Prins Claus, de Vicepresi-
dente van de NGF, mevrouw Nora 
Pont Diemer-Kool, de commissaris 
van de koningin Han Lammers, 
de burgemeester van Almere Cees 
de Cloe, het stichtingsbestuur, het 
bestuur van de Hattemse, bestuursle-
den van alle bij de NGF aangesloten 
verenigingen en medewerkers van 
de RIJP, gemeente en organisa-

Het officiële gedeelte kan beginnen. 

Na een ieder welkom te hebben 
geheten dankt Eric in zijn welkomst 
speech de vele aanwezigen voor 
hun zeer gewaardeerde bijdragen in 
de afgelopen tijden. Hij zegt onder 
meer: ‘Hierdoor zijn voorwaarden 
geschapen waardoor Almeerderhout 
zich in 24 maanden tot een bloei-
ende golfclub kon ontwikkelen.’ 

Daarna krijgt Nora Pont namens de 
NGF het woord: ‘Uit alle facetten 
van deze opening blijkt dat de men-
sen van Almeerderhout doeners en 
geen praters zijn en met groot suc-
ces. In u, meneer de voorzitter, wil 
ik graag iedereen huldigen die deze 
start op zo’n fantastische manier tot 
stand heeft gebracht.
Ik zou u twee zinnen willen voorle-
zen, die in de NGF-bestuursverga-

ties, die bij de totstandkoming van 
het project Almeerderhout waren 
betrokken. Het bestuur zal voorna-
melijk een representatieve functie 
bekleden. De openingscommissie 
heeft alle organisatorische touwtjes 
in handen. Buiten de commissie 
is een groot aantal leden actief als 
gastheer/gastvrouw. Almeerderhout 
is er klaar voor.

Een gezonde spanning is voelbaar. 
Het voltallige bestuur ontvangt ZKH 
Prins Claus en mevrouw Pont, die 
elkaar blijken te kennen en die bijna 
gelijktijdig aankomen. Als goede 
bekenden is er voorts een hartelijke 
begroeting met Prins Claus wanneer 
de commissaris van de koningin, 
Lammers arriveert. In een ontspan-
nen sfeer wordt tijdens de koffie het 
wereldnieuws even doorgenomen 
en zijn de grappen niet van de lucht. 
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dering over Almeerderhout werden 
gezegd, want ik vind ze vrij bijzon-
der; zoiets hebben we eigenlijk nog 
niet meegemaakt:
In vijf jaar tijd zijn geweldige presta-
ties verricht door een groep begin-
nende golfers, waaronder enkele 
handicappers, waarbij het geheel 
nu de indruk maakt van een goed 
geolied bedrijf!

Het enthousiasme en de energie, 
samen met flair in management, 
hebben de onervarenheid op golfge-
bied reeds grotendeels overwonnen. 
Als dit zo doorgaat, wordt dit één 
van de zeer sterke verenigingen.
U begrijpt, dat na deze woorden 
de besluitvorming niet meer zo 
moeilijk was en dat u bij deze het 
B-lidmaatschap van de NGF wordt 
verleend.’ Daarop overhandigt zij 
Eric een ingelijste NGF-tegel en 
de NGF-vlag, die vervolgens wordt 
gehesen. 

jonge leven, wanneer zij één van de 
ballen aan Prins Claus overhandigt. 
Hij maakt haar een complimentje 
over zijn lievelingskleur. Met uitleg 
aan de aanwezigen door speaker 
Eduard ter Meulen, bepaalt de Prins 
met een mooie chip, welke charita-
tieve instelling de openingscheque 
van Almeerderhout als cadeau 
ontvangt. 

De matchmakerscommissie heeft 
een wedstrijd georganiseerd over 18 
holes. Jan Hein reikt de wedstrijd-
kaart uit aan de eerste flight die 

Daarna komt burgemeester De Cloe 
aan het woord. Hij refereert aan de 
opening van het clubhuis begin van 
het jaar. Nu hij ziet hoe mooi dat 
onderdeel uitmaakt van het totale 
project, hoopt hij dat er veel golfers 
uit heel Nederland Almeerderhout 
zullen bezoeken en beseffen, dat 
naast een mooie golfbaan, Almere 
ook een gunstig werk- en woonkli-
maat biedt. Tot besluit dankt hij 

voor de belangrijke bijdrage die het 
bestuur heeft gerealiseerd volgens de 
slogan: Almere Almaar Mooier!
Vervolgens landen acht parachutis-
ten met oranje golfballen. Een lief-
tallig meisje beleeft dé dag van haar 

Trots toont Eric de NGF-B-
statustegel

Nora Pont Diemer-Kool feliciteert Almeerderhout met de zojuist verkregen B-status

Nora Pont Diemer-Kool en Prins Claus 
tijdens de wedstrijd
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Met de lengte van het borreluur stijgt de sfeer. Tijdens het 
diner wordt allereerst de uitslag van de wedstrijd bekend 
gemaakt. Winnaar is het team van de Kralingse. 

Almeerderhout wordt met cadeaus verwend. Namens alle 
NGF-verenigingen biedt Bart Jan Constandse, voorzitter 
van mentorclub de Hattemse, een mooie prijzenkast aan: 
‘Het mentorschap was een makkie; ze weten precies wat 

gevormd wordt door Prins Claus (met caddie Adriaan Ni-
colaï), Nora, Joop en Maarten. Alle andere vierballen zijn 
ingedeeld door twee NGF-clubbestuursleden met twee 
collega’s van een andere NGF clubs te laten spelen. 
Voorafgegaan door muziek worden de niet aan de wed-
strijd deelnemende genodigden vergast op een golfde-
monstratie op de drivingrange door Rian Tolmeijer en 
Gerrie Jeurissen. Daarna kunnen zij deelnemen aan een 
clinic, waarbij vooral Lammers zich niet onbetuigd laat.
Na afloop van de wedstrijd volgt de borrel. De Prins laat 
zich verontschuldigen evenals mevrouw Pont in verband 
met andere verplichtingen. Zij zeggen op een mooie dag 
terug te kunnen kijken. Beiden zijn lovend over de nog 
jonge baan. Prins Claus onderhoudt zich uitgebreid met 
Colin Fairley en complimenteert hem. Bij zijn afscheid 
vraagt hij Eric of hij nog eens terug mag komen. 

Het antwoord is natuurlijk volmondig: ‘Ja graag.’ ‘Dat is 
maar goed ook antwoordt de Prins, maar als het antwoord 
nee was geweest, was ik denk ik toch gekomen, want ik 
heb Adriaan net gezegd dat ik graag met hem wil komen 
spelen. Eens kijken of hij net zo’n goede golfer is als 
caddie,’ voegt hij er lachend aan toe en neemt plaats in 
de gereedstaande auto.

Prins Claus chipt voor het goede doel
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ze willen bij Almeerderhout, maar ze 
staan wel open voor goede adviezen.’
Voorzitter Peter Lukovski van Zee-
wolde schenkt ons één stuk touw. 
Dit is het kortste eind van twee stuk-
ken. Het langste eind heeft hij op 
Zeewolde gelaten. Hij doet daarbij 
het voorstel jaarlijks uit te maken 
wie van de twee verenigingen aan 
het langste eind trekt. Zo ontstaat 
de touwwedstrijd.

Namens de Stichting verrast Bou-
dewijn Molenaar de Vereniging 
met een handicart. Simon Dik-
staal wordt de eerste consul van de 

baan; putt- en chipwedstrijden on-
der het mom: ‘voor iedere categorie 
valt wat te winnen.’ 

Ondertussen is op het terras door-
lopend muziek van de band ‘56’ 
en wordt er gedanst. In de late 
namiddag worden de leden onver-
wacht verrast door een regenbui. 
De stemming zit er dan zo goed in 
dat de regen geen spelbreker blijkt. 
Omkleden en aan de borrel is dan 
de remedie. Door het grote aantal 
aanwezigen moet die avond vanwege 
de logistiek worden gekozen voor 
een buffet.

Vóór de prijsuitreiking krijgt Eric 
het woord en gaat hij kort in op de 
gebeurtenissen van de vorige twee 
dagen. Hij complimenteert de ope-
ningscommissie en in het bijzonder 

Stichting Handicart, later opgevolgd 
door Reggie Leeuwenkamp. Op dit 
moment is Hein Eras al jarenlang de 
huidige consul van die stichting en 
hebben we tien handicarts tot onze 
beschikking. Na het diner genieten 
de steeds enthousiaster wordende 
aanwezigen van het Almeerderhout 
cabaretgezelschap ‘Al Meer Dan 
Genoeg’. 

Iedereen zingt dan tot besluit nog-
maals het openingslied uit volle 
borst mee, alsof het al bijna een 
clublied is. 

Zondag 11 september is het grote le-
denfeest met een non-stopprogram-
ma van 13.00 tot 23.00 uur. Opnieuw 
wordt genoten van een wedstrijd 
op de grote baan onder uitstekende 
weersomstandigheden. De aanwe-
zige wind maakt de baan, die er weer 
geweldig bij ligt, nog uitdagender.
Ook zijn er wedstrijden op de par-3 

Onthulling van de prijzenkast, aangeboden door Bart Jan Constandse namens alle 
NGF-verenigingen

De trofeeën van de Touwwedstrijd
Het cabaretlied
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Eduard, de greenkeepers, alsmede het cabaretgezelschap. 
Hij zegt: ‘Ik draag de complimentenregen, die twee dagen 
lang van alle kanten op het bestuur afkwam, op aan alle 
leden van Almeerderhout. Immers wij, met z’n allen zijn 
Almeerderhout. 

Aan alles wat er bereikt is, hebben wij allemaal bijgedra-
gen, al was het alleen maar om lid te zijn en steeds het be-
stuur te steunen, waarvoor ik namens het bestuur hartelijk

Cabaret Al Meer Dan Genoeg

dankzeg’.  Dan volgt na de prijsuitreiking het Almeerder-
hout cabaret ‘Al Meer Dan Genoeg’. Wat een verrassing 
voor al die leden. Reageerden zaterdag de
externe genodigden al enthousiast, deze avond voor eigen 
publiek zijn de reacties nog enthousiaster. 

Het openingslied wordt spontaan, staand, door alle leden 
uit volle borst meegezongen en het kan niet op, want aan 
het eind doen ze het nog eens dunnetjes over. 
Ter afsluiting gaan (nogmaals) de voetjes van de vloer 
op muziek van de Amsterdamse ‘Red Hot Peppers’. 
Natuurlijk loopt het uit, maar morgen is het maandag 
en begint het gewone leven weer, dus de kleine uurtjes 
worden niet gehaald. Vol indrukken, met de cabaretliedjes 
nog in het hoofd, worden de auto’s gestart en loopt het 
parkeerterrein leeg...
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Kort na het weekeinde ontvangt het 
bestuur een brief van ZKH de Prins, 
die nogmaals hartelijk dankzegt voor 
de aangename en voortreffelijk geor-
ganiseerde dag. Hij vraagt het bestuur 
met welk cadeau hij de Vereniging 
een genoegen kan doen. 

Het bestuur kiest voor een rode beu-
kenboom, die wordt geplant tussen 
de greens van Blauw en Rood 9. 
ZKH Prins Claus speelde niet lang 
daarna 18 holes met Adriaan en kwam 
daarna regelmatig, meestal met Prins 
Friso, met veel plezier bij ons terug, 
‘om eens te zien hoe het met de rode 
beuk gaat,’ zei hij dan lachend. 

De officiële opening vormt de afron-
ding van de opbouw. Die heeft vanaf 
half 1983, dus vijf jaar geduurd. Al-
meerderhout staat op de NGF-kaart, 
is bekend geworden in de regio en 
omstreken, de leden nemen met veel 

en zo spoedig mogelijk de A-status 
binnenhalen. De leden willen niet 
alleen gezelligheidsgolf, maar zeker 
ook competitief golf spelen. Daar-
voor is de A-status nodig. Belang-
rijke factoren zijn daarbij de baan en 
de cluborganisatie.

Circa 80 leden ‘bemensen’ twee 
holes als marshals op het Dutch 
Open op de Hilversumsche. Dit 
is inmiddels een jaarlijkse traditie 
geworden, ongeacht waar het Open 
wordt gehouden. De Almeerse 
marhals hebben een zeer goede 

enthousiasme in groten getale deel 
aan de geboden activiteiten. We zijn 
klaar voor een mooie toekomst. 

Het bestuur vindt het van groot 
belang contact te hebben met de 
commissieleden. Dat zijn er zo’n 
120. In de commissies worden de 
vele activiteiten, aangegeven door 
het bestuur, immers uitgewerkt en 
georganiseerd. De meeste commis-
sieleden delen hun ervaringen graag 
met het bestuur. Daarom staat het 
bestuur open voor het voorstel van 
Nicolaï om één keer per jaar een 
gezamenlijke wedstrijd te spelen. 
Vanwege het vele werk in de com-
missies noemt hij die wedstrijd ‘Het 
Werkpaard’. Hij stelt een bronzen 
paard als wisseltrofee ter beschik-
king. De eerste bestuurs/commis-
siewedstrijd wordt in het najaar van 
1988 gespeeld. 

Nu Almeerderhout de B-status heeft 
verkregen, wil de club doorstomen 

Eise Borgers met zijn wedstrijdcommissie 1988

Marshalls tijden de Dutch Open
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op Almeerderhout gespeeld.
De NGF eert Almeerderhout door op 29 oktober de jaar-
lijkse commissiedag 1989 op Almeerderhout te houden. 
Hierbij zijn alle voorzitters en secretarissen van de NGF-
verenigingen aanwezig. De president van de NGF sluit 
de dag af door aan Almeerderhout de A-status te verlenen. 
Dit betekent voor het bestuur weer een bevestiging dat 
het goed gaat.

Het verkrijgen van de NGF-A status is voor veel leden 

naam opgebouwd. De organisatie op de holes is steeds 
uitstekend en bijna alle ballen worden door het goede 
spotten steeds gevonden. Dit tot volle tevredenheid van 
de spelers. De NGF is Almeerderhout blijven volgen en 
houdt de ontwikkeling van de baan 
nauwgezet in het oog. Onze baan-
commissie en Colin spelen hierin een 
uiterst belangrijke rol. 
De ervaring van Colin, maar ook die 
van Dick de Waal, overgekomen van 
de Amsterdamse GC en prominent 
lid van onze baancommissie, is van 
groot belang. 

Ook kijkt de NGF naar de interne 
organisatie en de opzet van de vere-
niging. Hoe worden de leden begeleid? Hoe is de orga-
nisatie van de wedstrijden? Hoe gaat het met de horeca, 
mede in verband met het gastheerschap? Zo is er een 
aantal belangrijke details dat steeds weer, meestal onver-
wachts, wordt uitgelicht. Maar de NGF komt iedere keer 
opnieuw tot de slotsom dat de Vereniging geheel naar 
wens functioneert. 1 Oktober wordt voor het eerst de slot-
dag van de landelijke jeugdcompetitie (Volvo jeugdtour) 

De ‘Prins Claus beuk’

Dick de Waal Prijswinnaars Volvo Jeugdtour met voorzitter jeugdcommissie
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De wedstrijd die zeer geanimeerd verloopt, is voor het 
bestuur een mooie gelegenheid met lage handicappers te 
spelen. Na de wedstrijd wordt tijdens de lunch de winnaar 
bekend gemaakt. Almeerderhout stelt met veel plezier de 
wisseltrofee ter beschikking in de vorm van een miniatuur 
botter de VGA1.

In de najaarsvergadering van 
1989 moet onze penningmeester 
Gert Jan Swart, na het voltooien 
van de eerste termijn van drie jaar, 
afscheid nemen van het bestuur en 
van Almeerderhout. Door het aan-
vaarden van een nieuwe functie 
in het bedrijfsleven staat een ver-
huizing naar een ander deel van 
het land voor de deur. 
De voorzitter dankt hem namens 
de vereniging. Hij heeft de finan-
ciële gang van zaken in de financieel moeilijke aanlooptijd 
uitstekend gestalte gegeven. Met luid applaus en bloemen 
wordt van Gert Jan afscheid genomen. Bernd Sanson is 
zijn opvolger.  In diezelfde vergadering wordt het entree-
geld verhoogd naar het bedrag van één jaar contributie 
voor alle leden.

die voor het the-
orie-examen zijn 
geslaagd, uiterst be-
langrijk. Nu kunnen 
zij op onze eigen 
baan, dus in eigen 
vertrouwde om-
geving, hun GVB-
praktijkexamen 
afleggen. Eind 1988 
zijn er zo’n 700 le-

den die in het tijdsbestek van ongeveer één jaar hun GVB 
of handicap 30 haalden. Ed Huisman en al die hardwer-
kende en zeer gemotiveerde leden van de diverse commis-
sies hebben dan een klein wonder verricht. Voor de vele 
sportieve en competitief ingestelde leden betekent dit nog 
veel meer. Zij willen deelnemen aan de NGF-competitie 
en dat kan in de nabije toekomst met de A-status op zak. 

De wedstrijdcommissie krijgt allereerst de handen vol aan 
het samenstellen en voorbereiden van alle competitie-
teams. Verder betekent het, dat wij competitieteams van 
andere verenigingen voor het spelen van wedstrijden gaan 
ontvangen, zoals de teams van Almeerderhout wedstrij-
den op andere banen gaan spelen.

De eerste uit-
wisselingswed-
strijd ‘Touw-
wedstrijd’ met 
GC Zeewolde 
wordt gespeeld. 
Almeerderhout 
trekt daarbij 
aan het kortste 
eind. 

De eerste 
bestuursuitwis-
seling met de 
Hattemse op 
Almeerderhout 
vindt plaats. 

Cartoon Ed Huisman

Peter overhandigt Eric het kortste eind na de 
eerste Touwwedstrijd

Gert Jan
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In 1989 wordt de uitbreiding van de 
baan voor het eerst door het bestuur 
bij de leden ter sprake gebracht. 
Om de mening van de leden te 
peilen heeft het bestuur een enquête 
meegestuurd met de vergaderstuk-
ken. De formulieren zijn massaal 
ingevuld en teruggestuurd. De meest 
belangrijke vragen voor de korte 
termijn gaan eerst over de verbete-
ring van de opstallen. Daarna komt 
de eventuele uitbreiding van de baan 
met negen holes aan de orde. 

De huisvestingsperikelen zijn de 
laatste tijd tijdens bestuursvergade-
ringen aan de orde geweest. Hoewel 
het clubhuis aan de wensen van 
de leden voldoet, bevalt een aantal 
ruimtes qua servicevoorziening 
minder goed. Zo ontbreekt bij-
voorbeeld een tassenberging en dit 
wordt als een gemis ervaren, want de 
leden willen toch graag hun tassen 
met stokken en trolleys op de club 
stallen. Het bestuur weet dat er geen 
ruimte is voor de handicart, dat er 
geen mogelijkheid is om accu’s op 
te laden en dat de golfshop eigenlijk 
te klein is in verhouding tot de hoge 
pacht. De bestuurs- en commissieka-
mer is krap bemeten, de huisvesting 
voor de coördinator supervisor en 
supervisors ontbreekt, alsmede een 
ruimte voor de pro’s die indertijd 
voorlopig in het greenkeepersge-
bouw waren gehuisvest. 

Het gaat om een win-winsituatie. 
De opbrengst van de verhuur van 
tassenlockers aan de leden, zullen 
de hogere exploitatiekosten van de 
investering (door een verhoogde 

er praktische wensen waaraan ons 
clubhuis moeilijk kan voldoen. 

Om budgettaire redenen zitten we 
niet erg ruim in ons jasje. Het be-
stuur meent dat er twee prioriteiten 
zijn waarover het de mening van de 
leden via een schriftelijke enquête 
vraagt. Dit zijn de uitbreiding van de 
opstallen en de uitbreiding naar van 
een 18 naar een 27-holesbaan.

Omdat 65% van de leden voor 
uitbreiding van de opstallen is, 
installeert het bestuur een uitbrei-
dingscommissie onder leiding van 
Maarten om verdere plannen uit 
te werken. 

pachtprijs aan de stichting) groten-
deels dekken, zodat de contributie 
niet omhoog hoeft te gaan, terwijl de 
dienstverlening wordt verbeterd. 
Uit de enquête blijkt dat meer dan 
65% van de leden voor een verbete-
ring/uitbreiding van de opstallen is. 
Zo betrekt het bestuur de leden bij 
de nabije toekomst van de vere-ni-
ging en de daarbij behorende beslis-
singen. Ook tijdens de ALV reageren 
de leden weer positief. De vergade-
ring verleent het bestuur mandaat 
om tot de bouw over te gaan.

Na de officiële opening van het 
totale complex op 10 september 
1988 door ZKH Prins Claus, komen 

Almeerderhout en de opstallen
In 1985 geeft de stichting Almeer-
derhout de intentieverklaring aan 
Architectenbureau Riksen, van Nes en 
van Veen voor het ontwerp van een 
clubhuis voor circa 900 leden en een 
greenkeepers gebouw voor de opslag 
van machines en materialen.

Architect Gert van Veen tekent beide 
ontwerpen, nadat hij eerst talloze 
clubhuizen van grote en kleine golf-
clubs heeft bezocht om de volledig-
heid van de opgegeven specificaties 
verder te inventariseren. Net zo min 
als de stichtingsbestuursleden is Van 
Veen golfer, dus moet het gebeuren 
met eigen inventiviteit en gezond 
verstand. 

Op de plankaart van het bestem-

mingsplan staat de positie aangegeven 
waar het clubhuis gebouwd moet wor-
den. De uitdaging bestaat uit het feit 
dat de terrassen niet aan de zonkant 
kunnen worden gepositioneerd, wil 
men uitzicht op de tee van de 1e en 
greens van de 9e en 18e holes hebben 
en die eis heeft de hoogste prioriteit. 
De architect lost dit op door een hoog 
rompgedeelte te ontwerpen met een 
verdieping, waaraan op de begane 
grond twee lage serres zijn gebouwd, 
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Na circa zes maanden luidt het advies om een voorzie-
ningengebouw in dezelfde stijl als het clubhuis te plaatsen 
tussen het clubhuis en de drivingrange, parallel lopend 
aan de parkeerplaats. In het nieuwe gebouw worden onder 
meer ondergebracht: Een nieuwe golfshop, een (later in te 
richten) supervisors ruimte voor baanbeheer, een kantoor 

voor de pro’s, een kantoor voor de technisch beheerder, 
een tassen/karrenlockerruimte, een oplaadplaats voor 
accu’s en een handicartstalling. In het clubhuis komen 
ruimtes vrij die voor andere doeleinden kunnen worden

gebruikt. Verder wordt het greenkeepersgebouw in op-
pervlakte verdubbeld. Een aantal jaren later vormt een 
aantal details van het advies onderdeel van het latere plan 

waarover de zon de terrassen gemak-
kelijk kan bereiken. Mede vanwege 
financiële voordelen, beslist 

het stichtingsbestuur dat het green-
keepersgebouw eerst wordt gebouwd 
en opgeleverd. Een half jaar later zal 
dat met het clubhuis het geval zijn. 
Het is de bedoeling dat het green-
keepersgebouw eerst als voorlopig 
clubhuis dienst zal doen. 21 April 1987 
wordt de eerste paal van het clubhuis 
geslagen. Eind juli 1987 wordt het 
greenkeepersgebouw opgeleverd. 

De Stichting draagt het over aan de 
inmiddels opgerichte Vereniging. 
Die richt de clubruimte in met ter-
rasmeubilair compleet met parasols, 
daarachter een tijdelijk buffet met 
voorzieningen als koffieapparatuur, 
biertapinstallatie en dergelijke. 

Verder wordt een deel ingericht als 
golfshop en is er een afgescheiden 
secretariaat in wat eens de kantine 
voor de greenkeepers zal zijn. 
Het is een periode waaraan veel 
leden van het eerste uur nog met 
veel plezier terugdenken. 

3-D schets clubhuis

Voorzieningengebouw in wording

De nieuwe shop

Eerste paal clubhuis
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In de onderhandelingen met de gemeente Almere is in-
dertijd bewust gekozen om concessies te doen. De initia-
tiefnemers moesten daardoor de financiering zonder aan-
delenuitgifte rond zien te krijgen, hetgeen lukte. Hierdoor 

‘Accommodatie 2000’. Met veel plezier wordt het nieuwe 
voorzieningengebouw in het eerste kwartaal van 1990 in 
gebruik genomen. Aan het gesleep met tassen en trollies 
is een eind gekomen. Bovendien is er nu ook ruimte om 
aan alle andere wensen te voldoen. In dat voorjaar doen 
de competitieteams voor de eerste keer mee aan de NGF-
competitie. Dames II is de eerste competitie kampioen. 

Daarna zullen nog veel teams dat goede voorbeeld volgen. 
Tot die tijd speelden de dames al mee in de Y-competitie 
en waren er zowel voor de dames, als de heren regelmatig 
uitwisselingen met andere clubs. Ruim 61% van de leden 
blijkt positief te staan ten opzichte van de uitbreiding van 
de baan naar 27 holes, dus voor een extra lus van negen 
holes. Het bestuur weet dat met de uitbreiding naar drie 
lussen de financiële krapte voorbij is en verheugt zich 
daarop. Dit is noodzakelijk voor de toekomstige financiële 
stabiliteit van Almeerderhout. 

Net voor de kerstdagen van 1987 
wordt het clubhuis opgeleverd en 
eveneens door de Stichting overge-
dragen aan de Vereniging. Alleen door 
de inzet van velen is het mogelijk om 
de geplande nieuwjaarsreceptie van 3 
januari 1988 te halen.
Als vloerbedekkingvoor het clubhuis 
is gekozen voor tapijt. Dit blijkt bin-
nen de kortste keren versleten te zijn. 

Een tweede tapijtje ondergaat het-
zelfde lot. Bij het derde tapijt komt een 
verbod de clubruimte met spikes te 
betreden, maar dit blijkt in de praktijk 
niet echt te werken. Daarom wordt ge-
kozen voor een ‘sloffenoplossing’, zoals 
die ook op De Pan gebruikt wordt. 
Zijn de leden daar blij mee?

Almeerderhout
een pantoffel club? 
Een bekende tapijtfabrikant, (noem 
mijn naam maar niet) tikt me op de 
schouder. ‘Jij schrijft toch in dat club-
blad. Het is duidelijk, die club van 
jullie straalt iets burgerlijks uit. Mooie 
golfcourse, uitdagend en met lef daar 
in dat poldergebeuren neergelegd. 
Maar de faciliteiten: Hollandse trutte-

rige zuinigheid! Ja, schrijf dat maar op. 
Hoe haal je het in je hoofd, wie bedenkt 
om op dat ijzersterke tapijt van ons 
de gebruikers te verplichten onhandig 
met sloffen te laten sloffen. Alleen waar 
parketvloeren liggen, ja daar moet je 
die sloffen gebruiken. Daar zijn ze voor 
gemaakt!’ Hij kijkt mij aan of ik het 
bedacht heb. Ik kijk tevergeefs om me 
heen voor assistentie. Wel zie ik een wat 
ouder lid onhandig schuifelen op de 
sloffen met twee bekers chocolademelk. 
Oei .... als dat maar goed gaat. Want 
dát geeft vlekken! 

De tapijtfabrikant moet lachen als hij 
ziet dat ik een zucht van opluchting 
slaak bij de veilige overtocht van de 
chocolademelk. Hij slaat een arm over 
mijn schouder. ‘Rustig maar kereltje. 
Over vijf jaar leggen we hier toch weer 
een nieuw tapijt. Niet omdat het ver-

Dames 2, eerste Almeerderhout kampioensteam; eerste rij v.l.n.r 
Ingrid Pieck, Mieke Hovers; tweede rij v.l.n.r. Catrien Schmull, 
Barbara Rubens, Marjan Krediet; derde rij v.l.n.r. Cunie Minderop, 
Phieneke van Donselaar

Gezelligheid in het greenkeepersgebouw
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kon de door het bestuur gewenste 
beslotenheid worden gerealiseerd.
Terwijl door de jaren heen steeds 
een financieel behoedzaam beleid 
is gevoerd, was het allang bekend 
dat de oplossing voor de financiële 
krapte letterlijk en figuurlijk om de 
hoek lag. De kavels die ten noord-
oosten van onze 18-holes baan 
liggen, hebben sinds Almeerderhout 
is opgericht, eveneens een recrea-
tieve bestemming. Het bestuur ziet 
grote voordelen om de aanleg van 
een derde lus van negen holes wat te 
vervroegen. Dit betekent dat er 200 
extra leden bij kunnen komen. Het 
bestuur maakt een vierjarenplan. 

commissie, Eise, heeft daarover op 
verzoek van het bestuur een gesprek 
met de herencommissie die immers 
organisatorisch onder de wedstrijd-
commissie valt. Dat haalt de span-
ning van de ketel maar daarmee zijn 
de heren nog niet overtuigd. Ook de 
voorzitter neemt contact op met Bal-
jet. Die maakt zich zorgen over de 
financiën bij de Stichting. Ondanks 
de uitgebreide uitleg en argumenten 
geeft hij het groene licht nog steeds 
niet. Het bestuur meent een ijzer-
sterk voorstel te kunnen presenteren 
en zet door.  Op de agenda van de 
Algemene Ledenvergadering najaar 
1990 staat de uitbreiding geagen-

Het financiële gedeelte daarvan biedt 
een aantal keuzemogelijkheden voor 
de leden in de komende ALV. Bere-
keningen leren dat de nieuwe leden, 
met de vooruitbetaling van het dan 
voorziene entreegeld van tweemaal 
de jaarcontributie, inclusief de extra 
sponsorinkomsten, de aanleg van 
de nieuwe 9-holes lus vrijwel geheel 
voorfinancieren. Nadelen zullen er 
zeker zijn. Het bestuur realiseert zich 
terdege dat het wel eens wat minder 
knus op de club kan worden; het 
wordt wat massaler. Het plan past 
echter in de langetermijnvisie van 
het bestuur, dat zich gesteund weet 
door het merendeel van de leden. 

Toch zijn lang niet alle leden even 
gelukkig met de bestuursambities. 
De herencommissie onder leiding 
van Wim Baljet heeft zich vanaf het 
begin ontwikkeld tot een zeer hecht 
gezelschap en gedraagt zich in die 
dagen zo’n beetje als een club in de 
club. Tijdens de najaarsvergadering 
van 1991 wordt besloten op dat mo-
ment nog niet voor de uitbreiding 
te zijn. Het gaat allemaal veel te snel 
is de mening. Almeerderhout is pas 
vier jaar jong en nu al uitbreiden?

De voorzitter van de wedstrijd-

sleten is. Nee. Ons product is ijzersterk! 
Kan niet stuk! Het zijn de vlekken! 
Dát zijn de boosdoeners. Het ziet er 
niet meer uit over een paar jaar. 
Die sloffen veroorzaken meer ellende 
dan golfschoenen. Wég met die sloffen. 
Minder vlekken en weer gezellig op de 
golfschoenen. Jullie hebben poetsma-
chines buiten staan. Staan er toch niet 
voor niks. Schoenen vegen, logisch, dat 
moet je overal. “Wég met die sloffen. 
Het is een sof!’ Dat is trouwens een 
mooie slogan. Bijna net zo goed als: 
‘Dat asfalt moet er komen.’ Wie weet 
begint de volgende jaarvergadering 
wel met de korte mededeling van onze 
voorzitter: ‘Punt één: Dat asfalt komt 
er. Twee: de derde handicart komt er 
ook. Drie: de sloffen worden aan De 
Pan uitgeleend. (Ze zijn duur genoeg 
geweest!). Dank u.’ 

Carl Tewes ‘Water geeft ook zorgen’
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deerd. De vergadering moet vanwege de bijna 500 aan-
meldingen worden gehouden in het zalencomplex Drie in 
Eén in Huizen. 

De langste en drukst bezochte ALV van Almeerderhout 
gaat de boeken in. De leden zijn in het begin over het 
agendapunt uitbreiding verdeeld. Vooral de Herenochtend 
wil zich er toch nog niet bij neerleggen. Daarom is er deze 
keer van unanimiteit geen sprake en moet voor het eerst 
een bestuursvoorstel met hoofdelijke stemming worden 
beslist. Dit blijkt zeer tijdrovend. De uitbreiding wordt 
met een zeer ruime meerderheid aangenomen. Verder 
beslist de vergadering om het entreegeld te verhogen van 
eenmaal naar tweemaal 
de jaarcontributie.
Wegens uiterst drukke 
werkzaamheden, 
treedt Joop af als 
verenigingssecretaris. 
De voorzitter zet hem, 
terecht, nog eens goed 
in het zonnetje. Zijn 
bijdrage, zeker ook 
omdat hij de eerste 
ervaren golfer was 
binnen het bestuur 
en verenigingsman, 
is zeer aanzienlijk 
geweest. Joop is altijd 
een Almeerderhouter pur sang geweest, die aan de vereni-

ging veel kennis, energie en tijd heeft gegeven. 
Precies die laatste factor vormt nu de reden van zijn af-
scheid. Onder luid applaus en met bloemen verlaat hij zijn 
plaats achter de bestuurstafel, die vervolgens door Rob 
Verdonkschot wordt ingenomen. 

Uit de financiële verslaggeving van de verenigingsjaren 
daarop blijkt al dat het bestuur de goede beslissing heeft 
genomen. Vanaf het moment dat de exploitatie op 27 
holes is gebaseerd, is de Vereniging ook financieel kern-
gezond. Ook van de herenochtend krijgt het bestuur de 
bevestiging dat ze toch wat te voorbarig zijn geweest. De 
heren juichen nu de uitbreiding toe. 
Met het resultaat van de vergadering is de Stichting weer 
aan de gang gegaan. Er wordt in 1992 een nieuw pacht-
contract afgesloten, nu voor totaal 120 hectare. 

De financiering van bijna 1.800.000 gulden kan uit eigen 

Aanleg green

Van 18 naar 27 holes
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middelen worden gefinancierd. Joan 
Dudok van Heel tekent de uitbrei-
ding zodanig dat die kan worden 
geïntegreerd met de bestaande baan, 
waardoor de gewenste blauwe, gele 
en rode lussen ontstaan. Alle lussen 
in combinatie met elkaar gaan zelfs 
meer uitdagingen bieden dan de 
oude 18 holes. 

Voor het eerst krijgt Almeerderhout 
ook waterpartijen in de baan. Aan-
nemingsmaatschappij A.J. de Ridder 
neemt de aanleg op zich.

Tijdens de aanleg van de negen 
nieuwe holes, ondervinden de leden 

de uitbreiding van de baan wordt het 
greenkeepersgebouw voor de lente 
van 1993 vergroot. Er komen meer 
greenkeepers en meer machines.   
De Vereniging gaat per 1 januari 
1992 een totale jaarlijkse pachtsom 
van 1.260.000 gulden aan de Stich-
ting betalen. Dit bedrag is inclusief 
de 27-holes baan, het nieuwe voor-
zieningengebouw en de uitbreiding 
van het greenkeepersgebouw.
Opvallend is dat vanaf de jaren 
1991/92 de opkomst bij ledenverga-
deringen een dalende lijn toont. In 
het bestuur wordt daar over verga-
derd. Het bestuur meent dat de le-
den weinig nieuws verwachten en 
tevreden zijn met de gang van zaken 
op Almeerderhout. Dit wordt mede 
gestaafd door het zeer geringe aantal 
jaarlijkse opzeggingen van leden. 
Dat ligt met nog geen 5% aanzien-

spelend geen enkele hinder op de 
bestaande 18 holes. Vanzelfsprekend 
blijft de A-status daarvan gehand-
haafd.

Het bestuur streeft naar 1250 seni-
orleden. Op de wachtlijst staan bijna 
400 aspirant-leden. Circa 200 daar-
van kunnen nu lid worden, krijgen 
meteen tal van faciliteiten, maar pas 
in 1993 speelrecht op de grote baan. 
Wie het entreegeld heeft voldaan, is 
lid. Het nieuws dat Almeerderhout 
nieuwe leden aanneemt, gaat als 
een lopend vuurtje door ‘t Gooi en 
Almere. De aanmeldingen komen in 
groten getale binnen. 

Het beoogde aantal nieuwe leden is 
snel bereikt, waardoor het bestuur 
een voorlopige pauze in het aanne-
men moet inlassen. Als gevolg van 

De nieuwe voorzitter moet een man/
vrouw zijn die in de eerste plaats 
ondernemend is, want de vereniging is 
altijd als een onderneming geleid. 

Verder moet hij/zij pragmatisch zijn, 
gewend leiding te geven, goed ana-
lytisch en snel denkend. Hij/zij moet 
Almeerderhout ook willen zien als 
een bedrijf enerzijds, gecombineerd 
met een vereniging waar prestatie- en 
recreatiesport hand in hand gaan. 

Hij/zij moet rond de leeftijd van 45 
jaar zijn, zijn/haar tijd naar behoefte 
kunnen indelen, en de uitdaging aan 
willen gaan Almeerderhout naar een 
volgende fase te leiden.

Profiel nieuwe 
voorzitter

Aanleg drainage green
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lijk onder de jaarlijkse NGF-norm 
van 10%. 
Begin 1992 buigt de voorzitter zich 
al over zijn opvolging eind 1993. Hij 
is straks bij zijn afscheid in totaal 
tien jaar nauw betrokken geweest 
bij Almeerderhout en heeft van 
zeer dichtbij meegemaakt hoe er 
van niets een bloeiende golfclub en 
baan is ontstaan. Dit heeft in zeker 
opzicht een logisch verloop gehad. 

De ene fase heeft steeds de volgende 
tot gevolg gehad, het bestuur van het 
eerste uur is stap voor stap meege-
groeid. Voor een nieuwe voorzitter 
die er zo invalt, is dat een andere 
zaak. Wanneer hij in november van 
het volgend jaar aantreedt, zal hij 
toch veel kennis van zaken moeten 
hebben en moet hij dus goed wor-
den ingewerkt. Hij moet het liefst 
ruime tijd binnen het bestuur mee-
draaien. Door hem aan het bestuur 
toe te voegen, zouden de leden al 
ruim een jaar te voren weten, wie de 
opvolger van Eric is. 

Als een geluk bij een ongeluk kon-
digt Noortje Bijvanck-Dingemans 
aan terug te willen treden, waardoor 
een vacature binnen het bestuur 
ontstaat. 

Door de clubhuiscommissie samen 
te voegen met de opstallencom-
missie en de baancommissie onder 
verantwoordelijkheid van Maarten, 
kan de beoogd nieuwe voorzitter in 
het bestuur de functie van voorzit-
ter lustrumcommissie krijgen en zo 
in alle rust kennismaken met alle 
geledingen van de Vereniging.

voorzitter meer dan voorheen in de 
baan te vinden is, 18 holes spelend 
met steeds andere, vaak mannelijke 
leden. Uiteindelijk meent hij dat 
Ton Kalshoven de man is die de 
Vereniging zoekt. Ton is op dat 
moment bestuursvoorzitter van één 
van de Amsterdamse Investment 
Bankers. Hij moet zeker in staat 
zijn om de Vereniging naar een 
volgende fase te loodsen. 

Na overleg met zijn bestuur weet 
Eric Ton te overtuigen om de uitda-
ging aan te gaan. In de najaarsver-
gadering van 1992 wordt Ton tot lid 
van het bestuur benoemd, met het 
eerder genoemde takenpakket. 

Het eerste lustrum zal eind mei/ 
begin juni van het volgend jaar 
worden gevierd. 

Eric hecht bijzonder aan een goede 
opvolger, want hij heeft nog één 
grote wens: Almeerderhout moet de 
grond in eigendom verwerven.

Door gedurende al zijn jaren als 
voorzitter zijn netwerk met gemeen-
telijke en provinciale instanties goed 
te onderhouden weet Eric dat de 
taak van de RIJP er op zit, wanneer 
de provincie Flevoland goed op de 
rails staat. 
Vóór het afscheid van de RIJP zou 
het mogelijk moeten zijn de 120 
hectare grond, waarin zoveel is ge-
ïnvesteerd, te kunnen kopen.
De leden van Almeerderhout zijn 
dan de baas over hun eigen gebied. 
Zij zijn dan onafhankelijk. Voorbij 
zijn dan de periodieke verhogingen 
van de pachtprijs.
Het valt nogal wat leden op dat de 
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25 Oktober leidt Eric zijn laatste ALV. Hij meldt dat hij 
aanwezig is geweest bij een provinciale vergadering en 
noemt voor het eerst aan de leden het verwerven van de 
grond in eigendom. Van belang is dat een nieuw platform 
gecreëerd is voor een optimalere communicatie tussen 
bestuur en commissievoorzitters. 

Het voorlaatste punt van de vergadering is de bestuursver-
kiezing. Tot zijn spijt zijn er meer mutaties te melden dan 
hem lief is. In goed overleg met Ton en de nog zittende 
bestuursleden zijn dat de volgende veranderingen. Rob 
Verdonkschot heeft in zijn nieuwe functie er te veel werk 
bij gekregen om als secretaris nog langer te kunnen aan-
blijven. Hij wordt opgevolgd door Ingrid Pieck-Hansen. 
Bernd Sanson heeft een werkkring in Londen aanvaard 
en wordt opgevolgd door Theo Adriaansens. Eise Borgers 
heeft zijn tweede bestuursperiode van drie jaar vervuld. 
Zijn opvolger is Koos Derksen, Ton wordt opgevolgd 
door Baudien van der Sluis-Vlaskamp, en Ton neemt de 
voorzittershamer in ontvangst. Van het eerste bestuur dat 
zes jaar geleden aantrad, zijn Maarten en Ed over. Eric 
realiseert zich weer hoe belangrijk het is geweest dat de 
nieuwe voorzitter ruim twaalf maanden in het bestuur 
heeft meegedraaid. Daardoor is hij goed op de hoogte van 
vrijwel alles wat bestuurlijk de Vereniging betreft.

Op de valreep dankt de aftredende voorzitter alle aftre-
dende bestuursleden voor hun gewaardeerde bijdragen, 
alle inzet, energie, kennis en tijd, die zij aan de Vereniging 
hebben besteed. Hij wenst de nieuwe bestuursleden alle 
denkbare succes toe. 

Ook sportief gaat het Almeerderhout goed. Het eerste 
herenteam is (weer) gepromoveerd, nu naar de op één na 
hoogste landelijke competitieklasse. 
27 Maart 1993 wordt de vernieuwde, nu 27-holes baan, 
officieel in gebruik genomen door de president van de 
NGF, Rolf Olland. Een dag later wordt voor de leden een 
openingswedstrijd over alle holes georganiseerd.
Op 4, 5 en 6 juni wordt het eerste lustrum gevierd met tal 
van evenementen op de baan en in ’t Spant in Bussum. 
Vrijdag 4 juni wordt een Pro-Am gehouden voor 30 pro’s 
en 90 leden onder leiding van Pim Baljet en Koen van 
Weel. Zaterdag 5 juni is er een wedstrijd over 27 holes, 
‘The Chicken Run’. ’s Avonds is er feest in ’t Spant. 
De organisatie is in handen van Ruud van Lieshout. 
Het cabaret ‘Al Meer Dan Genoeg’ start het feest. 
Ook treden op The Sophisticated Ladies Big Band en het 
Bram Wijnands Trio. Zondag 6 juni is er een wedstrijd 
voor 350 leden. Aansluitend is er een lopend buffet met 
een muzikale omlijsting.

Hoewel de capaciteit van de baan met 30% is vergroot, 
blijkt in de praktijk dat de speelcapaciteit ongeveer 50% 
meer bedraagt. Ook de nieuwe leden spelen met veel 
enthousiasme. Er zijn nu 1.250 seniorleden, maar het lijkt 
veel rustiger in de baan, ongeacht welke lussen men speelt. 
Bovendien kunnen de leden vrijwel altijd 18 holes spelen, 
ook wanneer groot onderhoud wordt verricht of er com-
petitie- of bedrijfsgolfwedstrijden worden gespeeld. 
Voor de regelcommissie van voorzitter Hans Hovers her-
leven oude tijden, omdat veel nieuwe leden staan te drin-
gen om het regelexamen te halen, op weg naar het GVB.

Lustrum cabaret bij 5-jarig bestaan
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In zijn afscheidsspeech dankt hij de 
leden voor het grote getoonde ver-
trouwen door de jaren heen. 
Hij zegt met veel plezier zich tien 
jaar met hart en ziel voor Almeer-
derhout te hebben ingezet. Hij weet 
zeker dat het vernieuwde bestuurs-
team onder leiding van Ton goed 
door de leden zal worden gesteund. 
Tot slot dankt hij de bestuursleden 
van Almeerderhout voor de uiterst 
vruchtbare en plezierige samenwer-
king. Namens de leden biedt Ton 

waarmee hij de vergadering afsluit. 
De ALV benoemt onder staand ap-
plaus Eric tot erelid. 
Ton leest een brief voor van de 
president van de NGF waarin deze 
zijn grote waardering uitspreekt 
voor wat Eric tot stand heeft ge-
bracht en waarin hij hem feliciteert 
met zijn benoeming. 

Zo krijgt Almeerderhout zijn eerste 
erelid. Een mooier geschenk was 
volgens de aftredend voorzitter niet 
mogelijk.

hem een mooi geschenk aan in de 
vorm van een golftas met drie hou-
ten. ‘Hopelijk ga je daar veel gebruik 
van maken, want je krijgt daarvoor 
nu meer tijd’, wenst hij de aftredende 
voorzitter toe. Die biedt op zijn 
beurt de club een wedstrijdtrofee
aan in de vorm van een antieke hou-
ten club, gemonteerd op een onder-
grond met koperen plaat, en noemt 
het de ‘President’s Trophy’.

Als klap op de vuurpijl heeft Ton 
het mooiste voor het laatst bewaard, 
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Het vervolg
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bureau STRI heeft tot de basis van een kwaliteitsproject 
geleid waar de Vereniging nog jaren plezier van zal heb-
ben. Zo krijgt Almeerderhout zijn tweede erelid.

Inmiddels is ook het clubleven volop bezig volwassen te 
worden. Zo wisselen serieuze wedstrijden en gezellig-
heidswedstrijden, waaraan iedereen met GVB kan mee-
doen, elkaar af. Naast de maandbekers wordt onder meer 
jaarlijks om de Founders Trophy gespeeld, als eerbetoon 
aan de oprichters van de club. De founders stelden de wis-
selbeker in1989 beschikbaar. Spelvorm is een vossenjacht 
en, u raadt het al, de founders zijn nog steeds de vossen.

Ronald Bhikhie en Barbara de 
Witt Puyt zijn de eersten die 
benoemd worden tot golfer en 
golfster van het jaar. De jeugdige 
leden Vincent Karsten en Charlotte 
van de Heisteeg zijn de laatsten die 
deze titel wisten te veroveren. 
Wie weet zijn het volgend jaar nog 
jongere spelers! Helaas bestaat de 
Picknickwedstrijd niet meer, want 
deze was in de beginjaren erg 
populair. Na negen holes spelen, 
ging de toeter, werd een kleedje 

Het clubhuis dat eens werd ontworpen voor 800 leden is 
weliswaar uitgebreid met het voorzieningengebouw, maar 
enige clubruimtes voldoen minder dan gewenst.
Tal van voorzieningen worden vernieuwd, dan wel verbe-
terd. In de keuken is men in staat ongeveer 90 maaltijden 
tegelijk te bereiden.

Bij zijn afscheid wordt 
Maarten van Ede 
eveneens tot erelid 
benoemd. 
Zijn verdiensten voor 
de vereniging zijn 
aanzienlijk geweest. 
We noemen bijvoor-
beeld de snelheid 
waarmee eerst de 
B- en later de A-
status werd verkregen. 
Voorts de al verbluf-
fende staat van de 
baan bij de officiële 
opening in 1988, en 

de verbeteringen aan de nog prille baan waardoor die 
alom geroemd wordt. Zijn activiteiten als voorzitter van 
de opstallencommissie met daarbij de baancommissie en 
clubhuiscommissie tekent het brede gebied waar hij voor 
Almeerderhout vaak dagelijks actief was. 
Ook het indertijd inschakelen van het Engelse advies-

Nu de opbouw is afgerond richt het nieuwe bestuur zich in 1994 op de 

verhoging van de kwaliteit. Een periode van consolidatie en verbetering 

breekt aan op Almeerderhout. Het verenigingsleven komt verder tot 

bloei, met name mannelijke jeugdige talenten uit eigen kweek dienen 

zich aan voor de volwassen competitieteams. De baan wordt steeds 

meer volgroeid met zijn fraaie en gevarieerde flora en fauna. 

Wie had 25 jaar geleden kunnen denken dat op de bodem van de zee 

een prachtig natuurlandschap kan ontstaan, waar dagelijks veel golfers 

van alle leeftijden met plezier spelen. Het tweede bestuur onder leiding van Ton Kalshoven

Het oudste en jongste lid

Het clubleven
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op de fairway uitgespreid en kwa-
men de meest heerlijke zaken uit de 
golftassen tevoorschijn. Na de lunch 
ging de wedstrijd verder.

Sinds 1988 wordt gedurende de win-
termaanden enthousiast gebridged 
op Almeerderhout. Leo Cukier, sa-
men met Hein Eras en Aak Willigen-
burg, heeft zich jaren ingezet voor de 
bridgende golfers. De wisseltrofee is 
dan ook terecht naar hem vernoemd. 
Tegenwoordig wordt in twee volle 
lijnen gespeeld en kan er gepromo-
veerd en gedegradeerd worden. Ook 

en wel vanaf vrijdag tot en met dins-
dag: vrijdag de sponsordag, zaterdag 
herendag, zondag invitatiedag voor 
teams van zes spelers, die zich als

team moeten manifesteren, maandag 
seniorendag en de dinsdag is voor 
de dames, werkend en niet werkend. 
Alle dames die meedoen worden 
geacht een vriendin van een andere 

het ouderwetse handwerk van het 
uitrekenen behoort tot het verleden, 
nu gewerkt wordt met de computer 
en zogenaamde bridgemates. 
In augustus 1990 worden de eerste 

Almeerderhoutdagen georganiseerd 
door Jan Hein Resink, Phieneke van 
Donselaar en Carel Dekker. 
De wedstrijdpot wordt gebruikt voor

de aanschaf van noodzakelijke mid-
delen in de baan, zoals ballenwassers 
en handdoekjes. Deze zogenaamde 
golfdagen vinden eind augustus, 
begin september nog steeds plaats 

Golfster en golfer van het jaar 2010, Charlotte 
(rechts) en Vincent (links)

Prijzentafel einde bridgeseizoen

Bridge in de winter

Elke en Kees van Dongen Tormans, winnaars 
van de Leo Cukier beker

Hein Eras en Aak van Willigenburg hebben 
jarenlang het bridgen georganiseerd
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een heerlijk zonnetje, een baan in uitstekende conditie en 
een geraffineerde wedstrijdvorm.
Geen greensome of foursome om scheve gezichten en 
woede uitbarstingen te voorkomen, maar een fourball bet-
ter ball, een koude oorlog tussen de echtelieden om het op 
naam zetten van zoveel mogelijk holes. 
Fatsoen wordt ten koste van temperament gehandhaafd 
en zo wordt deze gouden ringenwedstrijd met een fantas-
tische prijzentafel als één van de gezelligste wedstrijden 
van het jaar beschouwd. 

Sinds 1993 doen de heren mee aan de Old Grand Dad 
wedstrijd. Voor de eerste editie schrijven zich 26 groot-
vaders in voor de lokale 18-holeswedstrijd. De regionale 
wedstrijd wordt op de Hoge Kleij gespeeld. De consul 
van de Old Grand Dad is Wim Baljet Sr., die vol trots 
kan mededelen dat drie spelers van Almeerderhout de 

club uit te nodigen. De tot een paar jaar geleden gebruike-
lijke high tea van de dames, was in ieder geval landelijk bij 
de dames zeer bekend en Almeerderhout heeft daarmee 
een goede naam opgebouwd.

In 1990 wordt een commissie gevormd van en voor de 
werkende dames. Zij starten elke dinsdagavond van 
17.30–18.00 uur zonder standing. Deze groep speelt ook 
voor de maandbeker van de dames en zal de finalewed-
strijd op de dinsdagochtend meespelen. Ondanks al het 
enthousiasme van de trouwe dames, heeft het tot dit jaar 
geduurd voordat de groep werkende dames een echte 
commissie wordt en standing krijgt.

Sinds 1992 is ook de goudenringenwedstrijd een vast 
onderdeel van de wedstrijdkalender. De eerste editie van 
deze wedstrijd kenmerkte zich door weinig geknor en 
echtelijke ruzies in de baan. Het lag hoogstwaarschijnlijk 
aan het feit dat alle ingrediënten aanwezig waren om deze 
echtparenwedstrijd zo goed mogelijk te laten verlopen; 

foto’s onder en boven: de origineelste teams op de introductiedag tijdens 
de jaarlijkse golfdagen
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Na de dames, heeft ook de herenochtend 
een eigen lied gemaakt.

Herenochtend clublied    
(wijs: “Kom mee naar buiten allemaal”)

Kom mee naar buiten grijs en kaal,
De herenochtend kereltjes van staal.

Kom mee de baan in, ’t is gezond
Achttien hole-tjes in het rond.

Putje hier en putje daar
’t Pa(a)rtje ligt al voor ons klaar, 

In hole negentien een sterk verhaal.

Kom mee naar buiten Jan en Bob,
Wij zoeken jullie ballen wel weer op.

Kom mee de baan in Cees en Piet
Niemand die de fouten ziet.
Schopje hier en tikje daar,

Niemand wordt dat toch gewaar,
En zo blijf je langer aan de kop.

Kom mee naar buiten allemaal
Wij spreken daar een vreemde vogeltaal:

Een birdie, eagle, albatros,
Maar je ligt al in het bos.
IJzer een of houten vier,

’t Maakt niet uit, het helpt geen zier,
De frustratie uit zich dan verbaal.

Kom luister nu naar de moraal:
Al hebben velen onder ons een kwaal,

Je speelt toch mee en voelt de band,
Neem je maatje bij de hand!
Dan blijft golfen een plezier,
De herenochtend een vertier,

Een grote rijkdom voor ons allemaal.

Was getekend: 
Martin Oostvogel

finale mogen spelen op de GC Crossmoor. 
Deze wedstrijd is inmiddels niet meer weg te denken uit 
de wedstrijdkalender van de herenochtend. 

20 Augustus 1993 wordt op onze baan de regionale finale 
van de Telegraaf/Dunhill wedstrijd gespeeld. Voor de beste 
twee dames en heren is er een finalewedstrijd op de beroem-
de Old Course van St. Andrews.

Een groot landelijk dagblad omschrijft de wedstrijd als volgt: 
‘Er werd uitzonderlijk goed gespeeld op een schitterende 
baan en Almeerderhout mag trots zijn’. De winnaars bij de 
dames zijn Joyce Heyster van de Haagse Golf & Country 
Club gevolgd door Marieke Zelsmann van de Rosendael-
sche Golfclub. Bij de heren eindigt Peter de Bruin (hcp 3) 
van Almeerderhout op een prachtige tweede plaats met 75 
slagen. Eerste is Ralf Miller (hcp 0) van de Noord-Hollandse 
Golfclub Sluispolder met een rondje 73.

Sportieve grootvaders

Landelijke hulde
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Inmiddels is maandagmorgen seni-
orenmorgen, met eigen wedstrijden. 

links en rechts nog wat golfballetjes 
als prijzen worden uitgereikt. In 
2003 is een speciale prijs ingesteld 
voor degene die aan tenminste tien 
wedstrijden heeft meegedaan en 
daarbij het hoogste aantal stable-
fordpunten heeft behaald. Hij/zij 
ontvangt de Nettie Jaspers-trofee. 

Dit als eerbewijs aan de onvermoei-
bare en enthousiaste inzet van Nettie 
voor de senioren.

Deze morgen heeft een hoog grijsge-
halte en alle handicarts zijn steevast 
in gebruik. Hoewel de leeftijdsgrens 
bij de dames 50+ en bij de heren 
55+ is, liggen de werkelijke leeftijden 
doorgaans behoorlijk hoger.  

De senioren spelen een ronde van 
negen holes onder leiding van de 
seniorencommissie. Het gaat er ge-
moedelijk en plezierig aan toe. Puur 
recreatiegolf, waarbij na de wedstrijd 

Jan en Nettie Jaspers

Wereldprimeur op
Almeerderhout?
(gelezen in het clubblad van december 1994)

Uit doorgaans welingelichte bron hebben wij vernomen dat er 
plannen bestaan om ons en de rest van golfend Nederland in 
februari te laten kennismaken met een nieuw fenomeen in de 
golfsport: ‘HET PROEFSWING OPEN’. 

We hebben nog nooit gehoord of gezien dat er ergens op de 
wereld een dergelijk toernooi werd gehouden, dus er is hier 
sprake van een WERELDPRIMEUR! Er wordt gedacht aan 
een aantal disciplines zoals:
- proefswing hout
- proefswing ijzer
- proefswing putter
- proefswing vrije kühr op muziek

Een ‘deskundige’ jury zal een oordeel vellen over de geleverde prestatie. Verder is er een dopingcontrole en uiteraard handicap-
verrekening. Een prettige bijkomstigheid is dat de weersomstandigheden geen spelbreker kunnen zijn. Ook al vriest het dat het 
kraakt, ligt er een dik pak sneeuw, het kan gewoon doorgaan. Voor prijzen worden nog sponsors gezocht. Men verwacht dat 
radio en televisie aandacht aan dit bijzondere evenement zullen besteden. De winnaars kunnen dus meteen rekenen op lande-
lijke bekendheid! Wilt u meedoen? Let dan in het begin van komend jaar op de inschrijflijsten, die in de hal zullen liggen. 
Wees er tijdig bij, want vol is vol! Namens de organisatoren Scho 1, Vors 1 en Kluy 1.
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Maar Almeerderhout kent ook ‘super 
senioren’. 10 Februari 2003 nemen 
Eilco Kasemier en Wim Baljet Sr. 
het initiatief om een groep van 
tachtigjarige en oudere spelers op te 
richten. Ze noemen zich de ‘Quatre-
vingt +’. 

Deze leden van honorabele leeftijd 
zullen van 1 maart tot 1 december 
samen negen holes spelen en vervol-
gens een aperitief en een lichte lunch 
gebruiken. In hun vriendelijke regle-
ment staat, dat ieder lid van golfclub 
Almeerderhout, die 80 is of wordt in 
dat lopende jaar, zich kan aanmel-
den als lid. Er wordt ter dekking van 
bestuurlijke en andere kosten, een 
jaarlijkse bijdrage van € 20 ge-
vraagd. Het streven is de exempla-
rische dynamiek, die van de tach-
tigers uitgaat, te ondersteunen, te 
versterken en uit te dragen. 

Een letterlijk ‘Lang leve(n) golf ’. 

wordt de Rydercup elk jaar gespeeld. 

Almeerderhout is natuurlijk niet 
alleen pret en gezelligheid. Er wordt 
wel degelijk ook heel serieus gegolft. 
Dit geldt voor de maandbekers en 
andere qualifying wedstrijden, maar 
uiteraard ook voor de competitie. 

Sinds 2008 organiseren de match-
makers een Rydercup: Het Oude te-
gen het Nieuwe land. Deze wedstrijd 
valt in principe gelijk met de Ryder-
cup die afwisselend in de USA, dan 
wel Europa wordt gespeeld. De echte 
Rydercup wordt eens in de twee jaar 
gespeeld, maar op Almeerderhout 

Winnaars eerste Rydercup, het oude land

Dames 1 promoveert naar de hoofdklasse, staand v.l.n.r. Femke van Soest, Bianca van der Meer, 
Laura Jane van Dijk, Maud Nyman, Imgrid Faber, knielend v.l.n.r. Carla Raap en Paulien Meijwes
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Zo promoveert Dames één in 1995 voor het eerst naar 
de Hoofdklasse één, onder leiding van Wilma Langelaar 
(hcp 10) en met haar Erna van Gelderen (hcp 8), 
Manja Reef (hcp 10), Clie Cats (hcp 10), Barbara de Witt 
Puyt (hcp 11) en Anneke Bollee (hcp 15). 

Ook de heren worden regelmatig kampioen in hun 
klasse, promoveren soms net niet en soms wel. 
Handhaven blijkt echter steeds lastig, maar hoe dan ook, 
Almeerderhout hoort bij de top. 
Op dit moment spelen zowel de dames, als heren op het 
hoogste niveau. Op het moment van schrijven geldt: 
duimen dat dit zo blijft. 

Feit is wel, dat topgolf voor Almeerderhout belangrijk is 
en dat talentvolle spelers/speelsters ondersteund worden 
door speciale lessen, maar ook dat er eisen aan hun inzet 
worden gesteld.

Werden in 1990, het eerste echte competitiejaar met A-
status, twaalf teams ingeschreven, dit jaar zijn het er 32. 
De vlaggenschepen Dames één en Heren één weten zich 
al vrij snel op te werken tot de top van de landelijke NGF-
competitie.

Heren 1 promoveert naar de hoofdklasse, v.l.n.r. Jan Maree, Gijs Doorn, 
Justus Heymens Visser, Wesley van Lingen, Tom Stam, Michiel Karsten 
en Gary Davidson

Vaste jaarlijkse traditie na de 
competitie is de huldiging der kam-
pioenen. Na een 9-holeswedstrijd 
worden alle teams die kampioen zijn 
geworden in het zonnetje gezet en de 
spelers ontvangen een blijvend aan-
denken aan hun kampioenschap. 

Geruime tijd zijn dit de bekende 
kampioensschildjes geweest (vooral 
niet laten vallen, want dan liggen ze 
aan diggelen); tegenwoordig is de 
TC wat creatiever. Maar niet alleen 
de succesvolle teams worden naar 
voren gehaald. Jarenlang werd ook 
de zogenaamde pek-en verentrofee 
uitgereikt door Aard Scholtmeyer, 

die bijvoorbeeld als brandweerman 
of eind mei als Sinterklaas binnen-
kwam, wat altijd voor veel hilari-
teit zorgde. De pek en verentrofee 
gaat naar het team met ‘een grote 
bek, maar dat ver ondermaats had 
gepresteerd’. Ook andere speciale 
competitiespelers, waarover iets te 
melden viel, werden door Aard naar 
voren gehaald. 

Aard is opgevolgd door Wim 
Verkerk die, met evenveel lachsalvo’s 
als Aard, als Belgische professor 
met allerlei slimme hulpmiddelen 
de competitiespelers ‘wijzer’ wilde 
maken.

Huldiging der kampioenen



82

in de damesfinale. Vanaf dat moment gaat het sterk berg-
opwaarts met de Almeerderhoutjeugd. Zo wordt in 1992 
Arnoud van der Valk door de NGF uitgekozen, om samen 
met nog andere jeugdige spelers Nederland te vertegen-
woordigen op een Wereld Jeugdgolftoernooi in Tokio, 
Japan. Het team bestaat uit Rolf Exalto, René van Gronin-
gen, Hein Heijster, Patrick van Hulst, Maarten Lafeber, 
Robbert Stevens en Arnoud, zeven jonge veelbelovende 
spelers uit o.a. Jong Oranje en de B-selectie.

Mede dankzij de vasthoudendheid en het enthousiasme 
van de verschillende jeugdcommissies heeft de jeugd een 
volwaardige plaats binnen de Vereniging verworven. Zo 
hebben zij hun eigen maandbekers, uitwisselingen met 
andere verenigingen (vierluik), de avond van de jeugd en 
tal van andere evenementen.

Het succes van de competitieteams nu is voor een groot 
deel te danken aan de jeugd. De jeugd van Almeerderhout 
heeft zijn plekje door de jaren heen stevig moeten bevech-
ten. Aanvankelijk wordt jeugd ook maar mondjesmaat 
toegelaten en er is vanuit de club geen geld voor extra’s. 
De volhardendheid van Carlijn en haar opvolgers heeft er 
echter voor gezorgd dat ook de jeugd van Almeerderhout 
zich nadrukkelijk op de NGF-kaart heeft gezet. De suc-
cessen komen eigenlijk al vrij snel. Mogen aanvankelijk 
jeugdleden niet meedoen met clubkampioenschappen en 
de golfdagen, vanaf 1990 mag dat wel. Eind 1990 krijgt de 
eerste jeugdkampioen Mascha Resink uit handen van Eise 
Borgers de kampioensbeker uitgereikt.

In 1991 komt de jeugd voor het eerst met een A-team in 
de NGF jeugdcompetitie. Ook blijkt de jeugd zich in den 
lande uitstekend te manifesteren. Zo wordt Jan Fokkens 
in 1992 door de NGF uitgenodigd voor een trainings-
kamp in Florida op grond van zijn prestaties. Steeds meer 
jeugdleden worden gevraagd voor de NGF-B- en C- se-
lecties. Dit ontlokt toenmalig bestuurslid Eise Borgers de 
historische woorden: ‘De jeugd is een verzekering voor de 
toekomst van de club’. 

En die uitspraak blijkt te kloppen als in september 1991 
de jeugd van zich doet spreken in de matchplaywedstrij-
den van de club. Wibo Roest (13 jaar en hcp 18 ) speelt bij 
de heren de halve finale en Mascha Resink (hcp 17) speelt 

Eerste jeugdkampioen, Mascha Resink met Eise Borgers

Avond van de jeugd
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Uiteraard komt de jeugd ook uit 
in de NGF-competitie en de lage 
handicaps liegen er niet om. Bij-
voorbeeld in 1995. Het eerste team 
bestaat uit Tjalling ten Cate (hcp 7), 
Otto-Jan van Donk (hcp 11) Philip

Hosman (hcp 10), Guido van der 
Valk (hcp 9), Sicco Wester (hcp 12) 
en Wibo Roest (hcp 10).Eerst is 
Frans Vorstermans hun coach. Deze 

begint ook het touwtrekken door de 
seniorenteams om de beste spelers 
voor de seniorencompetitie. Zo heeft 
het invallen van een jeugdspeler al 
meerdere malen het klassebehoud 
van Heren één tot gevolg gehad. 

In 2010 heeft de NGF het compe-
titieschema voor de jeugd zo aan-
gepast, dat ‘dubbelspelen’ mogelijk 
is. Op dit moment spelen drie 
jeugdspelers in Heren 1. En ook in 
Heren 2 speelt een aantal jeugd-
leden. Overigens zijn in 2010 zowel 
de golfer, als de golfster van het jaar 
jeugdspelers.

taak wordt later door Teun Stolte 
overgenomen. Dankzij zijn perfecte 
trainingsadviezen en de mentale 
ondersteuning van zijn vrouw heb-
ben deze jeugdige spelers prachtige 
resultaten geboekt. Ook sponsors 
weten de Almeerderhoutjeugd te 
waarderen en dit resulteert in een 
jaarlijkse jeugd Pro-Am, die door 
clubs uit het hele land met veel 
plezier bezocht wordt. De formule 
is als volgt: een pro van een bezoe-
kende club komt met drie veelbelo-
vende jeugdspelers en speelt tegen 
de andere teams een soort scramble. 

Op de kleine baan wordt voor de 
kleintjes een wedstrijd gehouden 
onder begeleiding van Almeerder-
houttopspelers. Het is iedere keer 
weer leuk om te zien dat met name 
de kleintjes ‘verzuipen’ is de spon-
sorpolo’s, maar al die gelijkgekleurde 
shirts zorgen al voor de wedstrijden 
beginnen voor een feestelijke dag.
Op het moment dat de jeugd qua 
handicap van zich laat spreken, 

Groepsfoto jeugdpro-am 2007

De jongste deelnemer aan de ouder-kindwed-
strijd 2010, Max Schnitker
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Na zijn aftreden als voorzitter blijft 
Eric lid van het stichtingsbestuur. 
In 1995 moet Boudewijn Molenaar, 
wegens een nieuwe functie buiten 
Almere, afscheid nemen als voorzit-
ter van de Stichting. Hij refereert aan 
het feit dat hij Eric opvolgde toen die 
hem dat vroeg. 

Nu verwacht hij andersom eenzelf-
de gebaar, zeker nu de bouw is afge-
rond en het stichtingsbestuur alleen 
nog een beheerfunctie heeft. 
Eric gaat akkoord. Hij had in de af-
gelopen twee jaar, op verzoek van 
het stichtingsbestuur, al regelmatig 
met de provinciale overheid over het 

verwerven van de grond gesproken. Daardoor 
realiseert hij zich dat er nog één uiterst belang-
rijke uitdaging ligt. Het 120 ha. grote grond-
gebied waarop onze baan is aangelegd, wordt 
nog steeds gepacht. De Stichting en Vereniging 
willen om diverse redenen de grond kopen. De 
(landbouw)grondprijs bedraagt op dat moment 
5,80 gulden per vierkante meter. 

In 1996 vraagt het stichtingsbestuur Eric de 
onderhandelingen met de RIJP te starten. Die 
worden met een gunstig resultaat afgerond. Het 
grondgebied zal ons eigendom worden voor 
6.200.000 gulden. De RIJP is zeer te spreken 
over de wijze waarop Almeerderhout is ontwik-
keld en staat welwillend tegenover de verkoop 
van de grond. 

denk ik. Maar zonder de leden beginnen we niets. Omdat 
ook het stichtingsbestuur zich in het plan kan vinden, wordt 
mij gevraagd om met de contacten tussen Stichting en 
Vereniging verder te gaan. Ik herinner mij nog goed hoe pre-
cair de situatie indertijd was:  Onze Stichting had een nieuwe 
financiering van de Rabobank nodig om de grondaankoop 
te kunnen financieren, maar kan de bank geen zekerheden 
bieden; de Vereniging daarentegen wel, die zekerheid zijn 
onze leden. De Rabobank ziet Stichting en Vereniging als één 
partij en wil meegaan met het plan tot aankoop, onder voor-
waarde dat een groot aantal (gesuggereerd wordt de helft) 
van de 1.250 leden van de Vereniging duidelijk, op financiële 
wijze, zijn betrokkenheid toont. Zoals bij vorige financierin-
gen worden onze leden door de bank dus nog steeds gezien 
als “onze zekerheid”. Maar het bewijs van die betrokkenheid 
vond ik geen eenvoudige opgave. 

Daar zijn heel wat gesprekken over geweest. Uiteindelijk 
stelde ik Ton voor om certificaten uit te geven die gunstig 

Eric vertelt: ‘Mijn opvolger als verenigingsvoorzitter is Ton 
Kalshoven. Ik ben dan weer voorzitter van de Stichting. Met 
de zeer regelmatige contacten tussen beide kost het mij niet 
veel tijd Kalshoven voor mijn plan te winnen om de grond in 
eigendom te verwerven. 

Daarvoor wordt er door de Vereniging een financiële com-
missie onder leiding van Jan Wisselink gevormd. Samen met 
de bestuurspenningmeester Theo Adriaansens komt er een 
uitgewerkt plan. Dat plan voorziet in aankoop van de grond 
door de Stichting. De Stichting gaat dan een overeenkomst 
aan met de Rabobank voor financiering. Voor de Vereni-
ging en Stichting betekent dit dat de leden op den duur 
goedkoper uit zullen zijn. In ieder geval zullen de jaarlijkse 
pachtverhogingen stoppen en wordt de jaarlijkse contributie 
gelijkmatiger. Dus op naar een nog zekerder toekomst! 
Bovendien, de grond van de buurman is maar éénmaal te 
koop. Maar het is allereerst aan Ton en zijn bestuur om onze 
leden voor het plan te winnen. Dat zal niet eenvoudig zijn, 

Het ‘appeltje’ helpt ons uit de brand
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De overeenkomst wordt officieel 
op 2 januari 1997 getekend. Bij die 
ondertekening krijgt Almeerder-
hout de strook bosgrond van circa 
tien ha. tussen de Watersnipweg en 
de blauwe lus cadeau. Er wordt bij 
het speechen gezegd: ‘Eric, indien 
de vereniging ooit in zwaar weer 
terecht komt, dan kunnen jullie 
door een bestemmingsplanwijziging 
die strook als bouwgrond te gelde 
maken’. Eric noemt dat later binnen 
de vereniging ‘ons appeltje voor de 
dorst’.

Stichting en Vereniging zijn’ het 
project de besloten golfclub’ en baan 

Almeerderhout tien jaar geleden 
zonder één cent begonnen en na 
tien jaar golfplezier en 15 miljoen 
gulden te hebben geïnvesteerd is 
men eigenaar van het totale project, 
met een gezonde financiering! 
De afronding is een feit. 

Nu alle investeringen achter de rug 
zijn, wordt besloten dat de rol van 
de Stichting is afgerond en wordt tot 
ontbinding overgegaan. Alle bezit-
tingen worden ondergebracht in de 
Vereniging. Almeerderhout is daar-
mee zéér vermogend geworden.

Mede op verzoek van onze bankier 

wordt het stichtingsbestuur be-
noemd tot Raad van Advies van 
GC Almeerderhout. Die moet 
ervoor zorgen dat de bankier op 
continuïteit kan rekenen waar het 
om gesprekpartners gaat op finan-
cieel gebied, zoals dat al jaren met 
de Stichting het geval was. 
Het verenigingsbestuur muteert 
immers regelmatig.

Zo ontstaat de Raad van Advies, 
een orgaan dat financieel mede ver-
antwoordelijk is voor de gang van 
zaken en aanspreekpunt is voor 
de bank. Eric wordt gevraagd eerste 
voorzitter te worden. 

Na de brand blijkt ons clubhuis behoorlijk onderverzekerd 
te zijn, dus geeft de verzekering niet thuis. Ton is dan op-
gevolgd door Arie van Leusden als voorzitter. Dat bestuur 
verkoopt van het grondstuk langs Blauw drie kavels voor 
circa 10.000.000 gulden. Van dat bedrag kunnen wij ons 
nieuwe clubhuis bouwen. Zo helpen wij onszelf uit de 
brand. 
Het grondstuk biedt nog enige kavels. 
Die resterende kavels zijn in de toekomst misschien nog 
een appeltje voor de dorst, hoewel ik dat niet hoop, want 
het geeft zo’n rompslomp’.

gefinancierd zouden worden, eveneens door de Rabobank. 
Ton en de financiële commissie hadden tenslotte een beter 
idee, vonden ze. Zij geloofden dat wanneer aan de leden 
werd gevraagd een participatielening van 5.000 gulden per 
lid te verschaffen, de leden daar op vrijwillige basis ruim op 
zouden intekenen. Ik geloofde niet zo in die vrijwilligheid; 
ik vond dat te wankel ten opzichte van het belang dat op 
het spel stond, maar Ton was als verenigingsvoorzitter de 
voorzitter van al die 1.250 leden. Dus wordt besloten voor de 
vrijwillige optie te gaan. 

Er wordt een folder uitgegeven en er worden informatie-
avonden gehouden, die goed worden bezocht. Het lukt Ton 
en zijn bestuur om onze leden te overtuigen van het belang 
van de grondaankoop. Onze leden reageren gelukkig zeer 
positief. Er zijn zelfs leden die op meerder participaties in-
schrijven. Ton meldt op een gegeven moment in te schatten 
dat de helft van de leden meedoet. Nu zijn de geesten binnen 
de Vereniging rijp voor een breed gedragen financieel com-
mitment en wil de bank onder die voorwaarden dus finan-
cieren. Wie had ooit kunnen bedenken dat drie jaar later ons 
clubhuis zou uitbranden, waardoor een deel van ons appeltje 
voor de dorst moet worden aangesproken. 
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vakkundige greenkeepers te vinden waren, werd
het team aangevuld met een tweetal ervaren greenkeepers 
uit Schotland.

In het begin waren er nauwelijks machines en geen men-
sen. Door de baancommissie werd een plan van aanpak 
gemaakt, dat vervolgens goedgekeurd werd door het 
bestuur. Ondanks de hoge kosten werd besloten fors in de 
baan te investeren. Omdat al snel bleek dat de greens niet 
juist waren aangelegd, werd begonnen met het renoveren 
van de meest slechte greens.

Behalve dat het gras groeit, tieren ook de distels en andere 
onkruiden welig, zowel op de baan als in 4,5 hectare vakken 
met jonge aanplant. 

Het is overigens bemoedigend te zien hoeveel leden regel-
matig een proefswing op een distel loslaten - men kan niet 
genoeg oefenen op de distels! In dit verband is het aardig om 

te vermelden, dat ieder lid volgens alfabet (circa 40 met A 
op de 1e hole tot en met circa 40 op de 18e hole X, Y, Z.) per 
hole, een hole toegewezen krijgt, zodat wanneer je als speler 
op die hole komt je de distels en ander onkruid te lijf kan 
gaan. Dat geeft weliswaar enige spelvertraging maar ook de 
gewenste hulp bij de bestrijding. 
Ondanks die zeer gewaardeerde hulp moet nog veel man-
kracht worden ingezet om het onkruid, met name in de 
boomsingels, enigszins de baas te blijven.

Een waarheid als een koe, maar een golfclub kan nu een-
maal niet zonder een goed onderhouden baan. Daarom 
wordt in 1987 de baancommissie in het leven geroepen. 
Nog in het greenkeepershuis - het clubhuis was nog niet 
klaar - werd Maarten van Ede gevraagd baancommissa-
ris te worden. Na informatie bij andere golfverenigingen 
te hebben ingewonnen formeerde hij samen met Dick 
de Waal, oud baancommissaris van The Old Course in 
Amsterdam, een team van mensen, ieder met specifieke 
kennis op dit gebied, de baancommissie. 

Colin Fairley, hoofdgreenkeeper, kwam in februari 1988 
op aanbeveling van David Burnside (golfprofessional).
Hij had deze functie aangenomen in de veronderstelling 
dat deze nieuwe golfbaan was aangelegd volgens normale 
specificatie. Omdat hij tot dusver alleen ervaring had 
opgedaan op reeds bestaande golfcourses vond hij deze 
baan een uitdaging. Samen met Casper Paulussen, die als 
eerste werknemer al bij onze golfvereniging in dienst was 
en onderhoudstaken uitvoerde, nam hij alle
greenkeeperstaken op zich. Omdat in Nederland geen 

De baan en de flora en fauna

De eerste baancommissie, v.l.n.r. staand Bernard Ligthart, Colin Fairley, 
Simon Dikstaal, Dick de Waal, zittend v.l.n.r Vicky Stork, Noortje 
Bijvanck, Maarten van Ede, Theo Adriaansens

Groeizaam onkruid
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Op 13 januari 1988 vindt de eerste 
vergadering van de baancommissie 
plaats. Die baancommissie bestaat 
uit de Maarten van Ede (voorzit-
ter) en de leden Noortje Bijvanck 
(verslaggeving en communicatie), 
Vicky Stork (beplantingen), Bernard 
Ligthart (machines en techniek), 
Theo Adriaansens (financiën), Dick 
de Waal (grond- en meststoffen), 
Simon Dikstaal (baanmeubilair)
De greenkeepersstaf bestaat uit 
Colin Fairley (hoofdgreenkeeper), 
Casper Paulussen, Bart Majoor, 
Tido Anema, Jan Buman (stagaire) 
en Han van Bastelaar (op tijdelijke 
basis).

Toekenning van de A-status op 29 
oktober 1989 door de heer R.F. Ol-
land tijdens de NGF-commissiedag. 
Het is een unicum dat een verenig-
ing al na 2 jaar deze status verleend 
wordt. Een groot hoogtepunt in het 
jonge bestaan van de vereniging.
Tot dusver waren alle transport-
middelen, waaronder de baanma-
chines eigendom van de Stichting. 
Het is de bedoeling daar verande-
ring in te brengen: het is voordelig in 
de verhouding Stichting-Vereniging 
wanneer de Vereniging zelf machi-
nes aanschaft.

Hole 7 wordt in 1990 uitgebreid met 
een vijver rechts van de green, de 
green wordt gerenoveerd door het 
overbrengen van de zeer goede gras-
mat van hole 8 van de par-3 baan en 
er worden twee forse bunkers aan-
gebracht aan de linkerzijde van de 
green. De greens van hole 1, 2, 6 en 
10 worden geheel gerenoveerd en de 

houdskosten verminderen.
Maarten van Ede (voorzitter baan-
commissie) presenteert tijdens die 
vergadering drie schetsontwerpen 
van het uitbreidingsplan.
Het eerste concept is een 18-holes 
baan met een aparte 9-holes baan. 
Dit is niet te prefereren, omdat 
er op die manier geen drie lussen 

green van hole 3 wordt gedeeltelijk 
vernieuwd. Bovendien worden deze 
greens van een nieuw drainagesys-
teem voorzien.
In de voorjaarsvergadering van 1990 
wordt gemeld dat het onderhoud 
minder met ‘inhuur’ materieel en 
meer met eigen materieel uitgevoerd 
zal worden, waardoor de onder-

Kaart uitbreiding naar 27 holes
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gaan. Omdat de investering (ca. 1.700.000 gulden) door de 
Stichting gefinancierd wordt, moet de Vereniging 345.000 
gulden extra huur per jaar afdragen aan de Stichting.
Door architect J.F. Dudok van Heel is een tekening ge-
maakt voor de aanleg van de negen nieuwe holes. Aanne-
mer De Ridder is een offerte gevraagd voor de realisatie.

Op 22 maart 1991 verleent Rijkswaterstaat toestemming 
aan de uitbreiding van de baan. Op 3 april 1991 begin-
nen de houthakkers met het vrijmaken van de fairways, 
waarna 24 april aannemer De Ridder start met het 
grondverzet. Begin oktober van dat jaar worden de negen 
nieuwe holes opgeleverd. Het greenkeepershuis wordt 
uitgebreid. Er komt geen loods elders op het terrein zoals 
aanvankelijk gepland. Wel zal het hierdoor nodig zijn een 
transportweg over het terrein aan te leggen voor vervoer 
van grondstoffen naar het achtergedeelte van het complex.

Het jaar 1992 heeft veel in het teken gestaan van de ver-
volmaking van de baan en de goedkeuring door de beoor-
delingscommissie van de NGF van het nieuw aangelegde 
deel van de baan. Eind oktober ontvangt de vereniging 
van het bestuur van de NGF toestemming om in 1993 
competitie te spelen op de 18-holesbaan, samengesteld uit 
negen holes Blauw en negen holes Geel. De negen holes 
Rood zullen in de tweede helft van 1993 beoordeeld wor-
den. Voor qualifying ronden en clubwedstrijden mogen 
de negen holes Rood wel gebruikt worden, echter nog niet 
voor de NGF competitie van 1993.
De baancommissie bestaat dan uit Els van der Werf, 
Maarten van Ede (voorzitter), Theo Adriaansens, Simon 
Dikstaal, Wim Poll, Lex van der Sluis en Colin Fairley 

ontstaan. Een tweede concept lijkt aantrekkelijker omdat 
er relatief weinig oude greens verlegd behoeven te wor-
den, doch dit plan geeft op diverse plaatsen veel onnodig 
geloop. Bij het derde concept moeten weliswaar wat meer 
greens verlegd worden, maar ontstaan uiteindelijk drie 
gelijkwaardige lussen met gelijke PAR en SSS. Dit betekent 
een onderlinge uitwisselbaarheid als 18-holes baan. 

De vergadering gaat akkoord met de verdere uitwerking
van de plannen; verplichtingen in het kader van de uit-
breiding kunnen door het bestuur worden aangegaan. 
Mede ingegeven dat met het aflopen van de optie voor 
aankoop van het aangrenzend gebied per 31 december 
1991, snel handelen noodzakelijk is. Met de uitbreiding is 
circa 1.760.000 gulden gemoeid, waarvan de aanleg 
inclusief beregening (1.100.000 gulden) de grootste 
kostenpost is.

De uitbreiding van de baan komt in de najaarsvergadering 
van 1990 opnieuw uitvoerig aan de orde. Het nu voorlig-
gende plan wijkt op een aantal punten af van de plannen 
die eerder gepresenteerd zijn, in het bijzonder waar het 
de mogelijkheid betreft ook de grond ter rechter zijde van 
de baan erbij te pachten. Dit terrein, dat als bestemming 
recreatie heeft, is ons door Rijkswaterstaat eveneens aan-
geboden en zal door ons naar alle waarschijnlijkheid voor 
een vriendenprijs gepacht kunnen worden. 

Tijdens de werkzaamheden zullen voortdurend negen 
qualifying holes beschikbaar zijn, zodat de competitie 
normaal doorgang kan vinden en het inleveren van scores 
voor het behalen en verlagen van handicaps kan door-

Hole rood 6

Hole rood 6
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In mei 1995 wordt op de ledenvergadering het plan 
gepresenteerd voor een algehele renovatie van de greens 
in meerdere fasen. Tevens is op deze vergadering het fiat 
gegeven voor de aanpak van de eerste fase, te realiseren in 
het voorjaar van 1996 voor een bedrag van circa 400.000 
gulden.
21 September is opdracht verstrekt aan de architecten-
combinatie Alan Rijks (baanarchitect) en Van Empelen 
Van Aalderen Partners B.V. (landschapsarchitecten) om 
de plannen uit te werken.

(hoofdgreenkeeper). In de loop van het jaar nemen Els, 
Lex en Simon afscheid en treden toe Paula Wilkens en 
Ad Leidner (voorzitter). Maarten van Ede treedt af als 
voorzitter, maar blijft voor activiteiten van de baancom-
missie wel beschikbaar. In overleg met de Rijksdienst voor 
de IJsselmeerpolders is in 1992 een beplantingsplan voor 
het open veld tussen de baan en de villawijk vastgesteld 
en uitgevoerd. Dit stuk bos vormt daarmee op termijn een 
natuurlijke buffer voor ongewenste bezoekers.
Bij de noodzakelijk geworden renovatie van de Watersnip-
weg aan de zijde van het villapark door Rijkswaterstaat 
wordt in 1993 voor rekening van Rijkswaterstaat een sloot 
gegraven, waardoor de afscherming met het openbaar 
gebied nog optimaler wordt.

28 September neemt de vereniging officieel afscheid van 
Colin Fairley, die besloten heeft als hoofdgreenkeeper 
te gaan werken in Horthwood, Engeland. Colin is zeven 
jaar en acht maanden als hoofdgreenkeeper verbonden 
geweest aan Almeerderhout. In deze periode heeft hij zich 
met groot enthousiasme en een enorme werklust ingezet 
om onze baan, die zoveel aanvangsproblemen heeft ge-
kend, in de huidige conditie te krijgen. Per 1 oktober heeft 
Casper Paulussen de taak van Colin Fairley in de functie 
van hoofdgreenkeeper overgenomen.

Vijverpartij tussen geel 2 en 3

Afscheid Colin
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In augustus wordt een adviescom-
missie benoemd voor het inventari-
seren van wensen en mogelijkheden, 
het geven van advies aan de begelei-
dingscommissie en het afstemmen 
van de plannen met belangheb-
bende commissies en de leden. Deze 
adviescommissie heeft vijfmaal 
vergaderd, waarvan driemaal met 
Alan Rijks. Het schetsontwerp is 
eind 1995 nagenoeg afgerond.

Een aanvang wordt gemaakt met de 
uitvoering van het bosplan, op basis 
van een onderhoudsplan dat in over-
leg met Staatsbosbeheer tot stand is 
gekomen, wat onder meer inhoudt 
dat bomen met een beperkte le-
vensduur gekapt worden en worden 
vervangen door duurzaam loofhout 
als bijvoorbeeld beuk, eik en es. 
Ook wordt er fors gedund zodat de 
boomkruinen de ruimte krijgen om 
zich goed te ontwikkelen.
Het schetsontwerp van 12 januari 
1996 van Alan Rijks voor de totale 

Medio juli zijn nagenoeg alle werk-
zaamheden gereed en vindt de eerste 
oplevering plaats.
De ontwikkeling van de nieuw aan-
gelegde greens en tees gedurende het 
voorjaar en de zomer is zodanig, dat 
mede op advies van de begeleidings-
commissie van de NGF en STRI 
besloten is de greens (en tees) dat 
jaar niet meer in spel te nemen.

De beoordeling voor de A-status 
door de beoordelingscommissie van 

renovatie is 21 februari goedgekeurd 
door de leden van de Adviescom-
missie Renovatie Greens.

Op 4 maart worden de plannen voor 
de totale renovatie en meer specifiek 
de eerste fase (blauwe lus en Geel 1 
met waterpartij) aan de leden gepre-
senteerd. Op 15 april wordt het werk 
gegund aan de laagste inschrijver, 
de fa. A.H.A. de Man uit Rotterdam. 
De officiële start van de werkzaam-
heden vindt plaats op 9 mei.

Renovatieplan eerste fase Renovatie green blauw 9

Start renovatie blauwe lus, v.l.n.r. Ad Leidner, Koen van Weel, Wilma Langelaar, Evert Wessels, 
Ton Kalshoven, en Jan Huiszoon
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de NGF vindt plaats 25 augustus 
en 10 oktober, waarna meteen de 
A-status wordt verleend. De NGF 
adviseert om geen competitie te spe-
len op de blauwe lus in verband met 

de mogelijke ongelijke performance 
van de greens. De officiële opening 
van de gerenoveerde blauwe lus door 
wethouder Cees van Bemmel van 
de gemeente Almere vindt plaats op 
3 april 1998. Omdat de baan heel 
veel zorg vereist, wordt in overleg 
met hoofdgreenkeeper Colin Fairley 
al in de beginperiode van Almeer-

derhout het nodige materiaal aan 
machines en andere voor het onder-
houd noodzakelijke zaken aange-
schaft. Inmiddels is het machinepark 
flink uitgebreid.

In 1999 wordt extra veel aandacht 
besteed aan de greens. Op basis van 
de rapportage van de STRI over de 
kwaliteit van de greens is het onder-
houdsregime aangepast, waardoor 
gedurende het jaar betere resultaten 
zijn bereikt. 

Gelet op het benodigde intensieve 
onderhoudsprogramma voor de 
greens en het absoluut noodzakelijke 
grootonderhoud aan tees, aprons, 
semi-rough en fairways (viltvor-
ming) is verdere uitbreiding van 
de personeelscapaciteit noodzake-
lijk. Het bestuur heeft besloten de 
greenkeepersstaf uit te breiden naar 
veertien personen.

Mede naar aanleiding van verzoeken 
van de leden is in de loop van het 
jaar de bespeelbaarheid van de baan 
verbeterd door het meer regelmatig Het machinepark toen en nu

Renovatie green blauw 9

Renovatie green blauw 9
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maaien van grote delen van de ruige rough. De meerkos-
ten bedragen ruim 43.000 gulden. In de winterperiode en 
het voorjaar van 1999 worden circa 200 nieuwe (grotere) 
bomen en circa 1000 struiken geplant. 
In 2005 worden, mede naar aanleiding van de bouw van 
het nieuwe clubhuis en de bouw van villa’s en apparte-
menten in de bosstrook naast Blauw 2, een aantal aan-
passingen en verfraaiingen aan de baan uitgevoerd. 

Zo wordt een mooie 
vijverpartij langs 
Blauw 2 aangelegd 
Na een jarenlangedis-
cussie wordt in 2005 
een toilet in de baan 
geplaatst en worden 
twee drinkwaterkraan-
tjes aangelegd bij de 
tee van Blauw 5 en in 
de buurt van de green 
van Geel 5.

Hoofdgreenkeeper Casper Paulussen gaat zich in 2007 als 
zelfstandig ondernemer vestigen. Per 1 februari heeft hij 
zijn arbeidsovereenkomst opgezegd. Het bestuur is met 
hem overeengekomen dat de club op contractbasis van 

zijn diensten gebruik zal blijven maken tot ongeveer 1 
augustus 2008. Als opvolger wordt Jan Buman benoemd.
Door de voortdurende zorg voor de baan ontwikkelt ook 
de natuur op Almeerderhout zich voortvarend en dit 
zowel als het gaat over fauna, als over flora. In 1998 besluit 
het bestuur dan ook mee te doen aan het NGF-project 
‘Committed to Green’. 

Doel van dit project is het bevorderen van natuur op golf-
banen. Om ook de leden hierbij te betrekken, zijn in 2001 
zoekkaarten beschikbaar, waarop leden kunnen aangeven, 
wat zij in de baan zien. Er zijn kaarten voor: kruiden, mui-
zen, dagvlinders en libellen, vogels en zoogdieren.

Renovatie blauw 9

Waterkraantje in de baan

Toiletgebouw in de baan
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waargenomen vogels geregistreerd worden. Omdat dit 
landelijk gebeurt, wordt een goed overzicht verkregen van 
de in Nederland voorkomende vogels.

In 2000-2001 worden ruim 70 nestkasten her en der in 
de baan opgehangen. De meeste kasten worden zo ge-
plaatst dat ze door oplettende golfspelers kunnen worden 
waargenomen. Er zijn kasten geplaatst voor koolmees, 
gekraagde roodstaart, steenuil, bosuil, torenvalk en een 
aantal voor vleermuizen. 

Dat de nestkasten niet alleen door vogels en vleermuizen 
gebruikt worden, blijkt onder meer uit een aangetroffen 
bosmuis, bijen en een nest Hoornaars, de grootste soort 
wespen. De Hoornaar (ook Hoorntje genoemd) kan 33 
mm lang worden en bouwt zijn nest met vanuit houtve-
zels vervaardigd materiaal.

Sinds 2000 wordt jaarlijks op Bird Watching Day, een 
wandeling over de baan gehouden, waarbij de op die dag 

Vogelzoekkaart

Nestkastjes
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Zaterdag 12 mei 2001 om 5.45 uur 
begint een groep van ongeveer vijfen-
twintig enthousiaste leden aan een 
bijzondere wandeling. Onder leiding 
van een vijftal leden van de Natuur- 
en Vogelwacht Zuid-Flevoland ver-
kennen wij het gebied aan de buiten-
grens van onze golfbaan met de be-
doeling om samen  naar de tientallen 
verschillende vogelsoorten te kijken 
en te luisteren.

Te voorbereiding hebben we op de 
woensdag ervoor een boeiende dia-
presentatie gezien over de vogels die 
op en om de baan voorkomen. 

vogelwachters is het voor mij, als ab-
solute leek, onmogelijk de wat on-
bekendere vogels uit elkaar te houden, 
zeker als je hoort dat sommige vogels 
de andere vogels imiteren!
In het begin hoor je een kakafonie van 
geluiden, maar wanneer onze gids het 
geluid van een bepaalde vogel mees-
terlijk imiteert, kun je al gauw ook zelf En daar gaan we met kaplaarzen of 

stevige wandelschoenen aan in kleine 
groepjes dwars door de brandnetels, 
over karrensporen en het bedauwde 
gras om de paar meter stilstaand 
om te luisteren naar het gefluit van 
braamsluipers, zwaluwen, tuinfluiters, 
boompiepers, merels, wielewaal of 
nachtegaal. Ieder van ons is gewapend 
met een verrekijker of zelfs met een 
telescoop.

Alle vogels die we horen en/of zien 
worden genoteerd en op deze ochtend 
zijn dat meer dan veertig soorten!
Zonder de deskundigheid van de 

Birdwatching met o.a. onze greenkeeper Bart Majoor, groot kenner van de natuur

Over birdies en putters...
Stel je voor: een zéér vroege ochtend, zo’n uur of vijf. Je bent klaarwakker, je hoort 
de vogels fluiten, je springt uit je bed en in je kleren en even later ben je op weg 
naar de golfclub. Daar moet een goede reden voor zijn!
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algen. Het zijn de graskarpers (Ctenopharyngodon idella), 
een uitheemse vis die oorspronkelijk uit China komt. 
Ze zijn vegetariër, kunnen strenge winters overleven en 
beginnen te eten als de temperatuur van het water meer 
dan 12° is. Ze zijn wat schuw van karakter en ontvluchten 
lawaai. In ons land kunnen ze ongeveer een meter lang 
worden met een gewicht van circa 26 kg en bereiken een 

Vanaf 1998 worden regelmatig inventarisaties van de 
vogelstand uitgevoerd op de baan. Gebeurde dit de eerste 
keer in 1998 in eigen beheer, vanaf  2001 is dit op profes-
sionele wijze gedaan door medewerkers van de Stichting 
Vogel- en Natuurwacht ‘Zuid-Flevoland’. Het doel van 
deze inventarisaties is te weten te komen welke vogels op 
het golfterrein broeden, welke er als trekvogels tijdelijk 
verblijven en welke vogels het terrein in het voorbijkomen 
bezoeken. 

Dit alles om er achter te komen wat de ecologische bete-
kenis van golfbanen kan zijn, zodat duidelijk wordt of een 
nieuwe golfbaan leidt tot verlies aan natuurwaarde of dat 
die juist een positieve bijdrage kan leveren.Vele tiental-
len greenkeepers te water zorgen ervoor dat onze vijvers 
en sloten vrij blijven van een teveel aan planten, kroos en 

het vogelgeluid herkennen. Als de vo-
gel even neerstrijkt, pakken we als een 
haas onze verrekijker om het beestje 
te bewonderen, zeker met de telescoop 

grasstengels omhoog kruipen. 
Eén vogel mag op een golfbaan na-
tuurlijk niet ontbreken: de putter, het 
is een vaste bewoner van Almeerder-
hout. 
We worden steeds enthousiaster en 
fluisteren tegen elkaar hoe mooi 
het buiten is, hoeveel er te horen en 
te zien is en wat we toch enorm 
boffen met het stralende weer. 
Hoezo, geluksvogels?

Na het zien van al die ‘birdies’ 
arriveren we tegen half negen bij 
het clubhuis waar een heerlijk, uitge-
breid ontbijt wacht. 

Zeer voldaan drinken we ons kopje 
koffie en tikken we op deze stralende 
ochtend in mei een eitje (sic!).

Paula Leidner

kun je de verschillende soorten heel 
goed onderscheiden. 
In het dennenperceel achter de green 
van Blauw 1 en langs Blauw 2 en 4 
zitten duiven, Vlaamse gaaien en 
ook appelvinkjes, goudhaantjes en 
de bonte specht. Wát zijn er een 
plaatjes bij. Soms waan je je in een 
tropisch land!

Prachtig is de kneu met zijn roze 
borst - vlak achter de green van Blauw 
4 - waar ook in het riet een blauwborst 
wordt waargenomen, een kleine 
karekiet en een bosrietzanger. 
De mooie groenling bij Rood 8 is 
zeker één van de toppers. 

Ik hoor van het bestaan van de sprink-
haanrietzanger en de gehakkelde aure-
lea’s; ik leer over de lijsters die dol zijn 
op de honderden slakken, die langs de 

Graskarper
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leeftijd van rond de 20 jaar. In het 
Nederlandse klimaat planten ze zich 
niet voort.

Onze ‘huisdieren’ zijn Knobbelzwa-
nen (Cygnus olor). Ze zijn in de 16e 
en 17e eeuw in de Europese landen 
ingevoerd. Oorspronkelijk leefden 
ze uitsluitend in gevangenschap, 
tegenwoordig op meren, rivieren en 
plassen in het wild. Zwanenpaar-

tjes blijven elkaar levenslang trouw, 
pas als één van beide sterft, wordt 
een nieuwe partner gekozen. Wat 
de leeftijd betreft: ze kunnen tot 50 
jaar oud worden, maar slechts een 
enkeling wordt ouder dan 7 jaar. 
De lengte is circa 150 cm, de vleu-
gelspanwijdte 200 cm. Het gewicht 

op plekken, die voordien overvloe-
dig overwoekerd waren door de 
Akkerdistel,zoals Pastinaak, Wilde 
peen, Rode klaver, Scherpe boter-
bloem, Aardaker, Veldlathyrus, Ge-
woon knoopkruid en Jacobskruid.

Zonnige plaatsen met overvloedige 
groei van de Grote brandnetel zijn 
ingezaaid of beplant met Late gul-
denroede, Koninginnekruid en Don-
zige lis. Op minder zonnige plaatsen 
is Look zonder Look, Fluitenkruid 
en Gewone berenklauw tussen de 
brandnetels gezaaid. In het voorjaar 

van een mannetje bedraagt 12-20 
kg en van een vrouwtje rond 10 kg. 
Zwanen eten waterplanten, algen, 
graszaden en af en toe kleine visjes, 
kikkers en insecten, tot 4 kg per dag. 
Ze leggen vijf tot acht eieren en de 
broedtijd is 36 dagen.

In 1999 is besloten tot de aanleg van 
een tweetal bloemenweiden. 
Van half mei tot eind september kan 
de golfspeler genieten van bloemen, 
die een veelheid aan insecten en 
vlinders aantrekken. In het voorjaar 
van 1999 zijn de planten ingezaaid 

Knobbel zwanen

Bloemenweide
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Wilde Peen

Gele Kornoelje

Breedbladige Wespenorchis

Kaarsjeskruid

Close up van Gele Kornoelje

Kaardenbol

Close up van Kaarsjeskruid

Duizendblad

Johannes Kruiskruid
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tot half juni geven de brandnetels 
samen met de witte bloei van deze 
planten een fraai aanzicht. 

In de overgangen van boombeplan-
ting naar het gras van de baan zijn 
op diverse plaatsen allerlei struiken 
te vinden, zoals Hazelaar, Sleedoorn, 
Meidoorn, Vlier, Spaanse aak, 
Rode Kornoelje, Gelderse Roos, 
Boswilg, Blauwe wilg, Wegedoorn, 
Hondsroos, Mispel, Amelanchier 
en Lijsterbes.

Hieronder een overzicht van vlin-
ders, vogels, zoogdieren, reptielen 
en amfibieën, bomen, struiken, plan-
ten en vleermuizen die op onze baan 
aangetroffen (kunnen) worden.

Vlinders
 Het aantal en de variatie van vlin-
ders op onze baan is niet geweldig 
groot, maar de volgende vlinders 
zijn in de loop van de tijd gesig-
naleerd: Atalanta, Blauwtje, Bont 
zandoogje, Bruin zandoogje, Dag-
pauwoog, Distelvlinder, Geaderd 
koolwitje, Gehakkelde aurelia, Groot 
koolwitje, Jacobsvlinder (zwart-rood 

Libellen
Libellen brengen het grootste deel 
van hun leven onder water door. 
Daar zijn het echte rovers die leven 
van allerlei onderwaterdieren. Na 
het uitsluipen (het roofdier wordt

libelle) kunnen we de libellen op 
allerlei plekken tegenkomen, al is 
water meestel niet te ver weg. 

De volgende soorten treffen we aan 
op Almeerderhout: Azuurwaterjuf-
fer, Bruine glazenmaker, Gewone 
oeverlibel, Lantaarntje, Platbuik, 
Roodoogjuffer, Viervlek.

en te vinden bij het Jacobskruid), 
Klein koolwitje, Kleine vos, Kleine 
vuurvlinder, Landkaartje, Stippel-
mot (een klein wit nachtvlindertje 
met zwarte stippen, die struiken een 
zijden verpakking geeft).

AtalantaKleine Vos

Dagpauwoog

Kleine Vuurvlinder

Gehakkelde Aurelia Bruine Glazenmaker
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Zoogdieren
Egels komen vooral voor in heg-
gen, struwelen en bosranden. Hazen 
zijn lange afstandslopers. Ze zijn 
veel groter dan konijnen en leven 
op open akkers en weilanden. Het 
konijn is een sprinter, die bij onraad 
snel start en dan in zijn hol vlucht. 
Ze leven vooral in parken, bosran-
den en duinen. Mollen komen voor 
in grasland, waar het water niet te 
hoog staat. Muskusratten zijn goede 
zwemmers en duikers en zo groot als 
een konijntje. De op de baan waar-
genomen muskusratten knagen aan 
de oeverbegroeiingen en brengen 
daardoor schade toe aan de oever.
Reeën zijn 
regelmatig op 
de baan en in 
de omgeving te 
zien. Meestal 
mooi bruin 
gekleurd, echter een enkele maal 
ook bijna zwart. Reeën zijn trouw 
aan hun territorium en blijven vaak 
een heel jaar op dezelfde vierkante 
kilometer. Vossen worden regelma-
tig op de baan aangetroffen. Er zijn 
meerdere burchten gesignaleerd.

Op Almeerderhout komen zo’n 
honderd verschillende soorten 
vogels voor:

(Zang)vogels
Appelvink, Blauwborst, Blauwe 
reiger, Bonte specht, Boomkruiper, 
Boompieper, Bosrietzanger, Braam-
sluiper, Duif, Ekster, Fitis, Goudhaan, 
Goudvink, Grasmus, Graspieper, 
Groenling, Grote bonte specht, 
Grote lijster, Heggenmus, Houtduif, 

wone gans, Grote zaagbek, Grauwe 
gans, Knobbelzwaan, Kolgans, Krak-
eend, Kuifeend, Lepelaar, Meerkoet, 
Nijlgans, Non, Oeverloper, Rietgans, 
Slobeend, Tafeleend, Waterhoen, 
Wilde eend, Wintertaling, Wulp.

Reptielen en amfibieën
Hagedis, Kikker, Ringslang.

Bomen
Amberboom (Liquidambar), Eik, 
Wilg, Moerascypres, Moseik, Pruim, 
Schietwilg, Suikeresdoorn, Tamme 
kastanje, Tulpenboom, Walnoot, 
Wilde kastanje.

Struiken
Gele kornoelje, Wilde bastaard 
hanespoordoorn.

Planten
Breedbladige wespenorchis, Distel, 
Duizendblad, Engelwortel, Johannes 
kruiskruid, Kaardenbol, Kaarsjes-
kruid, Klaproos, Wilde peen.

Vleermuizen
Vijf verschillende  soorten, waar-
onder de Meervleermuis.

Kneu, Klapekster, Kleine karekiet, 
Koolmees, Kokmeeuw, Koperwiek, 
Kraai, Kramsvogel, Lepelaar, Lijster, 
Matkop, Mees, Merel, Nachtegaal, 
Pimpelmees, Purperreiger, Putter
(ook wel Distelvink genoemd), 

Ransuil, Rietgors, Sijs, Spotvogel, 
Specht, Sprinkhaanzanger, Staart-
mees, Tapuit, Tjitjaf, Tuinfluiter, 
Veldleeuwerik, Vink, Vlaamse 
gaai, Vuurgoudhaan, Wielewaal, 
Winterkoninkje, Witte kwikstaart, 
Zanglijster, Zilverreiger, Zwaluw, 
Zwartkop.

Roofvogels
Bruine kiekendief, Buizerd, Havik 
koekoek, Sperwer, Torenvalk.

Watervogels
Brandgans, Dodaars, Duiker, Ge-

Putter

Wilde bastaard hanespoordoorn

Buizerd
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Liquidambar (Amberboom)

Walnoot Schietwilg

Kaarsjeskruid

Moerascypres Kardinaalsmuts

Tamme Kastanje
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Vervolg van het clubleven

de vele door bedrijven gesponsorde prijzen en een pro-am 
zorgen voor een sluitende lustrumbegroting. Het feest-
weekeinde van 5 september bestaat uit een lustrumzater-
dag met ons eigen cabaret ‘Al Meer Dan Genoeg’, diner en 
feest. Op een zondag vol golf is ’s avonds ons gewaardeerd 
lid Freek de Jonge weer in grote vorm. Iedereen kijkt 
terug op een mooie happening.

Wanneer Almeerderhout in 1998 tien jaar bestaat, vieren 
de leden weer een weekeinde lang feest. Ook dit keer is de 
organisatie door de lustrumcommissie uitstekend. 

Diederik Westerhuis is opnieuw de onvolprezen veiling-
meester, de opbrengst van de veiling, de verkoop van 
loten, de opbrengst van nieuwe clubdassen en shawls, 
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Hoewel Almeerderhout eigenlijk 
nog een jonge vereniging is, gaat de 
vereniging wel met zijn tijd mee en 
wordt het logo ingrijpend aangepast. 
Ton Vergouw ontwerpt een nieuw 
logo. Een bijzonder mooi en stijlvol 
ontwerp. Dit logo 
zal tot 2010 overal 
te zien zijn op club-
bladen, briefpapier, 
borden en andere 
documenten. De 
zwanen zijn geïn-
troduceerd in het 
logo. Dit was aanlei-
ding om ook een 
nieuwe clubdas  te 
maken. In 2011 is 
het logo summier 
gewijzigd. Van-
wege het 25-ja-
rige bestaan is de 
oprichtingsdatum 
toegevoegd. 
Maar de zwanen, 
die jaarlijks weer 

kenmerkend zijn voor Almeer-
derhout, blijven het belangrijkste 
kenmerk.
Dat jaar heeft Almeerderhout de eer 
gastheer te zijn van het Nationaal 
NGF Strokeplay Kampioenschap 
met o.a. alle topgolfers uit de oran-
jeselectie. Maarten van den Berg 
vestigt een nieuw baanrecord met 
66 slagen.

Bestuur en vertrouwenscommissie 
benoemen de twee eerste leden van 
verdienste. Dat zijn Theo Adriaan-
sens, mede verantwoordelijk als 
penningmeester voor het welslagen 
van het participatieplan financiering 
grondaankoop en Carlijn Resink-
van der Lugt vanwege het opzet-
ten van de jeugdcommissie en het 
verrichten van baanbrekend werk 
met de commissie. Talloze talenten 
kwamen daaruit voort waaronder 
Guido van der Valk.

In de overgangsklasse worden zowel 
het eerste dames- als herenteam 
kampioen van hun poule. De beslis-
singswedstrijden voor een plaats 
in de Hoofdklasse worden helaas 
verloren. 
Dan wordt het eerste herenteam 
weer poulewinnaar. De kampioens-
wedstrijden brengen het succes 
waarop de leden vertrouwen. 
Almeerderhout is Hoofdklasser.
Voor het eerst worden op Almeer-
derhout de Jeugd pro-am en een 
NPGA jeugd toernooi gespeeld.               
Het jeugdlid Guido van der Valk 
is de eerste die wordt uitgenodigd 
mee te spelen in The Dutch Open 
op de Hilversumsche.

Op 8 januari 2000 brandt het club-
huis uit. Gelukkig blijft het voor-
zieningengebouw gespaard. Het be-
stuur reageert door een aantal pre-
fab noodvoorzieningen op de eerste 
twee parkeervakken te plaatsen. Eén 
keet doet dienst als clubhuis. De 
schadeuitkering van f 550.000 wordt 
geheel gebruikt om de noodvoorzie-
ningen met inventaris te financieren. 
Het bestuur gaat niet over op her-
bouw, maar besluit om een nieuw 
clubhuis te laten bouwen, geschikt 

Het is 1989. Op een geïmproviseerd 
baantje in Lelystad (zes par-3 holes en 
een drivingrange) maakt een negen-
jarig jongetje kennis met de golfsport. 
De hockeybal is hem dan al bekend, 
maar nu gaat dat kleinere, witte 
balletje met zoveel kuiltjes erin een 
onweerstaanbare aantrekkingskracht 
op hem uitoefenen. 

De liefde van Guido van der Valk 
voor het golfen bloeit op. En het mag 
gezegd worden: er is sprake van talent. 
Bewijs? Welzeker, want een jaar later is 
hij de beste van ons land op de Natio-
nale Nederlanden Mini Golfdag. 

In 1991 herhaalt hij dit kunststukje.
Eind 1993 wordt hij lid van Golfclub 
Almeerderhout. En dan raakt zijn car-
rière als golfspeler in een stroomver-

Diederik Westerhuis, veilingmeester

Guido van
der Valk
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snelling. In 1994 wordt hij gevraagd 
voor de Nationale C-selectie en twee 
jaar later treedt hij toe tot het Natio-
naal Boys Team. Hij kan gaan proeven 
van het acteren op internationaal 
niveau en daarbij past ook de overstap 
naar het nationale team van Oranje 

in 1999. Het jaar overigens waarin hij 
zijn HAVO-diploma haalt en besluit 
zich bijna volledig op het golfen toe 
te leggen. Bijna? Ja, want er moet nog 
enige tijd overblijven voor een part-
time studie Informatica. Als amateur 
veel ervaring opdoen en ondertussen 
dromen van een carrière als profes-
sioneel golfer. 

Zo vergaat het Guido en als hij dan op 
8 oktober 2001 meedoet aan de kwa-
lificatiewedstrijd voor de Nederlandse 
Essent Tour (Dutch PGA qualifying 
school), verkrijgt hij automatisch de 
status van professional. Een toernooi 
wat hij met ruime voorsprong op de 
nummer twee wint. 

Nadat hij zich tijdens de Qualifying 
School niet weet te plaatsen voor de 
European Tour wordt hij afhankelijk 
van uitnodigingen voor de Challenge 
Tour van 2002. Deze Tour begint 
hij aanvankelijk moeizaam, ook al 
omdat niet ieder toernooi kan worden 
gespeeld. De ommekeer vindt plaats 

tijdens het Golf Montecchia Chal-
lenge Open in Italië. Met z’n negende 
plaats wordt hij automatisch voor het 
volgende toernooi uitgenodigd. 

Dankzij de goede resultaten geduren-
de de rest van het jaar verovert Guido 
de 36e plaats in de Order of Merit 
waarmee hij een Challenge Tour 
kaart haalt voor 2003. 
Vanaf 2005 speelt Guido als vaste 
speler op de Asian Tour.

Teun Stolte met Guido

voor 1250 leden. Eric heeft als voormalig grondonderhan-
delaar en als huidig voorzitter van de Raad van Advies 
regelmatig overleg met het bestuur. 
Vanzelfsprekend verkeert de Vereniging nu in zwaar 
weer, dus gaat het over het gekregen grondstuk tussen de 
Watersnipweg en Blauw 2, 3 en 4. Wie had kunnen den-
ken dat het cadeau aan Almeerderhout, geschonken bij de 
grondaankoop, zo snel en zo goed van pas zou komen. 

Eerst moet een bestemmingsplanwijziging in gang wor-
den gezet. In dezelfde tijd zoekt het bestuur een geïnteres-
seerde projectontwikkelaar die daar woningbouw op wil 
ontwikkelen, zodat met de opbrengst het nieuwe clubhuis 

gefinancierd kan worden.
In maart worden de leden ingelicht over de plannen.
Maar ook vlak buiten de golfbaan dreigen minder 
gewenste ontwikkelingen.

Tijdelijk prefab clubhuis
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Tijdens de ALV stemt het bestuur toe om een periode 
van twaalf maanden te koppelen aan de plannen voor de 
bouw van het nieuwe clubhuis. 
Het bestuur deelt mee dat we in het najaar van 2001 kun-
nen gaan bouwen. De afbraak en nieuwbouw zullen ca. 
dertien maanden in beslag nemen. In 2001, het tweede 
jaar zonder clubhuis, wordt een voorovereenkomst ge-
sloten met projectontwikkelaar Rabo Vastgoed. Na de 
bestemmingsplanwijziging brengen de te verkopen grond-
stukken, 2 ha. groot, circa € 5.300.000 op. De bouwcom-

Nadat het Almeerderhout vijftien jaar voor de wind is ge-
gaan, wordt de Vereniging voor het eerst in haar bestaan 
met problemen geconfronteerd.  
Bij de bedrijfsmatige, bestuurlijke aanpak vanaf het begin 
behoorde ook het aanboren en onderhouden van goede 
externe relaties. In weinig regio’s in Nederland is dat zo 
overzichtelijk als bij de gemeente Almere en de Provincie 
Flevoland. Wanneer ze je kennen zijn overheidsfunctio-
narissen uit alle lagen bereid te helpen wanneer dat in het 
belang is van Almere of Flevoland. Dat heeft altijd bij het 
nieuwe land gehoord. 

Het bestuur tracht vliegensvlug de van oudsher goede 
relatie met de gemeente te herstellen. Dat blijkt niet mee 
te vallen. De burgemeester en verantwoordelijke wethou-
der bieden een luisterend oor. Inmiddels zijn echter op het 
niveau daaronder nogal wat ambtenaren en politici die 
Almeerderhout een warm hart toedroegen, elders werk-
zaam. Almeerderhout heeft al jaren zijn eens zo goede ex-
terne relaties laten verwateren. Dat is zeer te betreuren, nu 
de gemeente en provincie hard nodig zijn in verband met 
de bestemmingsplanwijziging en het gaat om veel geld. 
De bouwcommissie onder leiding van Eduard ter Meulen 
wordt ingesteld. 

auto’ s. Het feit dat pas van genoemde 
hutjesbouw gesproken wordt nadat ons 
parkeerterrein geasfalteerd was, maakt 
mij achterdochtig. Een slagboom is dus 
onvermijdelijk. Ik voorzie ook merk-
waardige toestanden als een aantal 
van onze leden na een goede maaltijd 
en een enkel drupje iets te enthousiast 
de poort uitrijdt en te laat linksaf slaat. 
Ze komen onvermijdelijk in het in het 
dorpje aanwezig meditatiecentrum 
terecht. Ik zie ze al beneveld zitten 
naast de inwonende GeloofsVer-
breiders, dus ook een soort GVB-ers. 
Ik hoop maar het beste.

Uw lid

Wat was er aan de hand? Er werd ver-
teld dat waarschijnlijk tegenover onze 
ingang een dorpje gebouwd zou worden 
bestaande uit een vijftigtal hutjes voor 
een soort sekte. 
Nu valt Sekt als vervanging van Cham-
pagne bij onze modale leden best in de 
smaak, maar een sekte gaat er, bij wijze 
van spreken, niet zo best in. Er werd 
zelfs een naam genoemd. ‘Focolare’ het-
geen in het Italiaans ‘Vuurhaard’ zou 
betekenen, waarlijk geen geruststellende 
gedachte.. Maar waarom tegenover 
onze hoofdingang? Om te beginnen 
zullen pasjes nodig zijn om ons par-
keerterrein te vrijwaren van vreemde 

Nieuwe
GVB-ers
Was me dat schrikken! Een volle 
bak bij de Algemene Leden Verga-
dering, dat kan slechts op paniek en 
onrust wijzen. 

En inderdaad, het bestuur liep ietwat 
nerveus rond alvorens het bestuurlijke 
podium te betreden en het zoemde in 
de vergadering al voor de eerste klap 
van de voorzittershamer was gevallen. 

Bouwcommissie, v.l.n.r. Eduard ter Meulen, Cees van ‘t Hoog, Annewil 
Schaap, Wim Hoopman, Anna Derksen, Jan Hein Resink
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missie trekt er hard aan. Het grote 
vakmanschap van Jan Hein Resink 
speelt daarbij een belangrijke rol. 
Op voorstel van de bouwcommis-
sie wordt Willem Quispel van Plan 
Architecten gevraagd een clubhuis te 
ontwerpen, Hoogevorst Bouwbedrij-
ven gaat het bouwen. 
De bouwkosten zullen € 4.300.000 
bedragen. Het  ontwerp lijkt geïnspi-
reerd door de fameuze Amerikaanse 
architect Frank Lloyd Wright uit de 
jaren dertig. Mooie horizontale lij-
nen in harmonie met de horizontale 
lijnen van de baan. 

2002 wordt het derde jaar zon-
der clubhuis. Het houdt de leden 
bezig. Het bestuur deelt mee dat de 
bestemmingsplanprocedure geen 
vertraging heeft opgelopen. In 2003 
zal er worden gebouwd. 
De ALV in het voorjaar wordt de 
meest bewogen vergadering uit de 
16-jarige geschiedenis van Almeer-
derhout in aanwezigheid van 298 le-
den met 323 volmachten, dus totaal 

De bouwcommissie wordt weer in 
het zonnetje gezet. Maar de bestem-
mingsplanwijziging blijft uit, er 
is niets concreets te melden! Het 
bestuur heeft zijn externe netwerk 
niet kunnen herstellen. De meer 
dan twee jaar aanwezige verkoolde 
resten van het oude clubhuis hebben 
invloed op de mening van de leden. 
Een groepering verontruste leden 
doet van zich spreken. 
De bestuurlijke onmacht is voor 
hen onverteerbaar. Zij houdt de 
voorzitter verantwoordelijke en hij 
wordt daarop afgerekend. De door 
het bestuur voorgestelde kandidaat 
wordt weggestemd door deze leden 
die hun kandidaat, Aad Veltenaar, tot 
voorzitter kiezen. De andere leden 
vragen zich af hoe dat verder moet. 

Voor het eerst wordt een niet inge-
werkte voorzitter in een voor hem 
onbekend bestuursteam gekozen, 
waar bovendien zijn opponent in zit. 
De emoties lopen op. De groep ver-
ontruste leden denkt dat de nieuwe 
voorzitter het gebrek aan bestuur-
lijke daadkracht kan omdraaien en 
de ondernemingsgeest uit vroeger 

621 stemmen. Eric vindt het, na 18 
jaar bestuurlijk bij Almeerderhout 
betrokken te zijn geweest, welletjes. 
Hij stelt zich niet herkiesbaar voor 
de tweede termijn als voorzitter van 
de Raad van Advies. Ton Kalshoven 
is zijn opvolger. 

Het mandaat om een nieuw clubhuis 
te bouwen is verlopen, dus vraagt 
het bestuur om een nieuw mandaat. 
De leden stemmen weer vóór de 
bouw van het nieuwe clubhuis, de 
begroting bedraagt € 4.300.000. 

Bouwtekening clubhuis

Artist impression clubhuis
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maakt aan een de lid van Gedepu-
teerde Staten over de bestemmings-
planwijziging. Gedeputeerde Staten 
blijken totaal niet op de hoogte te

jaren kan laten herleven. Er is twee-
spalt in de vereniging. Leden nemen 
afscheid van Almeerderhout en wor-
den lid van de Lage Vuursche of de 
Goyer. Maar aan leden geen gebrek. 
De wachtlijst is weer geopend en is 
aanzienlijk.

In februari 2003 is het oude clubhuis 
niet gesloopt en in maart 2003 wordt 
er niet gebouwd. Toch meent het be-
stuur dat het goed komt. Er wordt 
tijdens de ALV meegedeeld dat 
na de sloop, met de bouw van het 
nieuwe clubhuis in januari 2004 zal 
worden gestart. Ook in 2004 wordt 
niet met de bouw begonnen. De be-
stuursleden worden dan al vier jaar 
aan het lijntje gehouden door de 
ambtenarij. Dat geldt overigens niet 
voor de laatst aangetreden voorzitter, 
onder wie de groepering verontruste 

leden tot rust is gekomen. 
Dan blijkt dat er bij de gemeente 
Almere procedurefouten zijn ge-
maakt, mede door ambtelijk 
onbegrip en gebrek aan de juiste 
informatie voor het verkrijgen van 
toestemming voor de bestemmings-
planwijziging. Daardoor kon de 
Commissie Ruimte van de Provincie 
Flevoland het dossier niet in behan-
deling nemen en retourneerde zij
het naar de gemeente Almere. 
Uiteindelijk komen de stukken weer 
bij de Provincie. Bij de eerste behan-
deling door Gedeputeerde Staten 
komt het voorstel er niet doorheen. 
De voorzitter besluit wegens een 
aantal onduidelijkheden de zaak aan 
te houden. Stomtoevallig is er een 
ontmoeting tijdens een receptie in 
Lelystad waarbij een lid van Almeer-
derhout zijn verwondering kenbaar 

De eerste paal met muzikale omlijsting
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zijn van wat er precies speelt met betrekking tot de arti-
kel-9 procedure en op welke gronden zij binnenkort die 
bestemmingsplanwijziging zouden moeten toestaan. 
Na een tweede behandeling en een spannende stemming, 
waarbij drie linkse partijen tegen stemmen, komt het 
voorstel er doorheen. 
De gemeente bevestigt vervolgens
dat er aan de voorwaarden is voldaan voor het verlenen 
van vrijstelling volgens artikel 19 lid 1 Wet Ruimtelijke 
Ordening aan Rabo Vastgoed. Dit bedrijf kan nu voor 
de drie grondstukken bouwplannen gaan ontwikkelen. 
Almeerderhout ontvangt de financiële middelen voor 
sloop en bouw. De bouwcommissie schrijft woordelijk: 
‘dat men de bouwplannen onder het stof vandaan aan het 
halen is’. 

14 September start de sloop van het uitgebrande clubhuis 
en op 1 november 2004 wordt de eerste paal voor het 
nieuwe clubhuis geslagen. Na een bestuursperiode van 
drie jaar heeft Aad Veltenaar besloten zich niet herkies-
baar te stellen. Hij gaat nu van zijn pensioen genieten. 
Op 23 juni neemt hij afscheid met applaus, cadeau, bloe-
men en draagt hij de voorzittershamer over aan Ton 

Kalshoven die indertijd in 
verband met  het schema van 
aftreden, een jaar voortijdig zijn 
functie overdroeg. Ton zal ge-
durende één jaar het voorzitter-
schap bekleden. 
De donderdagavondwedstrijden 
komen mede dankzij Carel 
Dekker met nieuw elan terug. 
Het blijkt een schot in de roos 
te zijn. 

De bouw van het nieuwe clubhuis verloopt zeer voor-
spoedig. De oplevering is op 21 november. Medio de-
cember wordt er verhuisd. Op 14 januari wordt met de 
nieuwjaarsreceptie het nieuwe clubhuis in gebruik ge-
nomen. Niemand heeft het meer over de zes ‘prefab’ 
jaren. Alle waardering gaat uit naar de bouwcommissie. 
De leden zijn dankbaar en verguld met het resultaat.

Carel Dekker

Het slaan van de eerste paal door de financiëlecommissie

Clubhuis in aanbouw

Ondanks de winterse omstandigheden kwamen veel leden naar de 
nieuwjaarsreceptie om voor het eerst het nieuwe clubhuis te bewonderen
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Winter
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Het nieuwe clubhuis kost de leden 
niets, want het is geheel gefinancierd 
door de opbrengst van de verkochte 
grond. Het gebouw zelf is prachtig, 
veel mooier dan het oude clubhuis 
en is bovendien geschikt voor de 
grootte van ons ledenbestand. 

De officiële opening wordt op18 
Maart 2006 verricht door ons lid, 
Annemarie Jorritsma, burgemeester 
van Almere. Ruim honderd ex-
terne genodigden onder wie de 
president en directie van de NGF 
zijn aanwezig. Na de opening wordt 
een wedstrijd gespeeld waaraan de 
meeste genodigden deelnemen. 
Tijdens het diner verzoekt Rolf Ol-
land de bestuurs- en oud bestuurs-
leden van Almeerderhout dringend 
om bij het 25-jarig jubileum onze 
geschiedenis vast te leggen. 
Wij zijn NGF-vereniging nummer 

den nog heel even teruggedacht aan 
de inmiddels overleden Henk Bou-
man. Het eerste damesteam wint de 
promotiewedstrijden en promoveert 
naar de Hoofdklasse. 

46. Hij noemt GC Almeerderhout de 
oudste van de nieuwe verenigingen 
qua golfsfeer. Er wordt die avond 
door de aanwezige oud-bestuursle-

De nieuwe clubvlag bijna in top

Bestuur en ereleden gaan nieuwe vlaggen hijsen bij de opening van het clubhuis

Burgemeester Annemarie Jorritsma
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men en de benoeming tot lid van verdienste eindigt het 
voorzitterschap van Ton Kalshoven. Hij draagt tijdens de 
ALV van november het voorzitterschap over aan Wim de 
Graaf, die al enige tijd als voorzitter van de wedstrijdcom-
missie deel uitmaakt van het bestuur. In 2007 promoveert 

Het 20 jarig jubileum op 13 juni, wordt wegens de vakan-
ties, op twee augustus mede door de recente openings-
activiteiten vrij ingetogen gevierd. 
Tijdens het feest met diner en muziek amuseert Freek de 
Jonge ons weer kostelijk. Met een speech, cadeau en bloe-

Openingshandeling door Annemarie

Freek de Jonge



het eerste herenteam (weer) naar de 
Hoofdklasse. 
Gezondheidsproblemen dwingen 
Wim de Graaf helaas de voorzitters-
hamer over te dragen aan 
Martin Klinkert. Martin was voor-
heen als voorzitter van de wedstrijd-
commissie al lid van het bestuur. 

De Commissie Speciale Wedstrij-
den onder leiding van Carel Dekker 
blijkt een goed ingespeeld team te 
zijn wanneer de NGF en de Vere-
niging een beroep op haar doet 
met het verzoek de jaarlijkse NGF 
Seniorendagen (drie dagen) op 
Almeerderhout te organiseren. 

Het gastvrouw/heerschap doet zijn 
intrede voor de ontvangst van leden 
en gastspelers. 

Het baanbezettingsplan voor een 
nog betere doorstroming wordt voor 
het eerst toegepast. De renovatie van 
alle bunkers wordt afgerond. Ook 
de drivingrange wordt gerenoveerd. 
Van de blauwe lus wordt hole 4 
gemodificeerd voor onder meer een 
betere afwatering.

tot de topbanen van Nederland wil 
behoren. Het klinkt de leden als 
muziek in de oren. 

Daar gaat het immers 
allemaal om! 

Het bestuur heeft genuanceerd over 
de komende (drie) jaren nagedacht 
en biedt de leden een voorzet van 
haar visie tijdens de ALV in het na-
jaar. Eén van de belangrijkste punten 
van die visie is, dat Almeerderhout 
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Gerenoveerde drivingrange

Commissie speciale wedstrijden, v.l.n.r. Annemarie Westerhuis, Joop van 
Donselaar, Nicoline en Carel Dekker
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Door Eric Citroen

‘Bij een jubileum kijken we meestal 
even terug, maar vooruitkijken is 
veel waardevoller. Wat hebben mijn 
bezwerende woorden en beloften in 
1983, gericht aan het gemeentebestuur 
voor de gemeente Almere betekend. 
Wat heeft de verstrekte gemeente-
garantie voor de gemeente Almere 
betekend, waardoor “het project 
Almeerderhout” kon starten? 

Allereerst haalt GC Almeerderhout 
in 1989 de jaarlijkse golfwedstrijd 
van de Nederlandse Vereniging voor 
Directeuren en Commissarissen naar 
Almere. De oh’s en ah’s zijn niet van de 
lucht. Veel leidinggevenden uit het 
Nederlandse bedrijfsleven komen 
voor het eerst naar Almere. 
“Daar kan je ook golfen in de meest 
prachtige natuur”!
Wanneer buitenlandse bedrijfsdelega-
ties naar Almere komen, bezoekt de 
gemeente in de jaren negentig bijna 
altijd met hen de golfclub. 

Er is indertijd niets teveel gezegd 
over het aantrekken van buitenlandse 
bedrijven, getuige de alleen al bijna 
twintig Japanse bedrijfsvestigingen, 
die Almere als vestigingsplaats kiezen, 
met alle arbeidsplaatsen als gevolg. 
De baan heeft vestigingsbeslissingen 

positief beïnvloed. GC Almeerderhout 
zorgt voor de ontsluiting van de vil-
lawijk Almere-Hout. De verkoop van 
grond heeft de gemeente geen wind-
eieren gelegd en zij herhaalt dit nu 
weer met de gronduitgifte tweede

fase.  De conclusie lijkt gerechtvaar-
digd dat sprake is van een duidelijke 
win-win situatie. Het geslaagde project 
Almeerderhout was en is goed voor de 
gemeente en goed voor ons! Boven-
dien heeft het ons veel golfplezier 
gebracht. Veel vriendschappen en 
relaties van waarde zijn op onze club 
tot stand gekomen en dan hebben we 
het niet over de waarde van onze 120 
ha. grond, onze opstallen en de baan.

Wij streken eens neer op een stuk 
grond. Wij noemden dat grondstuk 
Almeerderhout. Wij legden er een 
baan en opstallen aan en gingen er 
golfen. De golfsport heeft ons veel ge-
geven. Iets verderop ligt een moderne 
stad met middelbare scholen. 
Daar zitten zonder twijfel golftalentjes 
op die onze geweldige sport niet 

kennen. Zou het niet mooi zijn om 
beide, Almere en de golfsport iets te-
rug te geven als compensatie voor wat 
we als Almeerderhout eens hebben 
ontvangen? Wanneer we een ‘Almeer-
derhout schoolgolfproject’ opstarten 
en dat goed aanpakken, is dat een 
extra jeugdige instroom, en hopelijk 
deels klaar voor onze eerste dames- en 
herenteams. Wedden dat we daarmee 
kampioen van Nederland worden? 
Zo biedt Almere onze vereniging 
extra kansen, die het vroeger niet 
had. De vraag is of we na 25 jaar nog 
genoeg kansen zien om te benutten. 

Het zou wel erg mooi zijn, wanneer 
we in de komende jaren eens de 
kampioensvlag van de Hoofdklasse 
kunnen hijsen... want we zijn 
Almeerderhout en altijd ambitieus!’

Een blik terug en 
een blik op de toekomst

“...want we zijn Almeerderhout 
    en altijd ambitieus!”
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is wat ons anders maakt dan anderen. Door je te onderscheiden val je op! Wij kijken op creatieve wijze  

naar hetgeen u wilt communiceren en vertalen dat naar krachtig design voor al uw communicatie.  

Om je te onderscheiden moet je ook iets bezitten dat anderen ontberen... Namelijk lef. Onze ontwerpers  

schrikken niet terug voor een moeilijke opdracht. Daar zetten ze graag hun tanden in! Het resultaat heeft 

u nu in handen. 192 pagina’s om te smullen van de 25-jarige geschiedenis van Golfclub Almeerderhout.  

Zoekt u ook een creatief partner met lef?  Volg dan het voorbeeld van uw ere-lid Erik Citroen en 

maak een vrijblijvende afspraak met één van onze creatieve bijen. Zij zijn graag DRUK voor u! 

Torenstraat 22a | 3764 CM Soest | Telefoon (035) 601 21 00

studio@drukvooru.nl | www.drukvooru.nl

twitter portfolio
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‘Ondernemen, het 

realiseren van pro-

jecten, organiseren 

en bestuurswerk 

heb ik altijd met 

veel plezier gedaan. 

In het geval van Almeerderhout was dat 

14 jaar, in totaal acht jaar als voorzitter 

of bestuurlid van de Stichting en zes jaar 

als voorzitter van de Vereniging.

Het gezamenlijk in teamwork en vriend-

schap iets opbouwen ten behoeve van 

ruim 1200 de leden maakt het verenigings-

leven zo inspirerend en bijzonder ten op-

zichte van andere ervaringen. Bovendien, 

de maatschappij heeft mij veel geboden, 

dus was het voor mij vanzelfsprekend om 

wat terug te doen. Zoals ik al stelde, in het 

geval van Almeerderhout, altijd met veel 

plezier. 

Wanneer ik op ons complex ben en zoveel 

activiteit waarneem kan ik een gevoel van 

dankbaarheid nauwelijks onderdrukken. 

Dat het mij vergund was aan de realisatie 

opbouw en uitbouw van Almeerderhout 

te kunnen bijdragen en samen met al die 

enthousiaste leden, die alleen al door hun 

niet aflatende steun zo geweldig hielpen 

Almeerderhout op de golfkaart te zetten, 

dat maakt mij telkens weer een blij mens.’ 

‘Van jongs af aan 

heb ik mij aange-

trokken gevoeld 

en ben ik betrok-

ken geweest bij het 

verenigingsleven, 

zowel sportief als bestuurlijk. Wanneer

mij gevraagd wordt iets voor mijn reke-

ning te nemen sta ik daar in principe 

graag voor open. 

Zo ging het ook met mijn voorzitterschap

van de baancommissie. Van het gras van

de hockeyclub Laren naar dat van Almeer-

derhout. Mijn goede vriend en baancom-

missaris van de Hilversumsche bereidde

mij voor. Omdat ik mij in mensen wil ver-

diepen slaagde ik er in een sterk onder-

steunend team als baancommissie te 

smeden zodat de greenkeepersstaf o.l.v. 

Colin Fairly maximaal kon presteren. 

Daardoor werden de NGF B- en A status 

in een record tijd verkregen waardoor 

onze leden GVB examens op onze eigen 

baan konden afleggen. Dat werd inder-

tijd als belangrijk ervaren. 

Uiteindelijk werd in de begin jaren de 

basis gelegd voor de opbouw van een 

fraaie parkbaan. De uitbouw naar 27 holes 

samen met alle betrokken partijen was 

één van de latere hoogtepunten. 

De uitstekende gang van zaken viel op 

in NGF kringen, waardoor mij na 

verloop van tijd werd gevraagd zitting 

te nemen in het NGF bestuur.’

‘Ik werd voorzit-

ter na de opbouw 

van de vereniging. 

De Stichting werd 

in de gelegenheid 

gesteld de grond die 

gepacht werd, te kopen. Het enige 

probleem was dat er geen cent op de 

bank stond en alleen financiering kon 

worden verkregen als de leden van de 

vereniging zelf ook een aanzienlijke 

bijdrage leverden. 

In een dergelijke spannende situatie zijn 

eenheid van bestuur, inzet, vertrouwen in 

elkaar en de financiële inventiviteit van

essentieel belang. Gelukkig bleek dat 

voorhanden en kregen wij de steun van 

de leden. Twee besturen later werd mij 

gevraagd de uit mijn eerste periode nog 

resterende bestuurstijd als voorzitter in 

te vullen. 

Opnieuw trof ik een bestuur waarin 

hecht werd samengewerkt. In dat bestuur 

kon het financiële fundament van de 

vereniging verder worden versterkt. 

In de periode tussen de twee besturen in 

was ik voorzitter van de Raad van Advies. 

Zo bleef ik nog intensief betrokken bij de 

gang van zaken en ik besef als geen ander 

hoeveel er gedurende 25 jaar tot stand 

gekomen is. We mogen trots zijn op 

onze vereniging. Het was boeiend aan dit 

proces mede leiding te mogen geven.’

Ereleden over Almeerderhout

Eric Citroen Maarten van Ede Ton Kalshoven

“Het gezamenlijk in teamwork 
    en vriendschap iets opbouwen...”
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In 25 jaar 6 voorzitters...

Eric Citroen, 1986-1993, ondernemer, 
eigenaar van diverse bedrijven in de ICT 
sector w.o. Cikam B.V., de man aan wie 
wij het ontstaan van onze club en onze 

27 holes baan te danken hebben. Is vanaf 1983 voorzit-
ter van de “Stichting Almeerderhout ” die “het project 
Almeerderhout” realiseert. Leidt vanaf 1986 de ver-
eniging met vaste hand door de eerste bestaansfase en 
uitbouw. Is in ons land pionier in clubsponsoraanpak. 
Rondt in 1996 als Stichtingsvoorzitter de onderhan-
delingen met het Ministerie van Financiën succesvol af 
voor 120 ha grondaankoop door de Stichting, dat bezit 
verwerft later de vereniging.

Aad Veltenaar, 2002-2005, v/h mar-
keting management functies bij inter-
nationale bedrijven, voltooit de Rabo 
Vastgoed grondtransactie na verlening 

art. 19 procedure. 

Start de bouw van ons nieuwe clubhuis. Was voor-
heen secretaris van de “Stichting Almeerderhout” 
die “het project Almeerderhout” realiseerde.

Wim de Graaf, 2006-2007, directielid 
Nedlloyd Districenters B.V., besteedt 
veel aandacht aan interne zaken en 
prestatiegolf. Het eerste dames- en 

herenteam promoveren weer naar de hoogste lande-
lijke klasse. Moet i.v.m. gezondheidsredenen na ander-
half jaar het voorzitterschap te snel opgeven.

Arie van Leusden, 1997-2002, direc-
tievoorzitter van Lucent Technologies 
B.V., wordt geconfronteerd met het uit-
branden van ons clubhuis, binnen één 

week worden tal van pre-fab voorzieningen geïnstal-
leerd om de continuïteit van ons clubleven te waarbor-
gen. Rondt in 2002 de onderhandelingen met Rabo 
Vastgoed voor de grondverkoop van 2 ha. naast blauw 
(op voorwaarde verlening art. 19 procedure) succesvol 
af, t.b.v. de financiering van ons nieuwe clubhuis.

Martin Klinkert, 2007-heden, directeur 
Zakelijke Relaties Private Banking bij 
Rabo bank Hilversum & Vecht en Plas-
sen, verbouw interieur clubhuis, nieuwe 

golfshop, aanpassing interne organisatie voor optimale 
ondersteuning t.b.v. de leden door manager met 
volledige dagtaak, initiator 3 jaren beleidsplan.   

Ton Kalshoven, 1993-1997 (*en 2005-
2006), directievoorzitter Wesselius 
Effectenbank B.V., wordt geconfronteerd 
met veel nieuwe bestuursleden met wie 

hij een hecht team smeedt, ontwikkelt het personeels- 
en pensioenbeleid, maakt in 1996 de financiering van 
de grondaankoop mogelijk door de leden vrijwillig, in 
grote getale te betrekken bij de achtergestelde lenings-
constructie. Fuseert de Stichting en de Vereniging 
Almeederhout. Springt in als voorzitter, in 2005 en 
rondt de bouw van het nieuwe clubhuis af. Realiseert 
de oprichting van de EMA N.V..

1986-1993 1993-1997*

2002-20051997-2002

2006-2007 2007-heden
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Personalia Almeerderhout

Ereleden

Eric Citroen 1993
Maarten van Ede   1994
Ton Kalshoven 2011

Voorzitters

Eric Citroen mei 1986 - november 1993
Ton Kalshoven november 1993 - november1997 
Arie van Leusden mei 1997 - november 2002
Aad Veltenaar november 2002 – juni 2005
Ton Kalshoven november 2005 - mei 2006
Wim de Graaf mei 2006 – november 2007
Martin Klinkert mei 2007 – heden

Leden van Verdienste

Carlijn Resink - van der Lugt   1996
Theo Adriaansens 1996
Ingrid Pieck - Hansen 1999
Joop van Donselaar 2002
Teun Stolte 2002 
Nieneke Bouvy 2003
Koos Derksen 2006
Ton Kalshoven  2006
Emile Loos 2007
Lies Verdonkschot-Roggen 2011

Secretarissen

Joop van Donselaar mei 1986 – november 1990
Rob Verdonkschot november 1990 – november 1993
Ingrid Pieck - Hansen  november 1994 – november 1999
Sirkku van ’t Zelfde – Rainosalo november 1999 – november 2005
Carlijn Resink – van der Lugt november 2005 - heden
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Personalia Almeerderhout

Overige bestuursleden

Gertjan Swart mei 1986 - november 1989
Maarten van Ede mei 1988 – november 1994
Ed Huisman mei 1988 – mei 1994
Eise Borgers mei 1988 – november 1993
Carolien van den Bosch mei 1988 – november 1988
Noortje Bijvanck – Dingemans mei 1989 – november 1992
Ton Kalshoven november 1992 – november 1993
Theo Adriaansens november 1993 - 1998
Koos Derksen mei 1994 – mei 2001
Baudien van der Sluis – Vlaskamp mei 1994 – november 1996
Evert Wessels november 1994 – mei 1998
Ad Leidner november 1994 – november 2000
Nieneke Bouvy mei 1997 – mei 2003
Simon Schaap mei 1998 – mei 2001
Han Warmer mei 1998 – mei 2001
Frans Langeveld mei 2000 – juni 2004
Ties Joosten november 2000 – juni 2005
Emile Loos mei 2001 – mei 2007
Wim de Graaf juni 2004 – mei 2006
Herman Reimert mei 2005 – mei 2011
Piet van Veen november 2005 – november 2006
Martin Klinkert mei 2006 – november 2007
Erik Kuiper november 2007 – november 2010
Pim Kamphuisen mei 2007 – heden
Bianca van der Meer – Kelderman november 2010 – heden

Bestuur NGF

Maarten van Ede 1996 - 2004
Jos Gieskens 2005 -  mei 2011

Managers

Henk Bouman 1987 t/m 1988
Phieneke van Donselaar 1988
Adriaan Nicolai supervisor 1988 - 1992
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Bel (036) 548 88 88 of kijk op rabobank.nl/almere

Rabobank. Een bank met ideeën.

Golfclub Almeerderhout en 
Rabobank Almere al 25 jaar samen.

Samen bereik je meer dan
alleen. Dat is ons idee voor
Almere.
Samenwerken, vertrouwen hebben in elkaar en duurzame verbindingen leggen. Kortom: samen bouwen

aan de toekomst. Met onze klanten, leden en Almere. Dat is waar Rabobank Almere voor staat. 
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Personalia Almeerderhout

Kees van ’t Hoog 1999 - 2003
Fred Frehé 2004  
Hans Leemhuis 2005 - 2009
Hardy Sevink 2009 – heden

Professionals

Donald Amour 1987 tot 1989
David Burnside 1986 – 1990 + 1994 - 2000
Gary Davidson 1987 – 1991
Rian Tolmeijer 1987 – 2004
Jan Willem Roland Holst 1991 – 1994
Robert Wootton 1994 – 2002
Blair Bemsey 1997 – 1999
Matthew Boyes 1997 - 2000
Marald van Rijsen 2002 - heden
Martijn van Eijk 2002 – 2011
Marcel Vollema 2010 – heden

Hoofdgreenkeepers

Colin Fairly 1988 - 1997
Casper Paulussen 1997 – 2009
Jan Buman 2009 tot heden

Baanarchitecten

Joan Dudok van Heel 1986 – 1995
Bruno Steensels 1990 - 1995 + 2002 tot heden
Alan Rijks 1996 – 2001

Clubhuisarchitecten

Gert van Veen 1985
Willem Quispel 2003
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Bekers en schilden

‘t Werkpaard 1988

Wisseltrofee bestuur - ex besturen
Nettie Jaspers Trofee

Winter Matchplay

W.A.H. Baljet Sr Beker

Founders Trophee

Bridge Wisselbeker

Leo Cukier

Presidents Trophee
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Kampioenen Strokeplay Dames & Heren Senioren
International Youth Games 

Almere 2006

Moeder-dochter Trophee 

Hattemse-AlmeerderhoutClubkampioen Matchplay Heren Clubkampioen Matchplay Dames

Clubprijs Totaal klassement 

Carrousel competitie 2007Herfstbeker DamesZomerbeker 2, dames categorie II
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Clubkampioen

Strokeplay Dames

Clubkampioen Foursome Heren Hole in One Hole in One
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‘De overdracht van mijn 
apotheek was in een kwartier 
geregeld en ik heb daar geen 
seconde spijt van gehad. 
Dus: als je geen problemen 
wilt, kies je voor VNA.’

Jan Sirks
Apotheek Voorschoten CV
Voorschoten

VNA 
regelt
uw 
opvolging

Moeite met de contante verkoop van uw apotheek? VNA heeft de oplossing: 

draag uw apotheek aan ons over. VNA stelt dan een jonge apotheker aan als 

gevestigd apotheker. U of uw nabestaanden, ontvangen vervolgens 21 jaar 

lang een deel van de winst van de apotheek. Dat is pas goed geregeld.

biedt altijd 
meer

Stichting VNA

Utrechtseweg 135

3818 ED Amersfoort

033 460 10 00

vna@vna.nl

www.vna.nl

Bel voor meer informatie (033) 460 10 00 of stuur een e-mail naar: vna@vna.nl
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Clubleven 
in beeld
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